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Pasijon 2008

»KO MISLIMO, DA JE 
ŽE VSEGA KONEC, SE 
VSE PRAVZAPRAV ŠELE 
ZAČNE.«
V želji, da bi nekoliko bolje razumeli Jezusov 
nauk, smo farani dolenjevaške in ribniške župnije 
9. in 15. marca 2008 v ribniškem Gradu 
pripravili uprizoritev Kristusovega trpljenja in s 
tem tudi drugim skušali pomagati, da bi začutili 
moč neizmerne Božje ljubezni, ki žrtvuje vse, da 
bi nas rešila.

Če bi šli na ulico kakšnega velikega mesta in 
povprašali ljudi, kaj jim v življenju veliko pomeni, 
bi bili odgovori približno enaki: napredovanje 
v službi, uspehi na različnih področjih, denar, 
ugajanje »vladajoči eliti«,... Naleteli pa bi tudi na 
ljudi, ki se jim vse to zdi preveč minljivo in plehko, 
saj ne pomaga pri krepitvi odnosov med seboj, 
pri širjenju optimizma, veselja do življenja, unikat- 
nosti, miru v nas, ljubezni do bližnjega,...
Še dobro, daje takih ljudi, 
ki si znajo prisluh
niti in zaznati glo
bino stvari, veliko 
tudi v dolenjevaški in 
ribniški župniji. Kako 
to vemo? Približno 
130 »takomislečih« 
prostovoljcev se je 
namreč odločilo, da je 
letošnji postni čas kot 
nalašč za uresničitev 
veliko bolj pomemb
nega cilja, kot so cilji 
večine naših sodob
nikov: Bolj se zavedati 
žrtve Božjega Sina in 
Božje ljubezni in se 
truditi, da bi ljubili, 
kakor On nas ljubi.

instrumentalisti, 6 solistov, 4 šivilje, 8 scenskih 
delavcev, 20 članov tehnične ekipe, 17 koordi
natorjev.
Najprej so se posamezni sektorji sami zase o 
vsem natančno dogovorili: »scenci« so napravili 
lepo sceno, šivilje domiselne kostume, igralci 
so se vživeli v čas pred 2000 leti, glasbeniki pa 
so pripravili ustrezno glasbo. Temu so sledile 
skupne vaje. Po navadi smo se dobivali v Gradu, 
vendar smo bili zelo odvisni od vremena in smo 
zato imeli na razpolago tudi dvorano v župnišču. 
Vaje (bolje - druženje ob koristnem delu) so bile 
nabite s čustvi, saj je težko ostati ravnodušen, ko 
si predstavljaš, da se je vse to, kar »vadimo«, v 
resnici zgodilo. Jezusovo trpljenje, rane, jok jeru
zalemskih žena, vpitje ljudi,... vse to je tako blizu 
tebe, da se začneš zavedati, da niso Kristusa 
pribili na križ samo enkrat, ampak da mu mi, 
prav ta križ s svojimi grehi in slabostmi nalagamo 
vsak dan znova. Zdi se, kot da je Gospod umrl 
zaman... Ali je res?
Glede na odzive gledalcev, ki so prišli 9. in 15. 
marca zvečer v ribniški Grad, lahko rečemo, da ni 
malo ljudi, ki so jih trenutki v življenju judovskega 
kralja pred križanjem, ganili. Mogoče celo vplivali 
na njihov odnos do Stvarstva, do Boga. In prav 
Njemu se moramo tudi zahvaliti, da je poskrbel, 
da je na dan predstavitev vreme vzdržalo. Tako 
je Pasijon - preplet dramske igre in glasbe, ki 
je poudarila dramatičnost, žalost ali pretresljivost 
dogajanja - minil tako, kot smo si ga zamislili.

In vendar - ne bi nam uspelo, če ne bi obstajali 
ljudje, ki so nesebično priskočili na pomoč - tudi 
oni so zaslužni, da smo trpljenje Odrešenika 
približali ljudem.
Iskrena hvala našim sponzorjem, ki so bili: JSKD 
Ol Ribnica, RŠK, KVM Grafika, Župnija Ribnica, 
Riko hiše d.o.o., Riko Kor d.o.o., Gostinstvo-turi- 
zem Pugelj ter medijskima sponzorjema Radiu 
Urban in Radiu Univox. Posebna zahvala gre 
vsem, ki sicer niste poimensko omenjeni, a ste 
s svojo nesebično pomočjo pripomogli k izvedbi 
Pasijona.
Upamo, da ste tudi preko Pasijona ugotovili, 
katere stvari so resnično vredne, in si zapom
nili zapoved Njega, s katerim se vse začne in vse 
konča: »Kakor sem jaz vas ljubil, tako se tudi vi 
ljubite med seboj.«
Več podrobnosti in slikovnega gradiva si oglejte 
na www.ribniskipasijon.si, kjer lahko z nami delite 
svoje mnenje, kritike, ideje, predloge,...

Sara Prelesnik

v imenu sodelujočih pri Pasijonu 
Foto arhiv Pasijon 2008

Priprave na Pasijon 2008 so se začele konec 
januarja, ko smo se na povabilo k sodelovanju 
odzvali možje in žene ter otroci, pripravljeni 
pomagati, dati delček sebe in pri tem mnogo 
dobiti. Porazdelili smo se v posamezne sektorje 
oziroma skupine, kjer smo se najbolje »našli«, te 
pa smo vodili tako imenovani koordinatorji.
Na koncu je bila naša ekipa videti nekako takole: 
59 igralcev, 2 pevska zbora: Mladinska glasbena 
skupina I.K.S. in Župnijski pevski zbor Ribnica, 4
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NA VELIKONOČNI PONEDELJEK BIRMANIH 70 MLADIH
Priprava na birmo je vedno dokaj burna, ker mladi začnejo v teh letih ugotav
ljati, da sta na svetu dve vrsti ljudi, kar je posledica hormonskih sprememb in 
je potrebno več potrpežljivosti. Imamo vse mogoče otroke, pridne in glasne, 
pridne in tihe, manj pridne in glasne ter manj pridne in tihe, pa take, ki starši 
sto odstotno stojijo za njimi, pa take, katerih staršev nismo videli celo leto. In 
se včasih res postavlja vprašanje, kdo k birmi ja in kdo ne. Birma je namreč 
nagrada za delo, ki ga je družina vložila v duhovno in versko rast otroka, ne 
pa pravica! Ko je ta baza dograjena, se potrdi s pečatom Sv. Duha in se 
v svet pošlje novega, izobraženega in avtonomnega kristjana. Bazo pa ne 
delamo duhovniki, kot starši napak pričakujejo, da bo njihov otrok s tem, ko 
hodi k verouku, že napol svetnik.
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DOMA ZA OSTARELE!
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V sredo, 16. aprila ob 13. uri, 
bo na Krošnjarski poti 
DOM ZA OSTARELE RIBNICA 
odprl svoja vrata.

Po slovesnosti si boste lahko ogledali prostore, kjer 
bodo bivali vaši sorodniki ali pa si boste svoje mesto 
nekoč lahko poiskali tudi vi.

Prvi plavalni miting 
V futsalu smo prvaki
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Občinsko glasilo REŠETO izdaja Občina Ribnica. Naslov:
Škrabčev trg 40, 1310 Ribnica

Uredniški odbor: Tel.: 8369 765/051 641 021

f A Alenka Pahulje odgovorna urednica E-pošta: reseto.ribnica@siol.net
Metka Tramte - članica FAKS: 8361 091

Zdenka Mihelič - članica Izid naslednje številke:
v Programski svet: Brane Kozina, Anica Benčina, Danica 29. april 2008
ct Fegic, Marjan Pete h, Anton Ilc, Maruša Prelesnik, Miha Na podlagi Zakona o davku na dodano vrednost (Ur. list št.

u
Klun, Janez Mate. 89/98) sodi glasilo Rešeto med proizvode, za katere se

Lektura: Tanja Debeljak obračunava DDV po stopnji 8,5%.

i;
Trženje oglasnega prostora: V primeru objave istih oglasov v drugih tiskovinah si

Marko Modrej, GSM: 041-536-889 pridržujemo pravico do avtorskega honorarja. Pridržujemo

T

Tisk in prelom strani: si pravico do nenapovedanega obiska tiskarskega škrata v
KVM Grafika, Ribnica. našem glasilu.

1 Naklada: 3.200 izvodov

D

Gradivo za naslednjo številko 
oddajte do 

18. aprila 2008 
Članki v časopisu niso uradno 

mnenje Občine Ribnica.

Fotografija na naslovnici (arhiv pasijon 2008): 
Velika odrska uprizoritev Pasijona

:tas
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< VARČEVALNI PRORAČUN SPREJET
SLS opaža manjšo kakovost bivanja, SDS trdi, da se v tem 
mandatu investicije vsaj izvajajo

5 Občinska redna seja se je v marcu odvila kar na 
veliki četrtek, osnovna točka pa je bilo sprejetje 

ff'jt proračuna za letošnje leto. Ta je bil večinsko spre
jet, čeprav ga svetniki Slovenske ljudske stranke 

[ji niso potrdili. Zadovoljni so le, da se dodatek za 
novorojenčke ne bo ukinil, a jim ni všeč, da se 
načrtovanih 20.000 evrov jemlje iz drugih post
avk - kmetijstvu, izdaji knjig in brošur.
Predvsem je svetniška skupina razočarana nad 
proračunom zato, ker ne omogoča zadolževanja, 
čeprav so pričakovali, da bo prišlo do nekega 
dogovora med ministrstvom za finance in Občino. 
Šibko naj bi bilo tudi osnovno stanje proračuna, 
ki že leta ostaja na 7,6 mio evrov, »čeprav imajo 
primerljive občine proračune nad 10 mio evrov,« 
je pripomnil Benjamin Henigman. Moti ga, da ni 
niti sofinancerskih sredstev, a je Miha Klun dejal, 
da je njihov delež nizek tudi zaradi drugačnega 
sistema financiranja države, ki mnogim izvajal
cem sedaj denar nakazuje neposredno, in ne 
več preko občin. Svetniška skupina SLS se je 
kljub temu odločila, da 
proračuna ne podpre, 
saj po 15-mesečnem 
delu župana ne vidijo 
bistvenega napre
dka, in takega dela 
ne mislijo več podpi
rati, je dejal Henigman.
Janez Zobec se mu 
je pridružil s kritiko 
cestnih del, ki po nje
govem tudi potekajo 
prepočasi. Stanovalci 
Prijateljevega trga 
menda sploh niso 
bili obveščeni, da bo 
zaradi del na Šolski 
ulici obvoz speljan 
skozi njihovo naselje.
»V mestnem naselju 
Ribnica nasploh čutim 
nižjo kakovost bivanja.«

NA VPOGLED ŠTUDIJA 
ZASNOVI RIBNICE

O ENERGETSKI

Kdor želi, si lahko na občini pogleda obširni 
lokalno energetski koncept, po katerem naj bi se 
v prihodnje grela celotna občina.

Predstavnika podjetja IBE d.o.o.

Energijska števila za večje javne zgradbe in prostore v občini so prikazana 
na spodnji sliki.

| prihranki

| Srednji 
I prihranki
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(temnosivi stolpci: objekti ogrevani iz lastnih kotlovnic, svetlosivi stolpci:
OBJEKTI OGREVANI PREKO DALJINSKEGA SISTEMA KOMUNALE)

Župan je dejal, da bo Majnikova ulica, ki je zdaj še 
razsuta, v začetku aprila asfaltirana; enako kmalu 
tudi servisna cesta skozi obrtno cono Breg.
Jože Tanko je kritiko o slabem občinskem nad
zoru državnih investicij zavrnil, češ da se dela po 
veljavnih standardih. Če želimo, da promet dokaj 
nemoteno teče, morajo delavci v 2-metrskem 
koridorju položiti vse kable in se tamkaj ne 
more drenjati več ljudi. Zobec je dodal, da je pri 
zadnjih cestnih posegih vendarle «totalen kaos 
in če bi bilo vse tako profesionalno delano, ne 
bi vsak dan delali prekrškov, za katere bi nam 
lahko policisti odvzeli izpit«! Tanko in Klun sta 
kljub vsemu prepričana, da je najpomembnejše, 
da se dela in da semkaj vlagajo tako država 
kot zasebniki. «Poglejmo skozi okno, pa bomo 
videli, ali se kaj dogaja,« je dodal Klun. »In kdo 
je dober menedžer? Tisti, ki pripelje denar od 
drugod ali tisti, ki vse financira s svojim denar
jem?« Razčiščevanja o tem, katera stranka je bila 
boljša v svojem vladanju, še tečejo, in SDS očita 
SLS ter LDS, da so imeli možnost pokazati kaj 
boljšega, a niso in da tudi sedaj niso povedali 
nikakršnega predloga za boljši proračun.

Povzetek študije so na seji spremljali tudi svetniki, 
predstavila pa sta ga načrtovalca iz ljubljanskega 
podjetja IBE d.d. Sistem daljinskega ogrevanja 
je v mestnem naselju zastarel, sta povedala.
V javnem sektorju in objektih bi morali vzpostav
iti sistem energetskega knjigovodstva ter znižati 
stroške porabljene energije, pri čemer je daleč 
najbolj potratna policijska postaja. Med večjimi 
porabniki so še dom za ostarele, Miklova hiša 
in zdravstveni dom. Soseski Prijateljevega in 
Knafljevega trga sta kljub starejšim objektom 
in zastarelima kurilnicama, potrebnima obnove, 
še na zgornji meji primerne porabe, a bi bilo 
tudi tamkaj za vsak objekt treba uvesti meritve 
porabe energije. Če se Ribnica primerja z ostalo 
Slovenijo, potem porabi za 40 odstotkov manj 
energije, če pa tu izločimo še industrijo, potem ni 
potratna, sta povedala predstavnika IBE.
Po mestu se večinoma kuri kurilno olje, sicer pa 
se pri nas le-ta po vaseh kombinira z biomaso (55 
% biomase, 40 % kurilnega olja). Javni objekti bi 
se morali vsi povezati na obstoječi vir, potrebno 
pa bi bilo izbrati tudi lokacijo za ogrevanje na 
biomaso.

Na ta način bi lahko ukinili po mestu večino kuri
lnic, bistveno zmanjšali emisije v zrak, manjše bi 
bilo tveganje za izliv olja, prihranki pa bi znesli ca.
400.000 evrov letno, kažejo izračuni omenjenega 
podjetja. Dolgoročno gledano naj bi taka kombi
nacija prinesla tudi cenejše ogrevanje.
V študiji je bila posebej obdelana javna razsvetl
java, nad katero nima nihče pregleda, stroški 
porabe energije pa so relativno visoki, zato bi bilo 
treba sistem posodobiti. Ker je bilo nasploh ugo
tovljeno, da v občini ni načrtnega in racionalnega 
usmerjanja energije, novi koncept predvideva tudi 
uvedbo energetskega menedžmenta. Ta je sicer 
zdaj predpisan le za večje občine, a energetski 
menedžer bi bil pri nas vseeno dobrodošel, 
četudi bi morda pokrival več občin.

NOVA STANOVANJSKA SOSESKA V 
HROVAČI

Hrovača se pospešeno širi na kvadrantu med 
Melesom in železniško progo, kjer že stojita dve 
stanovanjski hiši, vsega skupaj pa je za zdaj pro
stora za 12 objektov velikosti enodružinskih hiš. 
Mimogrede, tam namerava graditi tudi župan. 
Zanje bo Občina pripravila tudi program za 
komunalno opremljanje in glede na to, da naj 
bi bil zagotovljen malo višji standard, kot so ga 
nekdaj Ribničani imeli, bo višja tudi cena. 
Benjamin Henigman se namreč še zdaj spominja 
gradnje na Griču, kjer javne razsvetljave in javne 
kanalizacije še zdaj ni, kje so ob začetku gradnje 
dobili cesto v blatni izvedbi, telefon pa je prišel na 
koncu 80-tih let. »To je Grič.«
Stroški opremljanja kvadratnega metra neto 
tlorisne površine objekta v novi soseski v Hrovači 
z določeno komunalno opremo naj bi tako znašali 
ca. 53 evrov. Celotni izračunani komunalni prisp
evek za objekt velikosti 250 kv.m. na parceli 
velikosti 1000 kv.m. znaša 11.833,92 evra, brez 
DDV, rast cen pa se bo indeksirala. Janeza 
Zobca je zanimalo, kdo bo kril razliko v primeru, 
da cena ne bo takšna, kot je bila prikazana inves
titorjem, a na to ni dobil odgovora.

Tekst in foto ALENKA PAHULJE

Tabela povzeta po študiji LOKALNI ENERGETSKI 
KONCEPT OBČINE RIBNICA, IBE, d.d., 
Ljubljana, februar 2008

SDS: »SKORAJ VSE 
VOLILNE OBLJUBE SO 
IZPOLNJENE«

Predvolilni listič, na katerem so zapisane 
vse obljube takrat še kandidata za župana 
Jožeta Levstka, je merilo njegove uspešnosti, 
so dejali predstavniki SDS, ko so 13. marca 
sklicali novinarsko konferenco, da ocenijo 
leto županskega mandata.

Na lističu med 12 alinejami najdemo samo malo 
takih, ki jih župan še ni uresničil, je dejal Miha 
Klun. Med drugim so to parkirišča in otroška 
igrišča na Prijateljevem in Knafljevem trgu, »a 
stvari se vrtijo v pozitivno smer«. Pomemben je 
program, ne pa politikantski temelji, je dodal.
Za razliko od svetniške skupine SLS, ki SDS 
očita premalo ali nič pripravljenosti za sode
lovanje, Klun meni, da v občinskem svetu manjka 
idej in pobud. »Mi smo bili vedno kritični, a smo 
kritiko tudi utemeljili s pobudo ali predlogom.«

Rešeto



Ker je bila novinarska konferenca pripravljena po 
tisti od SLS, je stranka SDS že vedela za očitke 
omenjene stranke tudi glede slabo pripravljen
ega proračuna. Klun je dejal, da je bil napravljen 
v okviru možnega, ker so bili finančni problemi 
večji, kot so pričakovali, saj je dolg znašal menda 
kar 2 mio EUR. »A tega nismo obešali na veliki 
zvon, kazen pa je itak prišla že na volitvah.« 
Ponovil je, da program dela kljub vsemu ne bo 
okrnjen ter napovedal nadaljevanje ‘konsolidaci
je’ občinske uprave. Novi ljudje prinašajo novo 
kvaliteto, je dejal, predvsem izkušnje iz gospo
darstva. Zahvalil se je tudi poslancu Jožetu Tanku 
»za odpiranje vrat na ministrstva«.
Župan je navedel glavne projekte minulega in 
tekočega leta, med katerimi je izdelava pro
storskega akta, katerega javna razgrnitev bo 
potekala od 4. aprila do 5. maja. Očitke o tem, 
da se Občina ni posluževala pomoči domačih 
strokovnjakov-projektantov, je zavrnil, češ da je

Podžupan Vinko Levstek se je dotaknil svojih 
delovnih področij: stanovanj, energetike in 
kmetijstva. Glavni cilj ostaja izgradnja toplo
voda. 20. marca je bila na seji OS že pred
stavljena študija o izgradnji kotlovnice na 
biomaso, iščejo pa se tudi drugačne rešitve. 
Podžupan je obljubil, da bodo vsi stanovalci v 
soseskah, ki so zdaj priključene na kotlovnice, 
obveščeni o namerah, saj so navsezadnje 
mnogi tudi solastniki kotlovnice. »Tu nas čaka 
še precej dela,« je dodal Levstek.

bilo na razpisu izbrano podjetje Struktura d.o.o. 
in da ni moč zdaj najeti še arhitekte, ki bi nadzirali 
delo podjetja.
Prekopava se Ribnica - krožišča pri Žulju nismo 
dočakali, ker so tako odločili projektanti; zdaj 
potekajo dela na Šolski, v načrtu je še Merharjeva 
ulica. Podružnična šola v Dolenji vasi je zaradi 
nuje dobila novo streho, gradi se igrišče pri Sv. 
Gregorju, ureja se status vojaškega premoženja, 
Upravna enota pa naj bi bila nared do konca 
junija.

Župan, Miha Klun in podžupan

Pravo delo za ustanovitev rokodelskega centra 
naj bi se po njegovem mnenju začelo prihodnje 
leto, v obrtni coni Breg naj bi bil kmalu položen 
fini asfalt, uredila se bo Krošnjarska pot ob 
domu za ostarele ter otok za umirjanje prometa 
ob železnici. Potekajo tudi pogajanja o prenosu 
TVD Partizana v občinsko last. Zakompliciralo 
pa se je pri centru Ideal, ker še ni urejen status 
neke služnostne poti. Če bo uspela odprodaja 
Centra, potem bo Občina v primeru, da kupec ne 
bi obdržal dvorane, 24-odstotni delež investirala v 
TVD Partizan, ki bi ga namenila kulturi.

Spremljala Alenka Pahulje

Rešeto

SLS OPOZARJA:

PRORAČUN 
NEDOMIŠLJEN, 
SODELOVANJA V 
OBČINSKEM SVETU NI

Slovenska ljudska stranka se je odločila, da bo 
svojastališča k sprejemanju tekočega občinskega 
proračuna, priprave novega prostorskega akta, 
in aktualnih dogodkih v občini predstavila na 
novinarski konferenci.
Benjamin Henigman, ki vodi svetniško skupino 
SLS v občinskem svetu, meni, da je proračun 
2008 namenjen zgolj plačam javnih zavodov in 
občinski upravi. Investicij je malo, pa še te so 
rezultat dela preteklih obdobij in državne inves
ticije. Henigmanu se zdi nesprejemljivo, da se 
zaradi preteklega slabega gospodarjenja občina 
ne more več zadolžiti in tako iz raznih skladov ne 
more pridobiti dodatnih sredstev za morebitne 
nove investicije. »Občina ne obvladuje javnih 
financ in se ni zadovoljivo 
prilagodilakatastrofalnim 
finančnim razmerami«
Dodal je, da se nam 
kažejo slabe posledice 
preteklega zadolževanja 
na račun drage grad
nje športnega centra, 
nizko sofinanciranje 
države, finančne sanaci
je z dragim lizingom in 
neuspešno lobiranje na 
ministrstvu za finance, 
da bi si zagotovili dodat
no zadolževanje v 2006, 
in preteklem letu. Lani 
občina ni uspela dobiti dodatnih sofinancerskih 
sredstev poleg zagotovljenih sredstev države do 
občin, za kar so po njegovem prepričanju krivi 
pomanjkanje projektov, možnost lastnega vložka 
občine, slaba priprava na razpise in neučinkovito 
lobiranje. »Županu smo dali več kot leto dni 
časa, pričakovali predloge, rešitve ali povabilo za 
sodelovanje, a občinska uprava ni bila v stanju 
pripraviti niti enega projekta, s katerim bi občina 
dobila pomembna finančna sredstva. Ribnica 
zaostaja, ne sledi razvoju v drugih primerljivih 
okoljih, potrebam občanov in gospodarstva ter 
možnostim, ki jih nudijo državni in evropski 
skladi.« Moti ga, da se v novem proračunu spet 
zmanjšuje sredstva krajevnim skupnostim, kmeti
jstvu, ob 40 % denarja bodo programi v športu, ki 
so namenjeni predvsem mladim, poskusilo se je 
vzeti celo 20.000 EUR pomoči za novorojenčke. 
»Miselnost vodenja občine s takimi predlogi je 
skrb vzbujajoča in problematična!« SLS trdi, da 
je bila pri sprejemanju proračuna za lansko leto 
zavedena glede zadolženosti občine, realizacije 
investicij in glede pričakovanih prihodkov občine. 
Slednji se po njihovem mnenju niso realizirali, »kar 
je pokazal rebalans in poročilo finančne službe 
na odboru za finance, ki ga vodim«. Henigman 
se tudi ne strinja, da bi obnova Marofa, kjer naj bi 
bil po novem rokodelski center, padla na breme 
občine. »Če je center vseslovenskega značaja, 
naj izgradnjo in delovanje financira država.« 
Občina naj bi po njegovem prepričanju poskrbe
la le za lokacijo in pripravo dokumentacije. Če 
to ni možno, potem se mu zdi projekt centra 
na Marofu neracionalen in neizvedljiv zaradi 
slabega finančnega stanja, v katerem je ribniška

občina in prihodnjega pokrivanja stroškov deja
vnosti. Na prednostni listi bi morala biti ustrezna 
rešitev, namenskost ali odprodaja centra Ideal in 
reševanje namembnosti vojašnice z brezplačnim 
prenosom ministrstva za obrambo na občino. 
»Vsaj to si Ribničani ob ukinitvi vojašnice, ki je v 
preteklost predstavljala določen gospodarski in 
turistični potencial, zaslužimo.«
Prostorski akt trenutno najbolj buri duhove in 
tudi SLS ni zadovoljna, da se je urejanje našega 
okolja prepustilo zgolj strokovnjakom iz drugega 
okolja. Izbran izvajalec se po njihovem ni izkazal, 
krivda pa leži tudi na občini, ki pripravljavcu zas
nove ni znala predstaviti svoje vizije prostorske 
politike in je tako Struktura d.o.o. imela pri pripra
vi akta preveč proste roke. Henigman trdi, da se 
javnost zavaja, češ da bo moč postopke že letos 
pripeljati do faze, da bodo ljudje lahko gradili. 
Glede na zapletenost izbrane metode priprave 
izvedbenih načrtov to v večini področja občine 
prej kot v dveh letih ne bo možno, dodaja.
Tudi gradbena dela, ki trenutno potekajo v Ribnici, 
so vredna kritične presoje, tako glede izvedbenih 
rešitev, časovnih zaostankov in neaktivnostih na 
gradbiščih v idealnih pogojih za gradnjo v mili 

zimi. »Odgovornost je 
tako na strani države, 
direkcije za ceste, enaka, 
če ne večja, pa tudi 
občine kot predstavnice 
vseh nas občanov 
in davkoplačevalcev. 
Očitno se je slabo delalo 
že pri nadzoru, v fazi 
projektiranja, izdelavi 
terminskih planov in 
posledično pri porabi 
sredstev. Poglejmo 
kaos v križišču pri Žulju, 
razdrto Majnikovo ulico, 
nedokončano servisno 

cesto Breg«. Nova Krošnjarska cesta mimo 
doma za ostarele in bivalnih enot je bila celo leto 
v blatu, ker nihče na Občini ni razmišljal naprej. 
Rekonstrukcija Šolske in Merharjeve ulice mimo 
Inlesa naj bi se delala vse do oktobra, kar je nera
zumno dolga doba, meni svetniška skupina.
Da menda nekaj, vsaj projektno gledano, ni 
v redu napravljeno v tej dolini, je nakazal tudi 
predsednik SLS Bojan Šrot, ki je lokalno SLS 
obiskal 14. marca in se čudil našim novim 
križiščem in slabemu stanju infrastrukture. 
Novinarska konferenca, ki je bila 1. marca, se je 
zdela SLS potrebna tudi zato, »ker je skrajni čas, 
da opozorimo na probleme in pobude , ker jih 
‘glasovalni stroj’ v občinskem svetu vedno pregla
si«. Svetniki SLS pogrešajo vsebinsko - projektno 
sodelovanje med strankami in Henigman trdi, da 
jih vladajoča SDS še nikoli ni povabila h kakemu 
pogovoru o temeljnih temah. SLS se tudi čudi, 
da SDS ne izkoristi možnosti, ki jim jih omogoča 
vodenje Vlade in direktne povezave s poslancem 
in ministri. »Premalo se dela, več se je treba boriti 
za sredstva,« je dejal Henigman, ki svetuje upravi 
in županu, da se zgledujejo po potoškem ali 
velikolaškem županu.
Svetniška skupina in občinski odbor se 
sprašujeta, ali je sploh smiselno dajati predloge 
na OS, ker SDS uveljavlja samo svojo voljo in ker 
župan ni presegel političnih delitev ter vzpostav
iti sodelovanja. Delo župana zato ocenjujejo kot 
nezadovoljivo, "način dela v smislu 'Mi....potem 
pa dolgo nič,' pa kot nesprejemljiv in škodljiv za 
celotno lokalno skupnost".

Alenka Pahuue

Svetniška skupina SLS
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___________________letom, izjemno mladosten, 
celo tako zelo, da si ga menda 
na smučišču ogledujejo, ali 
je kupil pravo karto - za 
odrasle... Starejšim faranom 
se zdi, tako mladosten, nara
vnost prisrčen, a morda celo 
Dremlad za tako resno stvar,
<ot je vloga duhovnika, otro- 
<om pa se s takim videzom 
najbrž lažje približa. Toda meč 
je vedno dvorezen in kaplan 
Jure je ugotovil, daje ravno 
pri otrocih težje vzpostaviti 
disciplino. V velikonočnem 
času sva tako pogovor najprej 
začela pri avtoriteti - ker mu 
je znano, da ga verniki tukaj 
smatrajo za strogega in ker je 
avtoriteta danes tisti lastnost, 
ki jo človek pri otrocih najtežje 
uveljavi.

Je vaš strogi pristop do otrok nujen ali le 
posledica bojazni, da vas zaradi mladost
nega videza ne bi dovolj resno jemali?
Hm, ne eno ne drugo. Poglejte, na leto imamo 
32 ur verouka in da na koncu leta otroci ne bi nič 
znali, nič odnesli, se mi zdi nepredstavljivo. Poleg 
tega verouk tudi ni drugo ime za cirkus oz. norijo. 
Dajte no, da bi se preizkušali, kdo koga preglasi v 
učilnici, ali 25 veroukarjev mene ali obratno.
Če vzamemo, da je duhovnost ena izmed 
pomembnih plati našega vsakdanjega življenja, 
potem seveda z veroukom ne sme biti samo šala. 
Tako kot se angleščine v šoli lotevajo vse prej, 
da nekako sčasoma prežema otroka, tako je tudi 
pomembno, da duhovni red počasi postane del 
otroškega oz. človekovega življenja.

Gotovo sem strog zato, ker sem pred Bogom 
odgovoren za to, kar počnem, pa tudi zato, ker 
imam vsakega otroka posebej rad, ker hočem, 
da se vsak vsaj obregne ob Jezusa in ne bi za 
nikogar hotel, da v nadaljevanju mladega življenja 
ponikne v neko samozadostnost, v kaos. In 
ne nazadnje, strog pristop izvira že iz domače 
vzgoje, kjer ni bilo preveč popustljivosti. Da se 
prav razumemo, izjemno cenim starše, ki se 
trudijo biti dovolj strogi in dovolj ljubeznivi, ker 
je to umetnost, ki je težka, v vrvežu časa skoraj 
utopična. In tukaj imam tudi sam težave, strogost 
seveda nima sama na sebi nobenega namena, 
če je ne vzpodbuja ljubezen in hkrati, če ne 
vodi v rast osebnosti, ki se začne že v ranem 
otroštvu. In to je odločitev vsakega dne posebej. 
Da hočemo za otroke najboljše. To je odločitev 
za našo odličnost, ne za otrokovo. Otrokova je 
le posledica.
Se vam zdi, da mora tudi v družini vladati 
malo strožji red?
Seveda. Pa ne govorim o brutalnosti, govorim 
o doslednosti. Sam sem zelo hvaležen svojim 
staršem za doslednost, in sicer za demokratično 
doslednost, kljub včasih ostrim vzgojnim meto
dam. To, da se doma veliko pogovarja, ustvarja 
povezanost družine, in vodi v zaupanje. In to zago
varjam - razumevajočo komunikacijo v družini. 
To pomeni, da so starši zato starši, ker imajo 
širši, globlji in daljši pogled na podlagi svojih 
izkušenj in so s tem veliko bolj primerni za usmer
janje otrok kakor otroci sami, ki včasih ne vidijo 
smisla kakšnega preprostega dejanja, kot je npr. 
pozdravljanje na cesti ali pomoč starejšim. In to 
izkušenost prenašati na otroke, je včasih silno 
težko. Zaradi otrok in nas samih. Pomembno se 
mi zdi, da ne izgubimo vere, da so otroci dobri, 
da zmorejo biti še boljši in da smo mi zato na tem 
ljubem Božjem svetu, da jih pri tem spodbujamo. 
Samo, če jim ne bo nihče povedal, kje so ga

polomili, ali jih pohvalil za plemenitost, kako bodo 
vedeli, kaj je prav oz. kaj ne? Dialog, ki se ga vsak 
dan vsi učimo, je ključ za uspeh.
Potemtakem tudi pri verski vzgoji bolj deja
vno vključujete starše?
Zelo zagovarjam stalno srečevanje s starši, kajti 
če versko in o veri poučujemo samo otroka, 
nismo naredili nič. Na zakramente uvajanja: krst, 
prvo obhajilo in birmo, se mora pripravljati cela 
družina in če otrok po prejetju neha obiskovati 
cerkev, potem smo premalo vložili v družino, v 
starše, ne v otroka.

Jure Ferlež je svojo kaplansko službo v 
Ribnici nastopil 1. avgusta lani. Prišel je iz 

Škofje Loke, kjer je bil dve leti ravno tako

KAPLAN, SICER PA SE JE RODIL V UUBUANI-
POUE. V DRUŽINI Z DVEMA OTROKOMA.

Že pri krstni pripravi povem, da vzgoja otrok 
najprej pomeni, da vzgajamo sami sebe, ker se 
otroci od nas učijo. Včasih se najbrž res zdi, da 
preveč težim staršem, ko imamo po več srečanj 
na leto. Vendar, če vzgojno situacijo pogledamo 
od blizu, ugotovimo, da sem jaz lahko le pomožni 
katehet, to pomeni pomožni vzgojitelj o veri, saj v 
pol ure verouka tedensko sicer lahko prenesem 
minimalno versko znanje na otroke, ne morem 
pa prenesti krščanskega načina življenja. To 
je naloga staršev. Da ta način osmislijo sebi in 
otroku. In se potlej zgodi, da sta zoprna kaplan 
ali pa župnik, ker otrok nima interesa hoditi k ver
ouku, ker se preveč zahteva od njega. Za večino 
stvari, ki niso v interesu staršev, je težko zahtevati, 
da bodo v interesu otrok. Tako bo tudi verouk vse 
manj folklora. Žal. Tradicija je prešibka, da bi bila 
učinkovita.
Vendarle bi si domišljali, da je duhovnikom 
to lažje početi v tradicionalno vernem 
okolju, kar Ribnica je?

s Isšero



Hm. To, da je Ribnica župnija, ki jo je Cerkev 
močno zaznamovala in ki veliko da na svoje 
krščansko poreklo, je zelo težko zanikati. In 
veselje je gledati, kako vse generacije kar dihajo z 
župnijo. Kako so mnoge stvari tako lepo utečene, 
kako mnogi vidijo svoje mesto v župniji in pokla
njajo svoje talente. To zares kaže na lep občutek 
faranov, daje Cerkev toliko živa, kolikor so oni, oz. 
ste vi živi. Ne glede na storilno moč duhovnikov. 
Vendar, če pogledamo nekaj številk. Najprej 
nedeljnike. Povprečno jih je 1400 od 7000 ljudi v 
župniji. To je le nekaj odstotkov več od slovenske
ga poprečja. Ali na primer čiščenje cerkve; včasih 
je res žalostno, kako malo ljudi določenega 
okraja ali ulice ali vasi je pripravljeno dvakrat 
na leto nekaj minut posvetiti snažnosti našega 
lepega svetišča. Ali na primer pogrebi; takega 
klepetanja pred cerkvijo, v kateri se daruje maša 
zadušnica za rajnega, še nisem doživel nikjer. 
In se res vprašam, zakaj nekateri sploh pridejo 
na pogreb, če tudi ob tako ganljivem dogodku, 
kot je slovo od pokojnika, pokojnemu ne znajo 
izkazati dolžnega spoštovanja. Tradicija ima torej 
pluse in minuse, ogromno dobre volje, pa tudi 
razvade. Največji manko tradicije v Ribnici se 
zdi praznovanje nedelje kot Gospodovega dne. 
Največji plus pa naša mladina, ki je neverjetna, 
stalno v ustvarjalnem pogonu. Pa da ne bo vse 
skupaj videti preveč črnogledo. Nad Ribnico sem 
navdušen in se mi zdi naravnost klavrno, da ne bi 
izkoristili toliko potenciala in dobrih nastavkov. In 
vas vprašam, zakaj ne bi Ribnica postala duhovni 
regenerator za širše področje. Da pa motor dela, 
je potreben reden servis.
Nedelja za vernika torej ni pravilno preživeta, 
če se ne odpravi k maši?
Duhovno življenje rad primerjam s športnim. Če 
hočemo doseči nek zgleden športni rezultat, ne 
zadošča le pet minut treninga dnevno in še to, 
kjer bi se nam zljubilo. Športnik redno trenira, 
marsikaj žrtvuje; ko je čas za trening, se ravno 
tako poglobi in ne opravi vsega v nekaj minutah... 
Je stanoviten in intenziven. Tako lahko sv. mašo 
opredelimo kot duhovni trening, ki se po Božji 
presoji izvaja enkrat tedensko. Tega si nismo z g. 
župnikom ali g. kaplanom sami izmislili. Zakaj vsak 
teden? Ciklus enega tedna se zdi človeku pisan 
na kožo. Ritem tedenskega menjavanja dela in 
počitka, akcije in kontemplacije predstavlja v 
človeku naravni zakon, ki v svetu časa kar hlepi 
po tem, da se za eno uro ustavimo, da se sploh 
zaslišimo, da preverimo smer, da dodelamo načrt, 
da popravimo način potovanja, predvsem pa, da 
sebe izpopolnimo ob srečanju s Stvarnikom. 
Če bo kdo vedel, kaj še potrebujemo, kaj naj 
bi nas osrečilo oz. razbremenilo, je to zagotovo 
nebeški Oče. In da za njega, ki nas je ustvaril, 
nimamo slabo uro časa na teden, je svojevrsten 
absurd. Vsi bi se hoteli duhovno bogatiti, vsi bi 
hoteli biti duhovno stabilni, vsi se zavedamo, da 
je duhovna trdnost premalo cenjena, a nimamo 
moči za drznost, za upor današnji mentaliteti 
in smo postali mojstri v iskanju izgovorov, zakaj 
nedeljskih maš ni potrebno obiskovati. To, da 
smo si pustili vzeti smisel nedelje, nas počasi že 
tepe. Če izgubimo nedeljo, izgubimo občutek za 
sveto, če to izgubimo, izgubimo vrednote, pred
vsem pa sami sebe. Od sv. maše dobimo vedno 
le toliko, kolikor vložimo. Pa ne samo pobožnosti, 
predvsem energije, ko se odločamo za pravo 
praznovanje nedelje.
Je pa seveda odvisno tudi od duhovnika, 
ali verske obrede zna približati sodobnemu 
človeku...
Točno. Seveda, naša obveza in želja je, da 
naredimo Cerkev priljudno, sporočilno, da pov

ezujemo, da dajemo dober zgled, da prinašamo 
Jezusa ... samo, v današnjem svetu smo le ena 
od informacij, en glas, ena možnost, ki je močna 
toliko, kolikor je močna skupnost, skupnost je 
pa močna toliko, kolikor je močan vsak člen. Po 
družini gre vera gor ali dol, ne po duhovnikih! To 
je tako kot pri potencah. Duhovnik je eksponent, 
družina oz. skupnost pa osnova. Pa poskusite 
potencirati z visokimi eksponenti nulo ali pa eno. 
Kaj dobimo?
So zato priprave na birmo postale dolgotra
jne in se od družine veliko več zahteva?
Postale so praktično dveletne, ker naj bi utrjevale 
in poglabljale pridobljeno vero in znanje. V prvem 
je poudarek na raziskovanju, s čim vse se naša 
župnija ukvarja. Zato je dolžnost birmancev 8. 
razreda, da se vklopijo v skupine, ki sodelujejo v 
župniji (branje berila, skavti, petje, ministriranje, 
čiščenje cerkve, oz. sodelovanje pri kakšnih 
drugih aktivnostih). Namen nekaterih skupin je 
navdušiti otroke za odgovornost, spet drugih, 
da bi otroci našli še druge aktivnosti v Cerkvi 
kot le reden verouk. Če vzamemo za primer 
čiščenje cerkve. Pod klopmi je polno žvečilk, ki 
jih tja po večini lepi mladina. In če jih bodo morali 
še odstraniti, bodo v drugo bolje premislili, ali 
jih prilepiti ali ne. Metla ni še nikomur škodila! 
Drugo leto birmanske priprave pa je namenjeno 
izoblikovanju verskega znanja in krepitvi oseb
nosti v birmanskih skupinah. Neko pozitivno 
osebnostno alternativo res potrebujejo. Pridnost, 
marljivost in delavnost v šoli oz. na ulici nimajo 
danes prav visoke cene in so večji frajerji tisti, i 
ki grdo govorijo, so leni in se bahajo s slabimi 
ocenami. Družba ima res velik vpliv.
Je pod izrazom dobra družba mišljena le 
tista pod cerkvenim okriljem?
Nikakor ne, lahko je povsem necerkvena, da le 
spodbuja človeka k temu, da mladostnik iz sebe 
iztisne čim več dobrega. Slaba družba človeške 
talente zakoplje, dobra jih odkriva.
Naj bi torej starši po malem zasledovali I 
otroke, da bi videli, s kom in kod so?
Noben klic otroku, kje se trenutno zadržuje, ni 
zaman. Ko so starši skrbni in dosledni, po nava
di pomislijo tudi na to, da bi to morda negativno | 
vplivalo na otroka, ki misli, da ga starši spet 
zasledujejo, dušijo, morda pred vrstniki sramotijo, 
vendar še mnogo pomembnejši je element, ki 
ga s tem starši posredno dajejo: da jih skrbi, ker 
ga imajo radi! Zato, upajte si biti dovolj strogi. In, 
seveda, obenem pošteni in ljubeznivi.
Če vzamemo za primer strogega učitelja. Danes 
ga večina ne bo marala, ker veliko od njih zahteva 
... vendar, čez pet let mu bodo vsi hvaležni, 
ker bodo še vedno znali, kar je zahteval. Pri 
popustljivem je ravno obratno. Danes je glavna 
»faca«, čez pet let pa opljuvan. In tega včasih tudi 
starši ne razumejo.
Velika noč je ravno minila, duh tega 
največjega krščanskega praznika pa je še 
živ. Toda zanimivo: bolj priljubljen praznik 
je še vedno božič. Ali Cerkev kaj žalosti to 
prevrednotenje praznikov ali ga odobrava? 
O sprejemanju verskih praznikov gotovo odloča 
več dejavnikov. Eden je prav gotovo emocio
nalen. Vsa božična zgodba z Božjim detetom, 
angeli, ovčkami in jaslicami človeka usmeri v 
svoje otroštvo, na katerega ga po navadi vežejo 
lepi spomini. Drugi je v načinu praznovanja. 
Za božič je vse okrašeno, skušamo polepšati 
sedanjost in ustvariti neko idilo, ki bi nas vsaj za 
nekaj časa izvzela iz realnosti. Svoja zgodba so 
sicer petarde, ki predstavljajo popolno degra
diranje človekovega občutka za estetiko. Da se 
nekdo lahko naslaja ob pokanju, ki spominja na

vojne čase, mora res iti za splošno dekadenco 
praznovanja. Tretji vidik je družinskost praznika. 
Ko si vzamemo čas za drugega, za družino, ko 
smo skupaj z najbližjimi, kar si pravzaprav ljudje 
celo leto želimo, a težko uresničimo. Se pesmi 
tistega časa so spevne, izjemno prijetne za uho. 
Velika noč pa je drugačna, ko sporoča, daje Jezus 
s svojo močjo, trpljenjem na križu in z darovan
jem samega sebe premagal smrt. Praznovanje 
spremlja križ, posmrtno življenje, trpljenje, smrt, 
skratka, kruta realnost, kar ni vsakdanji predmet 
naših pogovorov, večkrat celo precej nehvaležna 
tema. Tako se zgodi, da zaradi obstranskih ele
mentov praznovanja vsebina sploh ne pride do 
izraza. Da je velika noč Jezusov največji čudež, 
da je to tehtnica njegovega Božjega sinovstva, 
daje prazen grob temelj, na katerem stoji in pade 
krščanska vera, da ima božič zgolj ob vstajenju 
svoj smisel, da je poanta vsega krščanskega 
veselja, miru in gotovosti Bog, ki izkaže ljubezen 
do konca. On, ki ima vsakega izmed nas tako 
rad, da se za ljubljene ni pomišljal umreti. In da 
je Ljubezen močnejša od Smrti. To je velika noč. 
Moč miru in gotovosti, da nismo sami in da se s 
smrtjo vse ne konča. In me kar malo žalosti, ker 
je ob božiču toliko navlake, in me hkrati veseli, 
da je velika noč še vedno predvsem krščanski 
praznik. Sicer se tudi tu poskuša s poganskim 
simbolom plodnosti - zajcem, ki prinaša pirhe. 
Samo sem prepričan, da se farani zavedate, da 
med Jezusom in zajcem v velikonočni skrivnosti 
ni nobene vzročne povezave, in da zajec spada v

»štalo«, če bo pa kdaj kakšen od zajcev, vstal do 
mrtvih, potem bo pa z vso pravico zraven ...
Toda vseeno večina vernikov ne verjame v 
posmrtno življenje...
Kaj nam od vere ostane, če ne verjamemo v 
posmrtno življenje? Jezusa degradiramo na raven 
preroka, ki je lepo govoril, lepe misli posredoval, 
kaj več pa ne. Kdor ne verjame v posmrtno 
življenje, v moč Jezusovega vstajenja, ki nam 
vrača večnost, ni kristjan. In pika. Ne more biti, 
ker ne priznava, da je Jezus Bog, ki je večen 
in nekje biva. Pa dokaži, boste rekli. Argument 
dokazljivosti je postal vsemogočen. Vendar ravno 
zato je krščanstvo vera, ker je razumu marsikaj 
zastrto, in prav je tako, da se kali naša človeška 
ponižnost. In blagor tistemu, ki se vsaj na razum 
ne zanaša absolutno, ker ne bo razočaran. 
Posmrtno življenje osmišlja vsak nasmeh, vsako 
lepo besedo, vsako uslugo, vsako prostovoljstvo, 
vsako dobro voljo, pa tudi trpljenje, obup, stisko. 
Namen trpljenja nam sicer ni jasen in nam nikoli 
ne bo, a z vero postane priprošnja, najmogočnejši 
klic k Bogu, čeprav bolečina ni nič manjša. 
Nam pa Bog vsak dan sproti razodeva samega 
sebe. Samo oči odprimo. Za kontaktne leče pa 
povprašajte v cerkvi.

Pogovarjala sem se ALENKA PAHUUE 
Foto arhiv J. Ferleža
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NAMENJEN NOVIM STOJNICAM

Turistično društvo Ribnica je 
bilo v register društev vpisano 
leta 1976, njegova glavna deja
vnost pa ostaja organiziranje 
ribniškega sejma, ki gaje v 
letu 2007 obiskalo že preko 
45.000 ljudi.
Društvo sodeluje tudi pri najrazličnejših pri
reditvah v naši občini in drugod po Sloveniji. 
Skupaj z izdelovalci suhe robe smo se udeležili 
sejma Počitnic na Gospodarskem razstavišču 
v Ljubljani, prisotni smo bili na mednarodni pri
reditvi podjetja Tajfun v Planini pri Sevnici in 
obiskali ter razstavljali smo na prireditvi Pivo in 
cvetje v Laškem.
Člani društva že vrsto let sodelujemo z OŠ 
Ribnica pri izbirnem predmetu Turizem, ker men
imo, da je potrebno spodbujati in privabljati 
osnovnošolce in vrtičkarje, če hočemo, da se bo 
tradicija ribniškega sejma in delovanje društva 
nadaljevalo.
Zelo veseli smo novih prostorov, ki smo jih v letu 
2007 tudi dokončno odplačali. V istem letu smo 
v bližini ribniškega gradu postavili žlico velikanko, 
veliko atrakcijo za vrsto obiskovalcev, ki pridejo

TURISTIČNA DRUŠTVA ŽELIJO VIZIJO 
RIBNIŠKEGA TURIZMA

Turistično društvo Ribnica (TD) je tokrat na 
srečanje, ki je bilo 14. marca na novo odprti 
turistični kmetiji Rigelj nad Ortnekom, povab
ilo predstavnike vseh društev, ki se kakorkoli 
ukvarjajo s promocijo Ribnice. Nanje se je 
s prošnjo že obrnil Marko Modrej, ki vodi 
oglaševalske sejemske aktivnosti, da bi sode
lovali tudi na letošnjem sejmu. Vsako društvo 
naj bi pripravilo program tako za sprevod kot 
za grajski oder, najsi bo gledališki skeč ali 
glasbeno točko. Če to ne bo možno, se bo 
ponovila lanska zgodba o nastanku Ribnice, 
le da jo bo uprizorila druga skupina. TD si 
nasploh želi še več povezovanja z društvi, pa 
tudi s šolo in z vrtcem. Na ušesa so mu prišle 
tudi govorice, da društvo sestavlja le kup ljudi, 
ki hočejo vse sami urejati, zato si člani priza
devajo, da bi vključili čim več mladih ljudi, je 
dejal predsednik Jože Zakrajšek. Dobrodošle 
so vsakršne pobude. Enoje na srečanju pred
stavil tudi Pavel Hočevar z Obrtne zbornice 
Ribnica, ki že več let pripravlja rokodelski fes
tival. Meni namreč, da bi se lahko v prostorih 
društva odvijala tudi trgovina pristnih ribniških 
suhorobarskih in lončenih izdelkov. Poslanec 
Jože Tanko je temu nasprotoval, ker se mu ne 
zdi smiselno, da se poleg obstoječe muzejske 
trgovine, »ki po svoje životari«, ustanovi še 
eno. Zdi pa se mi primerno, da bi društvo 
začelo razmišljati o zaposlitvi človeka, ki bi 
znal ‘prodajati’ Ribnico in njene storitve, »ne 
pa da čakamo na slučajne goste«. Mnogi 
navzoči pa so si bili enotni v tem, da je 
treba pripraviti širšo razpravo o viziji turizma v 
Ribnici, ker se jim zdi, da zdaj vsak ponudnik 
ubira svojo pot.
(Op. ured.)

v Ribniško dolino. Obnovili smo tudi dve veliki 
obeležji v Ortneku in Žlebiču, ki ju je že krepko 
načel zob časa.
Društvo se je poleg prihodkov od ribniškega 
sejma javilo tudi na javni razpis za sofinanciranje 
prireditev, in pridobilo 840,00 EUR. To je prvi 
prihodek društva z naslova javnih razpisov.
Tudi v bodoče se bomo javljali na razpise, saj s 
tem povečujemo prihodek društva in možnost 
vlaganja v različne projekte.
V letu 2007 smo nabavili kar nekaj propagan
dnega materiala, kot so majice z znakom TD, 
obeske, kartice ipd. Omenjeni material je na 
voljo na sedežu TD. Društvo je bilo tudi sponzor 
najrazličnejših prireditev, ki so se zvrstile v naši 
občini, in sicer: sofinanciranje zloženke, ki jo 
je izdala OŠ Ribnica, brezplačnemu razpolag
anju naših stojnic za prireditve, ki so jih prirejala 
različna ribniška društva, s finančnimi sredstvi 
sodelovali pri pripravi propagandnega materiala 
za evropsko prvenstvo mažoret v Ribnici.
Lani smo ustvarili prihodke v višini 49.763 EUR; 
kar 98 % predstavljajo prihodki od najemnin za 
stojnice ob organizaciji ribniškega sejma. Celotni 
odhodki so bili realizirani v višini °6.322 EUR. 
Stroške organizacije sejma so znašali 21.158 
EUR in so bili za 32 % višji kot leta 2006, pred
vsem stroški oglaševanja v medijih in na jumbo 
plakatih (3.392 EUR) ter organizacija koncertov 
in prireditev (4.300 EUR). Z nakupom lastnih 
poslovnih prostorov na Gallusovem nabrežju 
so se povečali stroški vzdrževanja prostorov in 
obratovanja (859 EUR) ter za administracijo in 
računovodstvo. V letu 2006 je bil sprejet nov 
zakon o društvih, ki določa, da društva s 1. janu
arjem 2007 začnejo obračunavati amortizacijo 
od opredmetenih (stavbe, oprema) in neopred- 
metenih (računalniški programi) sredstev. Za TD 
to predstavlja 5.152 EUR.

Presežek prihodkov je bil ustvarjen v višini 13.441 
EUR in ga bomo prenesli v društveni sklad: za 
ureditev skladiščnih prostorov, nabavo stojnic, 
ureditev grajskih mostov (cvetlični nasadi), obno
vitev obeležij in obnovitev cevi na pročeljih stavb 
za novoletno okrasitev. Del sredstev se bo name
nil za pomoč in sponzorstvo šolskim ekološkim 
krožkom.

Jože Zakrajšek, predsednik TD Ribnica 
Foto AP

Marko Modrej, Jože Zakrajšek in Breda 
Oražem

Ribniško turistično društvo seježelelo srečati

Z VSEMI PROMOTORJI TURIZMA V OBČINI

65 LET OD VELIKE ZMAGE PRI JELENOVEM ŽLEBU

Sobota, 29. marec

• Ob 11. uri bo odkritje obnovljenega obeležja v spomin na bitko ob breznu v Jelenovem Žlebu. 
Poseben avtobus bo peljal iz Ribnice ob 9. uri 45 minut izpred Športnega centra Ribnica. Ustavil se 
bo tudi na dveh vmesnih postajah v Sodražici in Loškem Potoku. Z avtobusom se boste po končani 
slovesnosti v Ribnici tudi vrnili domov.
• Po končani slovesnosti ob odkritju obeležja bodo avtobusi prepeljali pohodnike in ostale udeležence 
na osrednjo proslavo, ki bo ob 13. uri v športnem centru Ribnica. Slavnostni govornik bo minister 
za obrambo Karl Erjavec. Proslavi sledi tovariško srečanje in ‘partizanski golaž'.

Za združenje borcev in vrednote NOB Ribnica predsednik JOŽE ANDOUŠEK
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IDILIČNO, A DRAGO 
GREGORSKO IGRIŠČE

Otroci se bodo s ceste umaknili na 
novo igrišče z razgledom na Alpe, 
za kar bo občina plačala najmanj
285.000 evrov

452 krajanov enega najlepših predelov Ribniške 
doline, Slemen, se bo predvidoma 21. junija že 
lahko razveselilo odprtja novega igrišča, ki bo 
stalo pod gasilskimi garažami in pokopališčem. 
Dela sta podjetji Tanko d.o.o. in Grafit d.o.o. 
začeli že lanskega oktobra, zdaj pa je moč že 
videti razsežnost bodoče asfaltirane ploščadi, 
kjer naj bi se igralo nogomet, mali nogomet, 
košarko, rokomet in odbojko. Postavljene bodo 
tribuna za gledalce, nadstrešek za igralce, ograja, 
ki bo zavarovala strmi teren, ter luči, ki ga bodo 
osvetljevale.
To bo tudi prvo igrišče, ki bo imelo urejeno vso 
komunalno infrastrukturo in eno redkih, ki bo 
zgrajeno po vseh pravilih. Služilo bo tudi kot 
prireditveni prostor, ker bo imelo pokrit oder. 
Tako sta povedala župan in podžupan, ki sta novi
narje povabila na ogled nove investicije, za katero 
nekateri svetniki pravijo, da bo občino stala preveč 
denarja. Župan Jože Levstek pravi, da je pogod
bena vrednost investicije 285.000 evrov, od tega 
bosta 28 % prispevali Ministrstvo za šolstvo in 
šport ter Fundacija za šport. Benjamin Henigman 
pa trdi, da je zanj že zdaj porabljenih preko
350.000 evrov, in meni, da takega standarda 400 
ljudi vendarle ne rabi. »Prav je, da se gradi, toda 
ne za tak denar.« Moti ga tudi, da se investicija 
že izvaja, kljub temu da proračun za tekoče leto 
še ni sprejet in da v času ‘zategovanja pasov’ ne

velja ista logika za vse investicije in proračunske 
porabnike. »Za mrliške vežice Velike Poljane smo 
pred leti 50 planiranih milijonov tolarjev skrčili na 
19 in tudi v primeru igrišča pri Sv. Gregorju bi 
denar morali prerazporediti,« meni Henigman. 
Nasprotno pa je podžupan Vinko Levstek, ki seje 
vsa leta kot domačin s Slemen boril za to drugo 
najmanjšo krajevno skupnost v občini, prepričan, 
da taka vlaganja ohranjajo oddaljene zaselke pri 
življenju. Najbolj delavno in gonilo razvoja je po 
njegovem prostovoljno gasilsko društvo, poprav
lja pa se tudi demografska slika Slemen. Mlade 
družine ostajajo, z družino se je preselil zdravnik 
iz Ljubljane, na Riglju so odprli vrata kmečkega 
turizma...

Tekst in foto Alenka Pahulje

Otroci so se doslej igrali kar na cesti pred 
šolo

TRUBARJEVO LETO
(2. del)

V prvi slovenski knjigi Katekizem je Trubar na 
244 straneh objavil nekaj preprostih razlag 
verskih naukov, sedem pesmi z notami, ki so 
prvi slovenski glasbeni tisk, dve molitvi in pri
digo o veri. Dodal je še Abecednik na osmih 
straneh. Letnica izida 1550 pomeni začetek 
književne dobe reformacija pri nas. Natisnjeni 
sta v črkopisu gotica. Ker je bil slovenski 
jezik tedaj že močno narečno razčlenjen, se 
je odločil za govor Ljubljane, na katerega 
je že vplivala gorenjščina, in ga obarval 
z dolenjščino, govorom svojega rodnega 
kraja. (To teorijo je postavil ribniški rojak, 
jezikoslovec Jakob Rigler.) Knjigi sta izšli v 
Tiibingenu. Tiskar U. Morhart se je skril za 
imenom Jernej Škerjanc s Sedmograškega 
(tam je vladala verska svoboda), Trubar za 
Ilirski rodoljub, v Abecedniku pa se je označil 
za »prijatelja vseh Slovencev».

Primož Trubar se je rodil na začetku novega veka.
To je bil čas velikega evropskega gibanja za obno
vo ali reformacijo cerkve po prvotnih krščanskih 
načelih. Duhovščina je živela razkošno na račun 
kmetov in meščanov. V lasti so imeli večino zemlje. 
Ko je primanjkovalo denarja za gradnjo veličastne 
cerkve sv. Petra v Vatikanu, je papež razglasil pro
dajo odpustkov.

. tl

Tako so morali verniki plačevati duhovnikom 
odpuščanje grehov. Ti so živeli razuzdano in so 
pozabili na svoje dostojanstvo.
Družba je bila še vedno fevdalna, med sloji so bila 
velika trenja. Položaj kmečkih podložnikov se je 
slabšal, kar dokazujejo kmečki upori. Plemstvo je 
bilo samostojno, a jih je ogrožal vladarjev absoluti
zem, ki se je krepil. Meščani so se čutili ogrožene 
zaradi začetkov kapitalistične proizvodnje in medn
arodne trgovine. Vse skupaj so poslabšali pogosti 
turški vpadi in ropanja, posledica je bilo težko 
življenje.
Največ so od nove protestantske vere pričakovali 
plemiči in meščani, zato so se je množično oprijeli, 
kmetje pa le, če je bil njihov gospod protestant.

Reše m

Igrišče ima najlepši razgled

PO PETIH LETIH BO V OBČINI PONOVNO ODPRTO
igrišče; po Lepovčah, Dolenjih Lazih, Sušju 
in Dolenji vasi še Sv. Gregor. Neuresničena

OSTAJA ŠE ENA PREDVOLILNA OBLJUBA: UREDITEV 
OTROŠKIH IGRIŠČ NA PRIJATELJEVEM IN KNAFLJEVEM
trgu v Ribnici. Sicer pa naj bi po novem vse

ŠPORTNE OBJEKTE IN IGRIŠČA PO OBČINI PREVZEL 

ŠPORTNI CENTER TER JIH PREDAL V UPRAVLJANJE 
GASILSKIM IN ŠPORTNIM DRUŠTVOM.

Protestantizem je skupno ime krščanskih veroiz
povedi, ki so se v času reformacije odcepile od 
katoliške cerkve. Zahtevali so, naj verniki berejo 
sveto pismo v svojem jeziku, tudi obredi naj bodo 
v maternem jeziku. Odpravili so spoved, celibat, 
samostane in čaščenje svetnikov.
Primož je bil devetleten deček, ko je Martin Luther 
1517. prvi nastopil proti napakam v cerkvi z zna
menitimi 95. tezami, ki jih je nabil na cerkvena 
vrata v Wittenbergu in v Evropi se je pojavilo veliko 
nasprotnikov proti papežu. Med obojimi so potekali 
hudi verski spopadi, a je bil 1555. leta sprejet 
verski mir. Plemstvo je dobilo versko svobodo, 
podložniki so se morali glede veroizpovedi ravnati 
po svojih gospodarjih. Pri nas je to veljalo le do 
leta 1573, ko je oblast protestante začela spet 
preganjati.
Protestanti so se zavzemali za obvezno šolanje, 
kar jim ni uspelo. V Ljubljani so ustanovili latinsko 
stanovsko šolo ali nižjo gimnazijo, na njej pa učili 
latinščino, matematiko in glasbo. Pomožna jezika 
sta bili v nižjih razredih nemščina in slovenščina. 
Trubarjevo življenje je bilo zelo razgibano, veliko je 
potoval, večkrat je bil v to prisiljen zaradi nesoglasja 
s katoliško cerkvijo, ki mu ni dovoljevala bivanja v 
domovini. Vse to pa mu je odpiralo vrata v Evropo, 
njene poglede, znanja in dosežke, ki so vplivali na 
njegov nazor in delo.

Se nadaljuje 
Darinka Suuevič
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7, KUD France 
Zbašnik Dolenja 

^ vas ima novo 
vodstvo

%

Na občnem zboru Kulturno- 
umetniškega društva iz Dolenje 
vasi so 7. marca izvolili novo 
vodstvo. Dosedanja predsedni- 

; ca Lili Rus je »krmilo predsedo
vanja« predala Igorju Oražmu, 
sicer mentorju vokalne skupine 
d’Gamabis. Taje po izvolitvi 
izrazil upanje, da bi se že tako 
aktivnemu društvu priključilo 
še veliko novih članov, ki bi 
sestav vedno znova oživljali.

*
Vsako leto društvo priredi tradicionalno marčevsko 
prireditev ob materinskem dnevu ter s sodelovan
jem posameznih sekcij pomaga tudi pri drugih 
prireditvah ali pa se jih udeležuje. Tako aktivno 
delujejo naslednje sekcije: Moški pevski zbor 
Lončar, Dekliški cerkveni pevski zbor, Mešani

' J mladinski cerkveni pevski zbor Sv. Rok, folklorna 
skupina Lončki, dramska skupina in moška voka
lna skupina d’Gamabis. Skoraj vsako skupino pa 
letos in v prihodnje čakajo novi projekti in nastopi. 
Med drugim Lončki pričakujejo nove kostume, ki 
so kar velik finančni zalogaj, a verjamejo, da bodo 
s pomočjo KUD-a te želje uresničili. Dramska 
skupina potihem upa na pripravo velike komedije 
na temo življenja v domačih krajih, medtem ko 
si želijo širše nastopiti dekleta iz dekliškega 
pevskega zbora. d’Gamabis pa vneto pripravljajo 
že tretji samostojni letni koncert ter si nekega dne 
želijo posneti samostojno zgoščenko.
Preteklo leto je bilo za mnoge delavno in 
odhajajoča predsednica (ki pa se baje čisto 
ne poslavlja od Kud-a) Rusova je menila, da je 
KUD v teh letih veliko postoril za kulturo in zasto
panje dolenjevaške krajevne skupnosti v ribniško- 
kočevski dolini in tudi širše po Sloveniji, ter upa, 
da bo tudi naprej tako ali pa celo boljše.

Petra Stopar

Najmlajši so se igrali gledališče

S ŠIROKIMI 
NASMEHI IN 
SPONTANO IGRO 
NA RIBNIŠKEM 
ODRU
Vse, kar je strokovna spremljevalka revije otroških 
gledaliških skupin Kirn Komljanec svetovala mlad
im igralcem, so Zajčki iz Vrtca Ribnica v veliki 
meri zajeli v svoji predstavi Juri Muri v Afriki. 
Zaželeno je namreč, da igralci vzpostavijo stik s 
publiko, se vživijo v vlogo in da so videti kar se 
da spontani - najmlajšim pa je to lažje doseči, 
saj sramežljivost še ni tako izrazita. 5- in 6-letniki 
so tako 12. marca suvereno zavzeli oder v centru 
Ideal kot prvo nastopajoči in s tistimi ‘slamnatimi' 
krilci, širokimi nasmehi in igrivim pristopom osvo
jili množično občinstvo.

Juri Muri v Afriki

Dvorana je bila po dolgem času spet povsem 
polna, ne glede na to, da je že tako dotrajana, 
da je potrebno že v predprostoru hoditi preko 
luž. Starši, bratci, sestrice, tete, strici, babice, 
dedki...ga ni bolj hvaležnega poslušalstva svojih 
otrok in najbližjih. Režiserke, scenografke, kos
tumografke in koreografke so se trudile skupaj 
z igralci čim bolj popolno predstaviti zgodbice, 
ki so jih izbrale, in tako smo videli poleg že 
omenjenega Jurija Murija še gledališko skupi
no podružnične šole iz Dolenje vasi, ustvarjalni

krožek podružnične šole Sv. Gregor in gledališko 
skupino višje stopnje OŠ dr. Ivana Prijatelja iz 
Sodražice. Revijo je namreč pripravila Območna

Gledališka skupina iz Dolenje vasi
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Vsaka skupina je poleg strokovne ocene

PREJELA ŠE PRIZNANJE JSKD

izpostava Javnega sklada za kulturne dejavnosti 
Ribnica pod vodstvom Jožeta Lampeta, izpostava 
pa pokriva občine od Ribnice do Sodražice in 
Loškega Potoka. Slednjim letos ni uspelo priti, 
a se nanje ponovno računa prihodnje leto, ko se 
bodo otroci ponovno igrali gledališče.

Tekst in foto Alenka Pahuue

10. Blagoslov motoristov Društvo Motoristi za motoriste, ki deluje zgolj na 
humanitarni osnovi, zbira pomoč za ponesrečene 
motoriste in njihove svojce. V nedeljo, 27. aprila, 
organizira že 10. jubilejni Blagoslov jn odprtje 
motoristične sezone, ki bo pri Novi Štifti.

Spored in urnik dogajanja bo naslednji:

- ob lO.uri - redna nedeljska maša, pri kateri 
bo somaševal pater Niko za vse pokojne 
motoriste
- od 11.ure dalje zbiranje motoristov
- ob IS.uri blagoslov motoristov in motor
jev
- ob 13.30 program z bogatim srečelovom

Program bo povezoval Boštjan Romih, nasto
pile bodo znane osebnosti (Miran Stanovnik, 
Miran Juvančič), nekatere osebnosti bodo
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presenečenje, dogovori potekajo za živo glasbo 
z znanimi glasbeniki, manjkala ne bo bogata 
gostinska ponudba, na voljo bo jubilejna zbirka 
priponk 10 blagoslovov, MzM majice, nalepke, 
našitki...
Za motoriste iz vse Slovenije bodo organizirani 
ogledi Etno hiše pod Novo Štifto, Škrabčeve 
domačije, suhorobarskega muzeja...

V primeru lepega vremena se pričakuje čez 
2000 motoristov, zato bo promet urejen enos
merno (odhod od Nove Štifte na Ravni Dol), 
ostali obiskovalci bodo avtomobile pustili pod 
Novo Štifto na označenih parkirnih prostorih.

Vse domačine okoli Nove Štifte prosimo ta 
dan za strpnost in prijaznost do udeležencev
10. Blagoslova. Vodstvo MzM želimo tudi v 
turističnem pogledu sodraško-ribniški konec pri
kazati kar v najlepši luči.
Seveda ste prav vsi domačini lepo vabljeni na 
dogodek.
Tudi letos sta med glavnimi pokrovitelji Inoterm 
d.o.o., Krka zdravilišča d.d....

Vse o društvu MzM in njegovem delovanju lahko 
preberete na spletu:www.mzm-slo.com.
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V tem trenutku smo v predzgo
dovinski fazi informacij, ko se 
je med spoloma na primer odvi
jala naslednja drama: moški je 
najprej udaril ženo s kijem po 
glavi in jo odvlekel s seboj, ker 
je mislil, da je to edini način, 
da gre ona z njim. Kako se ta 
prispodoba lahko prenese na 
medije? Takole: mediji mislijo, 
da mora psiha človeka otopeti, 
da bi mu lahko prodali vsakršno 
informacijo.

MEDIJI V SLUŽBI 
ČLOVEKA
Namesto črne naj bo bela kronika, 
v poplavi časopisov pa naj se 
znajde Dober časopis

Rešitev iz 
začaranega 
kroga, ki ga je 
spletla komer
cializacija medi
jev, je po mnen
ju vodilnih oseb
nosti mreže Net 
One, ki poskuša 
prevrednotiti 
medijski pris
top, naslednja: 
novinarji bi se 
morali pridružiti 
smerem, ki 
poudarjajo vred
note in hkrati MARIA ROSA LOGOZZO 
povečujejo pro
dajo, da bo volk sit in koza cela. Ko bodo podjetja 
videla, da se da tudi z dobrimi novicami zaslužiti 
denar, se bodo oprijeli nove medijske logike, sta 
na seminarju, namenjenemu novinarjem, poveda
la Nedo Pozzi in Maria Rosa Logozzo. Visoka 
profesionalnost in vrednote, v katere pisec ver
jame, to sta formuli za uspeh novodobnih novi
narjev, ki naj bi izstopili iz enoumnega vlaka, kjer 
naj bi le še dobro prodana novica kaj veljala, pa 
če je resnična ali ne. Svet ni samo hudoben, 
črn, poln nesoglasij, bolezni, marveč je tudi bel. 
Poprečnega človeka, ki ga država obremeni z 
največ davki, a je zdrav, delaven, odgovoren, 
pridno plačuje položnice, z nikomer se ne krega, 
ne taji davkov, dela za poprečno plačo, skrbi za 
družino, ne goljufa, ne grozi, ni radikalec, mediji 
po navadi preskočijo. Kajti vemo, da ni novica to, 
da je pes ugriznil človeka, marveč, da je človek

Net One je mednarodna mreža, ki 
skuša povezati vse, ki delajo v medi
jih, ne glede na to, kateremu področju 
dela pripadajo. Ustanovljena je bila 
prelomnega leta 2000 na pobudo 
Chiare Lubich.

NOVINARJI RAZLIČNIH NOVINARSKIH HIŠ SO SPREGOV
ORILI 0 SVOJIH IZKUŠNJAH

ugriznil psa. Če ga ni, si bo kdo šokantno zgodbo 
pač izmislil.
Dandanes se zdi, daje trg nasičen z informacijami 
in da bralce to odvrača od spremljanja dogodkov, 
ker jih ne zmorejo več zbrano spremljati. Po 
drugi strani pa Logozzova ugotavlja, da ima 
uporabnik ravno v poplavi informacij možnost, 
da izbere, kaj bo bral, poslušal ali gledal. A vsak 
išče le tisto, kar mu je osebno bližje. Raje poišče 
kaj takega, kar ga naredi še bolj gotovega, 
saj noče zamajati lastnega prepričanja. Tudi 
trg narekuje dobro prodajane informacije, zato 
‘bela kronika’ nima veliko možnosti, da preživi, je 
menila Logozzova. V Italiji so že poskusili uvesti 
dvomesečnik, imenovan ‘Dobre novice’, kjer so 
morali novinarji dati novici navdihujoč ton, da se 
je pri bralcu lahko ustvaril pozitiven občutek o 
dogajanju. Neko olajšanje, zaupanje, da dobro še 
obstaja, da vendarle ni tako hudo, čeprav dejstva 
kažejo drugače. A taki časopisi se morajo zaradi 
novega pristopa zelo truditi, da obstanejo na trgu. 
Želijo spremeniti rdečo nit v novicah in iščejo bolj 
pozitivno sporočanje - ne zgodb s srečnim kon
cem, ker teh ni. Ostaja pa zaupanje v življenje in 
vera v upanje, je dejala članica komisije Net One 
za informatiko. Če tega ni, se v človeku porodi 
občutek nemoči, strahu in splošnega nezaupan
ja, kar doživljamo ravno sedanje generacije. Sem 
ter tja se pogledi že spreminjajo in tudi družba se 
poskuša obračati v drugo smer, a gre za redke 
poskuse, kot so npr. tudi t.i. družbeno odgovorna 
podjetja. Splošno gledano pa vlada mračnjaštvo 
nepovezanosti, meni Maria Rosa Logozzo. »Ko 
se uspemo povezati in se iskreno pogovorimo,

vodja Net one Nedo Pozzi

smo lahko veliko močnejši.«
Toda, ali se novinarju splača biti drugačen, če 
večina drvi v drugo smer? In ali bodo novinarji 
morda nasploh izginili?
Net One trdi, da nikakor ne. Bolj kot kdajkoli naj 
bi do izraza prišla vloga novinarja kot oznanjev
alca in preroka, saj je posrednik med resnico in 
javnostjo. A sam tega ne zmore.

Rabi komunikacijo z javnostmi, 
da razširi pogled. Splet kot nov 
medij lahko to olajša, ker se novi
nar ali medijska hiša lahko v tre
nutku povežeta s svojimi bralci 
in jih vprašata za mnenje, kot je 
to storil New York Times. Članek 
o Putinovem vladanju je objavil 
na svoji spletni strani, preveden 
v ruščino. Še isti dan je prispelo 
preko 3000 komentarjev ‘ruskih’ 
bralcev, ki so iz prve roke komen
tirali aktualno situacijo in jo tako 
pomagali razjasniti z več vidikov. 
Tako imenovano soudeleženo 
novinarstvo naj bi ustvarjalo 
realnejšo sliko dogajanja v okolju 

in hkrati povezovalo ljudi v komunikaciji. Vloga 
novinarja pa tudi v tem procesu še vedno ostaja 
osrednja: sestavlja različne vidike, jih preverja, 
profesionalno napiše članke in razmišljanja ter se 
zaveda lastne delnosti.

Seminar spremljala ALENKA PAHULJE 
Foto Janez Snoj

HVALA BIVŠIM ČLANOM
PROGRAMSKEGA
SVETA.

Precej let je preteklo, kar smo člani uredniškega 
odbora in programskega sveta Rešeta v tej ses
tavi sodelovali pri ustvarjanju časopisa. Glede 
na to, da se je obojim mandat iztekel, bi se 
člani uredniškega odbora radi poimensko zah
valili predsednici PS Vesni Horžen ter članom 
Jožetu Tanku, Darji But, Benjaminu Henigmanu, 
Majdi Vrh in Pavlu Hočevarju za pomoč.

Uredništvo

HVALA UREDNIŠKEMU 
ODBORU IN NAJOŽJIM 
SODELAVCEM.

Po novem odloku o Rešetu, ki je določil 
mandate članom programskega sveta in 
uredniškega odbora, smo vsi člani razrešeni 
do imenovanja novih. Nov PS se je že sestavil, 
uredniški odbor to v kratkem še čaka. Vedno 
pa je pravi čas, da se komu zahvalimo za oprav
ljeno delo, pa četudi bo morda kdo od njih še 
nadaljeval z njim.

Zatorej, dragi: Metka Tramte, 
Marko Modrej, Zdenka Mihelič, 
Tanja Debeljak in Samo Kaplan!

V veselje in čast mi je bilo in je še sodelovati z 
vami iz več razlogov. Na vrh postavljam tistega, 
ki vas odlikuje kot ljudi. Ne samo, da ste izra
zito delavni, odgovorni, ustrežljivi, potrpežljivi, 
imate veliko delovnega zanosa, pa za to ne 
pričakujeta velikega plačila...Ste ljudje z vred
notami, ki jih bo svet vedno cenil in so vsega 
spoštovanja vredne. Vem, da se je ves vaš 
trud odrazil tudi na časopisu, ki ga ustvarjamo 
že desetletje, za kar vam še posebej izrekam 
iskreno hvalo.

Urednica ALENKA PAHUUE
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Ko sem prvič prebirala raziskavo 
Štefana Predina, ki govori o zgodovini 
dolenjskih lekarn, sem se počutila kot 
detektiv, ki je odkril zelo zanimivo in 
pomembno stvar. V želji, da bi našla 
mogoče kak odstavek o Ribnici, sem 
namreč dobila kar celo poglavje, 
in to iz obdobja prve polovice 19. 
stoletja, ki je za nas dokaj neraziskan 
čas. Zato sem se odločila, da bom to 
»odkritje« delila z vami. Čas, ki ga 
Predin obravnava, je obdobje po fran
coski okupaciji, se pravi po letu 1813 
(dokončno so bili Francozi poraženi v 
bitki pri Waterlooju leta 1915).
Po tem obdobju izrednih razmerje 
Avstrija zopet vzpostavljala svoj red. 
Prav tako tudi »sanitetno službo«, kar 
jim je menda povzročalo težave, saj 
je v obdobju Ilirskih provinc te kraje 
zapustilo mnogo zdravnikov in drugih 
strokovnjakov.

POROČILO O PREISKAVI BOLEZNI 
LJUDI V RIBNIŠKEM NABORNEM 
OKRAJU
Prvi vir, ki ga v svoji raziskavi navaja Štefan 
Predin, je Poročilo o preiskavi bolezni ljudi v 
ribniškem nabornem okraju, ki ga je leta 1815 
novomeški fizik Anton Pober poslal okrožnemu 
uradu. Za nas zelo zanimiv, ker nam veliko pove 
o prehranjevalnih navadah ljudi vtem času.
V poročilu Pober piše, da se je v te kraje napotil 
takoj, ko je izvedel za bolezen. Odkril jo je v treh 
farah: Loškem Potoku, Sodražici in Dolenji vasi. 
Bolezen je označil kot živčno mrzlico. Za njene 
vzroke šteje, razen zime in starosti bolnikov, 
tudi pomanjkanje soli. Ugotovil je, da se kmetje 
že dalj časa prehranjujejo z enolično hrano, 
predvsem s krompirjem, redko z nekaj slabega 
kruha namesto krompirja, medtem ko si soli, ki 
bi njihovo hrano napravila bolj užitno in njihove 
želodce spodbujale k prebavi, zaradi visoke cene 
in pomanjkanja denarja ne morejo privoščiti. ... 
Vino pa, h kateremu naj bi se tukajšnji kmetje 
v sili zatekali, pa je bilo tisto leto zelo redek 
pridelek. Razen tega sta jih mučila še strah in 
bojazen pred večjim pomanjkanjem.

BABIŠKA SLUŽBA
Pa se vrnimo k vzpostavljanju sanitetne službe. 
Na podeželju so bile babice tudi zaradi svoje 
številčnosti steber zdravstvene službe. V obravna
vanem času v Ribnici ni bilo nobene izprašane 
babice. To je pomenilo, da ni imela nobena 
ustrezne šolske izobrazbe. To službo je opravljala 
že 15 let nešolana babica Marija Loušin, ki si je 
med prebivalci pridobila ugled in zaupanje, toda 
zaradi svoje starosti, dopolnila je že 50 let, je bila 
za šolanje na liceju prestara. Kljub starosti pa je 
bila zelo dobrega zdravja in videza in v ribniškem 
okraju edina, ki je bila pripravljena posvetiti se 
temu poklicu in šolanju. Zato so jo iz ribniškega 
oblastva zelo toplo priporočali. To navedbo je 
potrdil tudi okrožni zdravnik iz Novega mesta. Tako 
je okrožni urad iz Novega mesta zaprosil gubernij 
v Ljubljani, naj Mariji Loušin omogoči šolanje.

Fabiani je verjetno tudi zaradi nestrpnosti ravnal 
po svoje. V Ribnico je namreč prišel tedaj 
mokronoški okrajni zdravnik dr. Eržen in Fabiani 
gaje zaprosil, naj zaradi predpisov opravi pregled 
lekarne, dajo bo lahko čim prej odprl.
Ersehen je pregled opravil in poslal v Novo mesto 
za Fabianija zelo pohvalno poročilo. Fabiani je 
lekarno usposobil v hiši, ki jo je kasneje odkupil 
od Ivane Lilleg, vtrgu Ribnica, hišna št. 75.
To je hiša, ki je bila kasneje po ustanovitvi občin 
leta 1850 osrednja občinska stavba. V tej stavbi je 
v drugi polovici 19. stoletja živel in delal tudi okra
jni zdravnik Janez Bobek. Stavba še danes stoji, 
pogosto se zanjo uporablja ime »stara občina«, 
danes je v njej gostinski lokal, spomin na stare dni 
pa obuja ribniški grb nad glavnimi vrati.
Zgodovina ribniške lekarne pa se je dokaj hitro 
zaključila. Leta 1837 je od Fabianija kupil ribniško 
lekarno Martin Friderik Grablovič, torej je ta po 
petih letih imela že drugega lastnika. Konec 
30-ih let so se dogajale spremembe tudi glede 
sedeža okrajnega fizikata, ki se je selil iz Ribnice 
v Kočevje, za kar se je posebej zavzemal okrožni 
urad v Novem mestu. Za ribniško lekarno so 
se bližali slabi časi. Grablovič, ki je bil v Ribnici 
lekarnar že tri leta, je verjetno bil seznanjen z 
razmerami, zato je lekarno prodal 1840 leta Carlu 
Nagliču, ki pa verjetno ni bil najbolj na tekočem 
z zadevami. Carl Naglič je imel vse potrebne 
kvalifikacije, saj je uspešno končal vajeniško in 
učno dobo, lekarniški študij pa zaključil z dobrim 
uspehom....
V tem času so na mesto okrajnega fizika v Ribnici 
imenovali dr. Antona Česnika, doma iz Cerkelj. 
Star je bil 39 let, samski, z diplomo porodničarja 
in živinozdravnika. Obvladal je nemški, latinski, 
slovenski in italijanski jezik... V vsakem pogledu je 
imel odlična priporočila. Prav dr. Česnik je bil tisti, 
ki je okrajni fizikat preselil v Kočevje. Čeprav so 
menda Ribničani ubrali vse poti, ni nič pomaga
lo, da bi to preprečili. Nazadnje so se obrnili 

še na cesarja samega. 
Graščaku Jožefu Rudežu 
so se pridružili vsi velja
vni možje, med njimi tudi 
lekarnar Naglič.
V prošnji so navedli, da 
je Ribnica večji kraj od 
Kočevja, da je naseljen
ost prebivalstva večja, da 
oba kraja ležita približno 
v središču pokrajine, da 
Ribniški okraj obsega 
razen Ribnice še Turjak, 
Žužemberk, Polano,

Lekarna, ki je ostala bolje ohranjena v zgodovinskem spominu, je bila Kočevje, zato so oblasti 
ZGRAJENA POLEG GASLINEGA DOMA NA KOLODVORSKI ULICI. DANES JE V NJEJ že pred mnogimi leti, ko 
GLASBENA ŠOLA. (ZBIRKA RAZGLEDNIC MUZEJA MlKLOVA HIŠA) 80 ustanavljale fizikat v

Ribnici, vsa ta dejstva

V TEJ STAVBI JE FABIANI UREDIL LEKARNO V 30-IH 
LETIH 19. STOLETJA. HIŠO, KI BI NAJ BILA ZGRAJENA V 
18. STOLETJU, JE ODKUPIL OD NJENE LASTNICE IVANE
Lilleg. (Avtor fotografije D.Mohar)

USTANAVLJANJE LEKARNE V 
RIBNICI
13. februarja 1832 se je pri guberniju v Ljubljani 
pojavila vloga novomeškega okrožnega urada, 
naj odobri koncesijo za lekarno v Ribnici.
K vlogi je bila priložena tudi osebna prošnja Carla 
Fabianija, ki je zaprosil za koncesijo v Ribnici. 
Našo pozornost zagotovo pritegne pripomba 
ribniških okrajnih oblasti, ki nam priča o tem, da 
je lekarna v Ribnici že obstajala. Ribniške okrajne 
oblasti so ustanovitev lekarne podprle in pozdra
vile, vendar so tudi opozorile, da se Ribničani in 
okoličani poslužujejo domačih zdravil.

Posebno preprosto ljudstvo si zdravniško pomoč 
in lekarniška zdravila le redko privošči. Prav iz teh 
razlogov je lekarna, ki je bila tam že pred 30 leti, 
morala prenehati z delom.
Ker je po gubernijski odredbi bilo določeno, da 
mora lekarno pred odprtjem pregledati okrožni 
zdravnik, je avgusta leta 1832 Fabiani zaprosil 
Novo mesto za pregled lekarne. Fabiani je imel 
lekarno že urejeno in bi jo rad čim prej odprl, 
ampak zaradi bolezni okrožnega zdravnika tega 
pregleda ni bilo mogoče izvesti. Zato se je vse 
skupaj še nekoliko zavleklo. Končno je bil sprejet 
sklep in za pregled je bil določen namestnik 
okrajnega fizika, dr. Lippič, ki naj k pregledu lek
arne pritegne še ribniško oblast. Če bo pregled 
pokazal, da lekarna ustreza vsem predpisom, 
sme dovoliti takojšnje odprtje.

poznale. ... Nič ni omajalo cesarja. Ob preselitvi 
fizikata v Kočevje -1840- je tudi ribniški lekarnar 
spoznal, da bo moral iti za fizikatom, saj sta bila 
delo in dohodek lekarne v tistem času predvsem 
odvisna od zdravnikove recepture in repeticij. 
Zato je Naglič prosil, da se mu dovoli preselitev 
lekarne v Kočevje, kjer je za ta namen že kupil 
hišo, v Ribnici pa bi jo zaprl. Naglič je torej 7. maja 
1841 svojo hišo v Ribnici št. 75 prodal Simonu 
Bouhi in se preselil v Kočevje.
To je torej zgodba o ribniški lekarni, ki je delovala 
v Ribnici celih devet let.

Tekst povzet po Štefan Predin: ZGODOVINA DOLENJSKIH 
LEKARN Zgodovina ribniške lekarne.

Pripravila: MARINA GRADIŠNIK, Muzej Miklova hiša
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Na podlagi lO.člena Zakona o športu (Ur. 
LRS, št.22/98) in 7. člena Pravilnika za 
vrednotenje športnih programov v občini 
Ribnica (Ur. I. RS, št. 57/2003 in 17/2004) 
.Občina Ribnica objavlja

JAVNI RAZPIS 
ZA SOFINANCIRANJE 
PROGRAMOV ŠPORTA 
V OBČINI RIBNICA ZA 
LETO 2008

1. Na javni razpis lahko kandidirajo nasled
nji izvajalci športnih programov:
• športna društva in klubi,
• zveze športnih društev, ki jih ustanovijo športna 
društva,
• zavodi, gospodarske družbe, zasebniki in 
druge organizacije, ter druge organizacije, regis
trirane za opravljanje dejavnosti v športu,
• zavodi na področju vzgoje in izobraževanja,
• ustanove, ki so ustanovljene za opravljanje 
dejavnosti v športu in so splošno koristne in 
neprofitne.

Izvajalci morajo izpolnjevati naslednje pogoje :
• da imajo sedež v občini Ribnica,
• da so registrirani v skladu z zakonom,
• da imajo zagotovljene materialne, prostorske, 
kadrovske in organizacijske pogoje za uresničitev 
načrtovanih športnih aktivnosti,
• da imajo urejeno evidenco o registriranih tek
movalcih (velja samo za izvajalce kakovostnega in 
vrhunskega športa), članstvu in plačani članarini 
(velja za športna društva),
• občini redno dostavljajo programe dejavnosti 
s področja športa, podatke o članstvu, poročila 
o realizaciji programov in doseženih rezultatih, 
kopijo zaključnega računa ter druge zahtevane 
podatke,
• izpolnjujejo ostale pogoje v skladu s kriteriji za 
sofinanciranje programov.

jo dobite na Občini Ribnica, Gorenjska cesta 3, 
oddelek za finance.

5. Pisne prijave je potrebno poslati na naslov: 
Občina Ribnica, Gorenjska cesta 3, 1310 
Ribnica ali jih oddati osebno v vložišču Občine 
Ribnica. Ponudbe morajo biti dostavljene v zaprti 
in zapečateni kuverti, ki mora biti jasno označena 
z napisom »Javni razpis za šport 2008«. Na 
hrbtni strani mora biti označen naslov pošiljatelja. 
Upoštevane bodo vse tiste prijave, ki bodo 
na naslov občine prispele do 23. 4. 2008 do 
13. ure. Ponudbe, ki bodo prispele po preteku 
navedenega roka ali ne bodo ustrezno označene, 
bo naročnik zavrnil in neodprte vrnil pošiljatelju.

6. V roku prispele prijave bo komisija za šport 
24. 4. 2008 ob 19. uri odprla v sejni sobi Občine 
Ribnica. Popolne prijave bodo ovrednotene na 
podlagi določil in meril veljavnega pravilnika o 
vrednotenju športnih programov v občini Ribnica 
in letnega programa športa za leto 2008, ki sta 
priloga k razpisni dokumentaciji.

7. Izbrani izvajalci bodo o višini odobrenih sred
stev pisno obveščeni in povabljeni k podpisu 
pogodbe. Orientacijska vrednost programov 
športa za leto 2008 je 30.000,00 EUR.

8. Podrobnejše informacije in vsa dodatna pojas
nila glede razpisa in izpolnjevanja razpisne doku
mentacije dobite na občini Ribnica, Oddelek za 
finance, pri Nini Kromar, na telefonski številki 
837-20-29.

Občina Ribnica

Na podlagi Odloka o javnem glasilu Občine 
Ribnica (Uradni list RS 103/2007, z dne 13.
11. 2007) in Zakona o medijih (Zmed-UPBI) 
Uradni list RS 110/2006, z dne 26. 10. 2006 
objavlja Občina Ribnica razpis za:

glasila, skrbi za izvajanje kodeksa novinarske 
poklicne etike in opravlja druge naloge v skladu z 
Zakonom o medijih.

Prijava mora vsebovati:
- Izjavo o izpolnjevanju pogojev
- Kratek opis: delovnih izkušenj z referencami in 
dosežene izobrazbe.

Izbrani kandidat bo delo opravljal kot zunan
ji pogodbeni sodelavec izdajatelja - Občine 
Ribnica.

2. Član uredniškega odbora javnega 
glasila Občine Ribnica - Rešeta.

Član uredniškega odbora je lahko oseba, ki je 
poslovno sposobna. Prijava mora vsebovati:
- Izjavo o izpolnjevanju pogojev
- Kratek opis delovnih izkušenj z referencami.

Kandidati naj vloge pošljejo v zaprti ovojnici, 
z označbo za odgovornega urednika »pri
java - odgovorni urednik Rešeta« ali za člana 
uredniškega odbora »prijava - član uredniškega 
odbora Rešeta« do vključno 15. 4. 2008 na 
naslov: Občina Ribnica, Gorenjska cesta 3, 1310 
Ribnica. Kot pravočasne se bodo upoštevale tudi 
vloge, ki bodo do navedenega datuma prispele 
na e-naslov: obcina@ribnica.si. Kandidati bodo 
o izbiri pisno obveščeni najkasneje 15 dni po 
opravljeni izbiri.
Dodatne informacije dobite: vsak delovni dan od 
8. do 15. ure na GSM 051/641-020 ali sedežu

Občina Ribnica

KER JE ČAS 
STACIONARNIH 

TELEFONOV OČITNO MINIL, 
REŠETO LAHKO ODSLEJ 

NAJDETE TUDI NA TEL. ŠT.:

OSI/ 641 oai
POVABILO

Občinski svet Občine Ribnica je 
na 8. redni seji,14. februarja 2008 
imenoval nov Programski svet 
»Rešeta«, javnega glasila Občine 
Ribnica, ki ga sestavljajo člani:
Anica Benčina, Danica Pegic,
Maruša Prelesnik, Miha Klun, mag. 
Brane Kozina, Anton Ilc in Marjan 
Peteh.

Ker želimo nadaljevati s čim boljšimi 
vsebinami časopisa, vas vabimo, da 
nam pošljete pobude in predloge za 
dodatno popestritev »Rešeta«. Dobro 
preglejte vsebino časopisa in pove
jte:
- Kaj pogrešate v Rešetu?
- Kaj vam je v Rešetu odveč? 
Predloge pošljite, do vključno 15.
4. 2008, na naslov: Občina Ribnica, 
Gorenjska cesta 3, 1310 Ribnica ali 
na e-naslov: obcina@ribnica.si.

Občina Ribnica
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2. Iz proračunskih sredstev se bodo sofi
nancirali naslednji programi:
- interesna športna vzgoja predšolskih in 
šoloobveznih otrok,
- športna vzgoja otrok, usmerjenih v kakovostni in 
vrhunski šport,
- športna vzgoja otrok s posebnimi potrebami,
- interesna športna vzgoja mladine,
- športna vzgoja mladine, usmerjene v kakovostni 
in vrhunski šport,
- športna vzgoja mladine s posebnimi potrebami,
- interesna športna dejavnost študentov,
- športna rekreacija,
- kakovostni šport,
-vrhunski šport,
- šport invalidov,
- izobraževanje, usposabljanje in izpopolnjevanje 
strokovnih kadrov v športu,
- velike mednarodne, državne, medobčinske in 
občinske športne prireditve.

3. Predlagatelji morajo posredovati natančen 
opis programov s predvidenim letnim številom 
ur vadbe, številom udeležencev v skupini in 
poimenskim seznamom članov v posamezni sku
pini, številom skupin, krajem izvajanja, podatki o 
strokovnem kadru ter urnikom vadbe. Programi 
morajo biti v finančnem načrtu finančno ovred
noteni.
4. Ponudbe morajo biti podane na ustreznih 
prijavnih obrazcih iz razpisne dokumentacije, ki

1. Odgovornega urednika javnega 
glasila Občine Ribnica - Rešeta.

Na predlog programskega sveta imenuje odgov
ornega urednika in člana uredniškega odbo
ra župan Občine Ribnica za obdobje 4 let, z 
možnostjo ponovnega imenovanja.

Odgovorni urednik je lahko oseba, ki:
- ima izkaz o aktivnem znanju slovenskega jezika, 
če ni državljan Republike Slovenije;
- je poslovno sposobna;
- ji ni izrečena prepoved opravljanja poklica, 
dejavnosti ali javnega nastopanja.
Odgovorni urednik ne more biti oseba, ki po 

ustavi ali zakonu uživa imuniteto.

Naloge odgovornega urednika so:
- daje mnenje na programsko zasnovo glasi
la, določa uredniško politiko, odgovarja za 
uresničevanje programske zasnove glasila, zago
tavlja redno izhajanje glasila, naroča, pripravlja in 
ureja besedila ter sodeluje pri vseh fazah nasta
janja glasila,
- zagotavlja in vodi dopisniško mrežo izmed 
članov občinske uprave, krajevnih skupnosti, 
javnih zavodov, podjetij, skladov, društev in ostale 
zainteresirane javnosti, za pripravo posameznih 
vsebin in kontinuirano sodelovanje pri nastajanju 
glasila,
- pripravlja letni finančni načrt za izdajanje
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HVALA.

12. marca je minilo leto dni, odkar nas je doletela nesreča, v kateri nam je 
požar uničil praktično vse ter smo ostali brez strehe nad glavo in posledično 
tudi brez vsega, kar potrebujemo za normalno vsakdanje življenje. V teh, za 
nas nadvse težkih trenutkih, pa se je še enkrat pokazala tista stara resnica, 
da človek v nesreči nikoli ne ostane sam in da dobrota ne pozna meja. Prav 
vsaka pomoč, ki ste nam jo po tej tragediji namenili v minulem letu, nam je 
prišla še kako prav in nam pomaga, da si počasi ustvarjamo nov dom. Zato 
se najlepše in iskreno zahvaljujemo vsem, ki ste nam kakorkoli pomagali 
oziroma nam nudili kakršnokoli pomoč.

Družina Lavrič iz Petij v Loškem Potoku

DAJEM KRI - REŠUJEM ŽIVLJENJA.

Območno združenje RDEČEGA KRIŽA RIBNICA v sodelovanju z 
Zavodom za transfuzijsko medicino Ljubljana organizira

krvodajalsko akcijo, ki bo 14. in 15. aprila 2008 
v dvorani Športnega centra Ribnica, od 7. do 13. ure.

Vljudno vabimo vse redne krvodajalke in krvodajalce v starosti od 18. 
do 65. leta in vse tiste, ki se boste odločili za to plemenito in humano 
dejanje prvič.

Te akcije se lahko udeležijo tudi vsi tisti krvodajalci, ki so nazadnje darovali 
kri; pred štirimi meseci ženske in tremi meseci moški.

ZAHVALA
Ob boleči izgubi naše drage mame, 

babice in prababice

Frančiške O raže m
iz Prigorice 41

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, vaščanom, prijateljem 
in znancem za izrečene besede sožalja, podarjeno cvetje in sveče. 
Zahvala gre tudi župniku Branku Potočniku za skrbno opravljen obred 
in pevcem za lepo zapete pesmi.

ŽALUJOČI VSI NJENI

Ni je solze, ki bi te obudila, 
ni je zemlje, ki bi te nam vrnila.

Prikradejo se slike iz spomina.

Pogled zdrsi nam na stol, 
kjer običajno si sedel, 
na stvari, ki si jih rad imel.

V srcu nastala je praznina, 
ostale so le slike, bolečina.

ZAHVALA
V 75. letu starosti je v Bogu zaspal naš dragi mož, 

brat, oče, tast in ata

STEFAN INDIHAR
iz Bukovice pri Ribnici.

Ob boleči izgubi se zahvaljujemo vsem sorodnikom, vaščanom, 
znancem in prijateljem za izrečeno sožalje, cvetje in sveče.
Posebna hvala GD Bukovica in pevcem za lepe pesmi.
Hvala ZD Ribnica dr. Lidiji Šmalc in drugemu osebju, tudi bolnišnici 
Golnik, prof. dr. Emi Mušič, enako KO Ljubljana, prof. dr. Vidmar in dr. 
Cerar.
Za lepo opravljen duhovni obred se zahvaljujemo g. Antonu Berčanu in 
g. Jožetu Grebencu.
Lepa hvala vsem, ki ste pokojnika v tako velikem številu pospremili na 
njegovi poti k večnemu počitku.

ŽALUJOČI VSI NJEGOVI

/S'

Pomlad na vrt bo tvoj prišla 
in čakala, da prideš ti 
in sedla bo na rožna tla 
in jokala, ker tebe ni.

/S.G./

ZAHVALA
Ob boleči izgubi naše drage mame

MARIJE ANDOLJŠEK
iz Struške 12, Ribnica

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijateljem, znancem in sos
edom za izrečene besede sožalja, podarjeno cvetje in sveče. 
Zahvaljujemo se za izkazano skrb dr. Kregarjevi in osebju Zdravstvenega 
doma Ribnica in vsem delavkam socialne službe Ribnica.
Hvala tudi g. kaplanu Juretu Ferležu za lepo opravljen mašni obred.
V spominu bo večno ostala med nami.

Še enkrat hvala vsem za vse.

ŽALUJOČI VSI NJENI
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Občina Ribnica objavlja na podlagi Zakona o uresničevanju javnega 
interesa za kulturo (Uradni list RS, št. 77/2007-UPB1) in Pravilnika 
za vrednotenje programov ljubiteljske kulturne dejavnosti v občini 
Ribnica (Uradni list RS, št. 36/03,17/04)

JAVNI RAZPIS

zbiranja predlogov za sofinanciranje programov 
ljubiteljske kulturne dejavnosti v občini Ribnica v letu

2008

1. Naročnik javnega razpisa: Občina Ribnica, Gorenjska c. 3, 1310 
Ribnica.
2. Predmet razpisa je sofinanciranje naslednjih vsebin:
- redna dejavnost registriranih kulturnih društev oz. njihovih sekcij, kulturna 
dejavnost v drugih društvih, ki imajo v svoji dejavnosti registrirano tudi kul
turno dejavnost,
- kulturna dejavnost predšolske, osnovnošolske, srednješolske in študentske 
populacije - vse le v delu, ki presega šolske vzgojno-izobraževalne pro
grame,
- izobraževanje strokovnih kadrov za vodenje ljubiteljskih kulturnih deja
vnosti,
- kulturne prireditve in projekte, ki so v interesu občine.
3. Za kulturne programe štejejo vse oblike ustvarjanja, poustvarjanja, posre
dovanja in varovanja kulturnih dobrin na področju knjižne, glasbene, plesne, 
folklorne, gledališke, lutkovne, literarne, likovne, fotografske, filmske in video 
dejavnosti ter kulturne dediščine.
4. V roku prispele prijave bodo ovrednotene na podlagi določil in strokovnih 
meril veljavnega pravilnika. Pravilnik je priložen razpisni dokumentaciji.
5. Orientacijska vrednost sredstev razpisa je 25.000 EUR.
6. Dodeljena proračunska sredstva morajo biti porabljena v obdobju 
proračunskega leta 2008, upoštevaje plačilne roke, kot jih bo določal Zakon 
o izvrševanju proračuna RS in ostali podzakonski predpisi.
7. Pogoji sofinanciranja: Na javni razpis se lahko prijavijo kulturna društva, 
zveze kulturnih društev, ki jih ustanovijo društva, ostala društva, ki imajo 
v okviru svoje dejavnosti registrirano kulturno dejavnost, javni zavodi s 
področja vzgoje in izobraževanja za program, ki ne sodi v osnovno dejavnost 
iz ustanovitvenega akta javnega zavoda ter samostojni kulturni ustvarjalci, 
katerih dosedanje delo potrjujejo javno priznani uspehi oz. so na enem 
od opisanih področij ustvarili zaključen projekt ter izpolnjujejo naslednje 
pogoje:
- da imajo sedež v občini Ribnica,
- da so registrirani za izvajanje kulturnih dejavnosti najmanj eno leto,
- da imajo zagotovljene materialne, kadrovske, prostorske in organizacijske 

možnosti za uresničitev načrtovanih kulturnih dejavnosti,
- da imajo urejeno evidenco o članstvu,
- da opravljajo dejavnost na neprofitni osnovi,
- da občinski upravi vsako leto redno dostavljajo poročila o realizaciji pro 

gramov ter načrt aktivnosti za prihodnje leto,
- posamezni kulturni ustvarjalci morajo imeti stalno prebivališče v 
občini Ribnica.

8. Vsebina vloge: Ponudbe morajo biti podane na ustreznih prijavnih 
obrazcih iz razpisne dokumentacije, ki jo dobite ves čas razpisa v času urad
nih ur na Oddelku za družbene dejavnosti Občine Ribnica, Gorenjska c. 3, 
1310 Ribnica. Razpisna dokumentacija je objavljena tudi na spletnih straneh 
občine (www.ribnica.si).
9. Rok in način prijave: Pisne prijave na prijavnih obrazcih, z vsemi obveznimi 
prilogami, morate predložiti najkasneje do 29. 4. 2008 do 12. ure na naslov 
Občina Ribnica (vložišče), Gorenjska c. 3, 1310 Ribnica v zaprtih ovojnicah 
s svojim naslovom in pripisom »Javni razpis LJUBITELJSKA KULTURA 
2008 - NE ODPIRAJ«.
10. Datum, čas in kraj odpiranja ponudb: 29. 4. 2008 ob 13. uri, v pisarni 
Oddelka za družbene dejavnosti. Odbiranju vlog smejo prisostvovati pred
stavniki društev, javnih zavodov oz. vsaka oseba, ki kandidira na razpisu.
11. Obveščanje o izboru: Ponudniki bodo o izidu razpisa obveščeni v roku 8 
dni po sprejeti odločitvi župana. Z izvajalci kulturnih programov in projektov 
bo župan občine Ribnica sklenil pogodbe o sofinanciranju.
12. Dodatne informacije v zvezi z razpisom dobite na Občini Ribnica, 
Oddelku za družbene dejavnosti pri Metki Tramte, telefon 01/837 20 23.

ŽUPAN
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Podjetniške informacije
Pripravil Razvojni center Kočevje Ribnica d.o.o. Za natančne 
podatke si oglejte celotne razpise v uradnih listih ali na splet
nih straneh www.podjetniski-portal.si. Vse, ki bi želeli na svoj 
elektronski naslov prejemati tedensko sveže informacije o 
podjetniških razpisih, sejmih, novostih iz poslovnega sveta, 
ponudbe - povpraševanje po izdelkih in storitvah, vabimo, 
da pokličete na št. 8950-610, 031/647-793 ali pišete na e- 
naslov pokolpje@siol.net. Posredovanje informacij po e-pošti je 
brezplačno.

• Javni poziv za oddajo vlog v okviru ukrepa Tehnična pomoč 
čebelarjem.
Razpisnik: Agencija Republike Slovenije za kmetijske trge in razvoj 
podeželja. Predmet razpisa: je dodelitev nepovratnih sredstev za ukrep 
Tehnična pomoč čebelarjem, ki vključuje podukrepa: Podpora pri nakupu 
čebelarske opreme in Financiranje prvega nakupa. Rok za oddajo prijave: 
Vlogo je potrebno poslati s priporočeno pošto (velja poštni žig), od dne 
objave tega javnega poziva, do objave obvestila o prenehanju zbiranja vlog, 
oziroma najkasneje do 15. septembra 2008. Podrobnosti razpisa: 
http://www.arsktrp.gov.si/si/javni_razpisi/7tx_t3javnirazpis_pi1%5Bshow_ 
single%5D=832

• Javni razpis za sofinanciranje nakupa elektromrež in pašnih 
aparatov z namenom, da bi preprečevali nadaljnjo škodo, ki jo 
lahko povzročijo velike zveri (rjavi medved, volk, ris).
Razpisnik: Ministrstvo za okolje in prostor Agencija Republike Slovenije za 
okolje. Predmet razpisa je: dodelitev nepovratnih sredstev za sofinanciranje 
nakupa elektromrež in pašnih aparatov, ki so jih upravičenci kupili po 10.
5. 2007 in do 9. 5. 2008. Sofinancira se le nakup elektromrež višine 106 
centimetrov (cm) ali več. Sofinancira se le nakup baterijskih in akumulator
skih pašnih aparatov z energijo pulza 1,5 joula (J) ali več in omrežnih pašnih 
aparatov z energijo pulza 5 J ali več. Rok za oddajo prijave: je 9. 5. 2008 do 
14. ure. Podrobnosti razpisa: Spletna stran JAPTI: www.podjetniski-portal. 
si/downloadf ile.aspx?docid=8162

• Javni razpis za ukrep 323 - ohranjanje in izboljševanje dediščine 
podeželja.
Razpisnik: Ministrstvo za kmetijstvo, gozdarstvo in prehrano. Predmet 
razpisa: Predmet javnega razpisa je dodelitev nepovratnih sredstev za 
ohranjanje in izboljševanje dediščine na podeželju, ki prispeva k izboljšanju 
kakovosti življenja ter zagotavljanju enakovrednejših bivalnih pogojev na 
podeželskih območjih. Predmet podpore: Obnova kulturne dediščine na 
podeželju, muzeji na prostem, ekomuzeji, prostori za postavitev stalnih 
razstav etnološke dediščine, ureditev in izgradnja tematskih poti, ki pov
ezujejo naravne in kulturne znamenitosti določenega območja. Pogoji 
za sodelovanje: Vlagatelji so fizične in pravne osebe ter občine, lastniki 
objekta oziroma prostora, ki je predmet podpore. Rok za oddajo prijave: je 
do objave obvestila o prenehanju zbiranja vlog, ki bo objavljeno na spletnih 
straneh: www.mkgp.gov.si. Podrobnosti razpisa: http://www.mkgp.gov. 
si/si/javni_razpisi/?tx_t3javnirazpis_pi1%5Bshow_single%5D=804

o9raie po n,e,.
MATJAŽ ARKO s.p.

Opekarska c.14, 1310 Ribnica 
mobi: 031 622 158 
fax: 01 8373 087 
tel.: Ol 8373 086 

e-mail: mico.les@siol.net

• vse vrste balkonskih, stopniščnih, 
zunanjih in drugih ograj

• ograje izdelane iz inoxa, lesa, pocinkanega železa 
oz.kombinacije različnih materialov 

• manjši nadstreški ter ostali kovinski izdelki

7CID



Odkrijte novo Opel Zofiro.

Za vas družinski avto, 
za družino pa športni.

, v:JŽL .'h

Avtohiša Zalar.
Najboljša pot do odličnega avta!

Male Lašče 105, 01 7881 999, 041 611 920 Odpeljite jo ie za 15.890 EUR.

2 Odkrijte novo Opel Zofiro, ki oddej združuje dvo različno svetova - v sebi skriva tako
l družinskega kot športnega. Z njo vaše družinsko živ|enje dobi več pospefto in energije.

Odkrijte rjenofleksiblno (sedefcii sistem AexT*), zcbovno, vama prostorno in udobno naravo, 
t ki izpolni že|e tudi najbof zähtevn i dovenski dhdinL NatduSio w» bo pri kgwcu z voziE Opel.

Oto toinp.laMww«, * N™l*aC«.««a.= r»=C«to BtoreUKVtoento.Ftopeerc 
, tnrttoo ei nemitoir ad V *7,*1*1 (DIn UtoleOD,» wenetoto: ad !■* Ztogtn.

blesli
čistilni ser\is • slikopleskarstvo • parketarstxo

Blesk 2 d.o.o., Bukovica 2, 1310 Ribnica 
Tel: (01) 836 99 33, Fax: (01) 836 99 34, Gsm: (0)31 647 188 

Splet: www.blesk2.si, E-pošta: info@blesk2.si

slikanje stanovanj objektov in vseh vrst fasad, 
montaža mavčnih plošč

izdelava epoksidnih tlakov, polaganje vseh vrst podov
(parket, laminat, PVC,...)

vse vrste čiščenja
(generalna, tedenska, globinsko čiščenje preprog)

brušenje ter zaščita naravnega in umetnega kamna 

globinska, temeljita čiščenja avtomobilov

STEKLÄ1STVO HREN
Peter Hren s.p., Gradež 14, 1311 Turjak, GSM: 031/356 668

Storitve:
• Brušenje stekla
• Fazetiranje stekla in ogledal
• Peskanje stekla
• Izdelava izolacijskega termopan stekla
• Kaljeno steklo
• Tuš kabine (po meri, s tesnili)
• Ogledala
• Kopelit steklo za delavnice
• Izdelava taljenega stekla z vzorci (fusing tehnika)
• Montaža vsega navedenega
• Ostale steklarske storitve
• Intervencija 24 ur na dan

Očala na recept tudi brez Q&4>nhadoplačila. Velika izbira Tel.: 01/836 11 28

sončnih očal in okvirjev ponedeljek:
9-12, 15-20

priznanih znamk. tor, sre, čet, pet:
9-12, 15-17

Vremenske postaje sobota:

(merijo notranjo in zunanjo
9-12

temperaturo, vlago, tlak,
’

kažejo lunine mene...)

NEPREMIČNINE F« tanko s p
Del. čas: od 10 -17, sob. 10 -13, Prečna 4a, Ribnica, Tel.: 83 62 101, GSM.: 041 643 004

PRODAMO
HIŠE:
ŽIMARICE - starejša stanovanjska hiša ob potoku 
(bivši mlin) zgrajena 1930, velikost stavbne 
površine 241 m1, dvoriščem s 301 m2 in z njivo v 
izmeri 292 m2, gozd v izmeri 9417 m2 in njivo v 
izmeri 1244 mr Cena za celotno posestvo je 
31.300 EUR.
RIBNICA - Bukovška ulica, stanovanjska hiša, 
izdelana do podstrehe, elektrika in voda pripeljani 
do hiše, velikost parcele 1016 m2, začetek gradnje 
1994, dimenzija hiše 16,99 x 11,99 
dokumentacija urejena, sončna in mirna lokacija, 
cena 106.000 EUR.
RIBNICA PRIGORICA - kmetija, starejša 
stanovanjska hiša, zgrajena 1930, potrebna 
obnove, v izmeri 464 m2, gospodarsko poslopjev 
izmeri 57 m2 in gospodarsko poslopje v izmeri 93 
m2, ter ca 15 ha zemljišča ■ pašniki, travniki, njive 
in gozd, nekaj stavbnih parcel. Prodaja se v 
paketu, cena 75.113 EUR.
KOČEVJE - Uskoška ulica, stanovanjska hiša 9,30 
x 8,60 m, zgrajena leta 1975, velikost parcele 551 
m2, dokumentacija urejena, CK, TEL, KTV, vseljiva 
takoj, zanimiva in sončna lokacija, delno 
opremljena, možna zamenjava za garsonjero v 
Ljubljani z doplačilom ob nakupu hiše, cena
163.000 EUR,.
VELIKE LAŠČE - blizu železniške postaje, lesena 
stanovanjska hišica, dimenzije 10 x 9 m, zgrajena 
leta 1955, z dvoriščem v izmeri 451 m2, el. vodav 
hiši, takoj vseljiva in ca. 5000 m2, zazidljivega 
prostora za gradnjo eno družinskih hiš, parcelacija 
še ni izvedena. Cena za vse skupaj je 299.500 
EUR.
SODRAŽICA - strogi center, starejša stanovanjska 
hiša (8,5 x 10,5 mr), stanovanjska površina 98 m2 
zgrajena leta 1936, delno obnovljena, s oslovnim 
prostorom v obratovanju - trgovina, klasično 
ogrevanje, vel. pare. 295 m2, takoj vseljiva, cena
70.000 EUR.

RIBNICA - strogi center, starejša meščanska 
stanovanjska hiša, zgrajena okrog leta 192“' 
velikost 175 m2 tlorisne površine, pritličje 5 
poslovnim prostorom in nadstropje - stanovanjsk' 
del, ograjen vrt v izmeri cca 200 m2, CK na olje. 
delno opremljena, takoj vseljiva, cena 235.000 EUR- 
ANKARAN - stanovanjska vila z bazenom v centm 
500 m od morja, lep pogled na Ankaranski zadv. 
zgrajena leta 2000, velikost parcele 600 m2, 16? 
m2, hišne tlorisne površine, 3 etaže, kompletd1 
izdelana, garaža posebej, cena 1.400.000 EUR.

POSLOVNI PROSTORI:
RIBNICA- blizu centra, poslovni prostor, trgovinay 
izmeri ca 220 m2 in pisarne v izmeri ca 12014 ■ 
pomožni prostor v izmeri ca 100 m2, vse v 
obratovanju, popolnoma obnovljeno, zgradba 
zgrajena leta 1968. Dokumentacija in vsa 
infrastruktura ter parkirišča urejena. Cena
400.000 EUR+ ddv.

GRADBENE PARCELE:
VELIKE LAŠČE - Karlovica, stavbna parcela, 
velikosti 1259 m2, vsa infrastruktura v bližini, cena
43.000 EUR.
KMETIJSKE PARCELE:
RIBNICA-BUKOVICA, Pašnik 1667 m2, travnik 341” 
m2 in travnik 1355 m2, cena za m2 je 1,24 EUR.

STANOVANJA:
Ribnica - strogi center - enosobno, zgrajeno le0 
2007, v Izmeri 46,20 m2 v prvem nadstropju, 
plin, takoj vseljivo, dve parkirni mesti, cena OS-OO*1 
EUR.

ODDAMO V NAJEM
POSLOVNI PROSTORI:
RIBNICA - JURJEVIČA, poslovni prostor za mir"0 
dejavnost v izmeri ca 770 m2, z večjim dvoriščen1' 
zgrajen leta 1980, infrastruktura urejena, cena za 
m2 3 EUR ali 719 SIT.

Uredimo vam vso dokumentacijo, svetujemo in se za vas strokovno in srčno potrudil1,l, 
pri prodni in nakupu vaših nepremičnin, pokličite nas in nam zaupajte vaše želje-



Zastopnik:Montaža stavbnega pohištva 
Boštjan Volaj s. p.
GSM: 040 313 712,051 370 876 
e-naslov: montaza.volaj@gmail.com

MODRA ŠTEVILKA

c* 0801027) www.simer.si
PVC, ALU-PVC in ALU okna, vrata, ZIMSKI VRTOVI, SENČILA

^1 MeEPk UWIöfhfj
Megatron d.o.o. .Kolodvorska c.17,Ribnica Tel: 8362-627,GSM: 041/646-133 
Del. čas : od 10-13 in 14-20'30 v soboto 9’30-12 in 17-19 ure 

Slike so simbolične I
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Račui

Programska oprema
Microsoft

Windows XP Home SLO DSP......€ 87,00
Windows XP Pro SLO DSP.....€ 132,00 
MS OFFICE 2007 B.E. SLO ...€189,00 
MS OFFICE 2007 SBS SLO....€ 249,00
Vista Home Basic SLO...........€ 90,00
Visla Home Premium SLO.... € 101,00
Visla Business SLO.................€ 143,00
Visla Ultimate SLO..................€ 204,00

LCD Monitorji že od ...184'90€

iSiecti SW*

Multifunkcijska naprava že od 79'90 €
VSO OSTALO PONUDBO LAHKO POGLEDATE NA STRANI

WWW.Sl FtlS-SI

miDI» TUDI UGODEN SERVIS MČPLMŠKE OPREME

ESsM 4» MSI C AHOM EPSON
1 n v • n I -
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IBM
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Business

www.volkswagen.si

Golf Rabbit.
Samo 250 nas je!
Lov je odprt! Predstavljamo vam 
legendarni model Golf Rabbit. Tokrat 
smo ga opremili s klimatsko 
napravo, štirimi vrati, tempomatom 
in ostalo bogato opremo. Izbirate 
lahko med štirimi privlačnimi 
barvami in dvema zmogljivima ter 
varčnima motorjema, s katerima se 
bo vsaka vožnja spremenila v popoln 
užitek in kar je najpomembneje - 
cena je izjemno ugodna. Obiščite 
naše salone in čimprej ujemite 
svojega najljubšega Rabbita!

%

RANDEU
Mahovnik 2, 1330 Kočevje 

telefon 01 893 11 36, ielefax 01 89:1955 2
e-moil: damijan.randelj@poriche.$i 

pel. o " ' 
sobota salon od 8. do 12. u

salon in delavnica pon - pet. od 7. do 18 ure PORSCHE
KREDIT IN LEASING

Porsche Slovenija. Bravničarjeva 5,1000 Ljubljana. Število vozil in modelov je omejeno. Slika vozila je simbolna. Skupna poraba: 5,0 - 7,41/100 km. Emisije C02:132 - 176 g/km.





Energijsko varčna okna - INLES
ZA IUIZKOENERGIJSKE IN PASIVNE HIŠE Večji prihranek energije in nižji stroški ogrevanja

leseno okno

IN0X diitančnik v steklu

Ug = 0.S W/m’K 
Uw=0.7 W/m’K

>4J

um:

n»
ISO-68

1

pvc okno.

\ä

INOX distunčnik v steklu

Ug = 0,5 W/m’K 
Uw=0.8 W/m!K

K $182

les/aluminij okno

INOX dlstančnlk v steklu

Ug = 0.5 W/m’K 
Uw <0.7 W/m2K

_ _ : ISO-HA
VARIOTHERM

RR pvc okno

Ug=0.5 W/m’K

L Uw=0.7 W/m!K

1 $182 P

Bogata ponudba oken vam na engm mestu omogoča nakup za vaše udobje in zadovoljstvo.

- nizek koeficient toplotne prehodnosti U„ = do 0,7 W/m2K
- različni materiali: les in les/aluminij in plastika —d Vrhunska kakovost IlileS
- različne drevesne vrste, zasteklitev, barv ter velika izbira dodatne opreme " p...«, a«™ ..!»*««. «m» 6d| P

INLES d.d., Kolodvorska 22, 1310 Ribnica www.inles.si e-mail: info@inles.si tel.: 01 8377 162, fax: 01 8377 331

MOTOMAN
Podjetje za trženje, projektiranje ter gradnjo industrijskih robotskih in fleksibilnih sistemov

VODILNI
SVETOVNI
PROIZVAJALEC
ROBOTOV
MOTOMAN ROBOTEC s proizvodnjo
18.000 robotov letno nudi široko 

paleto implementacij robotov v 

različna tehnološka okolja

.varjenja (MIG/MAG, uporovno, TIG) 

.rezanja (laser, plazma, vodni curek) 

.brušenja oz. površinske obdelave 

.strege (CNC obdelovalnih strojev, 
stružnic)
.tlačni liv
.čiščenja odlitkov oz. pobiranja srha
.montaže
.paletiranja

Naša strokovna ekipa vam nudi 
celovito rešitev od idejne izvedbe 

projekta do zagona, usposabljanja 

in servisiranja.



PRVI

NAJVEČJI

NAJBOLJŠI

Toplotne izolacije 
Hidroizolacije 

Sistemi za ogrevanje 
Opaži za betoniranje

FRAGMAT

RÖFIX zaključni ometi, notranji ometi, malte in lepila 
- BAUMIT zaključni ometi, notranji ometi, malte in lepila 
•WEBER zaključni ometi, malte in lepila

aou
weber | Gradbeni sistemi

Blago lahko dobite na ugoden kredit do 24 obrokov Po dogovoru vam 
nudimo dostavo s tovornim vozilom z dvigalom ter dostavnim kombijem.

UGODEN NAKUP 
FASAD DEMIT 

V APRILU IN MAJU
Trgovina Sodražica
Cesta Majde Šilc 1, Sodražica
tel.: 01 836 67 77, 031 248 875 
Delovni čas: 7.30 do 19.00. 
sobota: 7.30 do 12.00 www.fragmat.si

Trgovina Cerknica
Cesta 4. maja 1., 1380 Cerknica

tel.: 01 709 38 01 ali 051 378 042 
Delovni čas: 8.00 do 12.00 in 15.00 do 19.00 

sobota: 8.00 do 12.00

Poraba: 4,4-7,4 I/100 km; emisija CO 2 : 177 g/km. Slika je simbolična www.ford.si

Tako vroča Fiesta,
da bo ogrela tudi najbolj hladne.

Zapeljite se z elegantno Ford Fiesto 
Comfort z motorjem 1.4 59kW (80 KM) 
in s petimi vrati z ABS, klimo, CD radiem, 
dvema zračnima blazinama, električnim 
pomikom prednjih stekel, prednjima 
meglenkama ter električno nastavljivima 
vzvratnima ogledaloma, kovinsko barvo in 
15" platišči iz lahke zlitine, 
že od 9.450 EUR

Ford Fiesta Feel the difference

ASPC Drobnič Ind. cona Podskrajnik 28 
Cerknica

Tel.: 01/709 66 40 E-pošta: aspc-drobnic@siol.net 
Faks: 01/709 66 41

hi
SERVIS GSM / UMTS

microera Jože Šilc s.p. 
Hrovača 14A 
1310 Ribnica
Tel.: 01/ 8373 116 FAX: 01/ 300 77 06 
GSM: 051/ 358 762
E-mail: info(5)microera.si

DELOVNI ČAS: 
PON - PET 
8.30h - 12h ter 
14h-18h 
SOB
8.30h - 11.30h

POPUSTI za dodatno opremo 
PRI NOVIH NAROČNINAH

J



/1/ffiSSSAT - antenski sistemi
Peter Kočevar $.p. Merharjeva 2, Ribnica, gsm 041 761-769

NOVO
Končno na SAT tudi POP TV, Kanal A in TV 3!

UGODNO:
državne subvencije pri nakupu SAT sistemov,

^ v primeru slabega sprejema SLO-1 in SLO-2.

CS * pop l (Dg g 6ADIOTILEVIZUÄ U SLOVENIM Vz.uV

J ß 1 S T R 0 /
r\#A Kava za s seboj
v i. že od 5. ure zjutraj

/Qx-—, Naročila tudi na 04l/534'777

j S TEM KUPONOM V MESECU APRILU 
i od 5h do 7h KAVA rtz>,

BREZPLAČN

GOSTINSTVO - TVRIZEM
-|>* IC-IZA 1 Tel.: 01/8361 189 ali 01/8361-668
P V,X7l-'L'| GSM: 031/760-697

SmxMfm msmcuE za družinska srečanja

PMWm

n °cmJo
° W^MWQCWO

OBHAJILA

OBLETNICE

em&čmB
O

/ože Osvald s.p.
1310 Ribnica, Tel.: 01/836-35-48, GSM: 041/719-548

OPTIK
JWMEZ roi^DČ &P,

VrvarsKa 3 
1310 Obilica 

TEL.: 01/83 60 367

Delovi}! čas: 
vsaK dai} od 91} do 191} 

sobofa zaprto

Največja izbira avtoplaščev 
vseh dimenzij.

GOODfrCAR

ALU in 
kovinska 
platišča

Sascg, BMJFULDA LASS A

HÖRMANN
garažna in industrijska vrata

PRIDITE PO SVOJA VRATA

Sekcijska garažna vrata 
EPU vrhunskega proizvajalca 

Hörmann, z motornim pogonom, 
montažo in DDV

-» 2375 X 2000 -* 2375 X 2125 

-* 2500 X 2000 -» 2500 x 2125

že za 850 €
Cena zajema izolirana garažna vrata EPU (vodoravni motiv, 
bela, woodgraln), motorni pogon, montažo in 6,5 % DDV.

Pooblaščeni zastopnik:

HSTÄR
Starc Matjaž «.p. 
Goriča vas 86 
1310 Ribnica 
tel.: 836 26 29 
GSM: 041/612 590

DOMEX - zaključna dela v gradbeništvu
Ana Mihič s.p., Knafljev trg 11, 1310 Ribnica, Tel.: 041/758 947 
druga zaključna dela v gradbeništvu (mansarde, polaganje 
sten, stropov...) 
barvanje (vrat, balkonov...) 
druge osebne storitve 
čiščenje stanovanj (čiščenje na domu)

Slikopleskarstvo -BOgC
■■■ 1 if-tpPeter Bojc, &p.

Humec 24, 1331 Dolenja

mfM
vas

WM
■M

Tel.: 01 8364-533 
GSM: 041 712 103
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REFLEKSOTERAPIJA
✓ Pnevmatike in platišča

✓ Dezinfekcija klimatske naprave

✓ Navigacija

✓ Prostoročna telefonija

✓ Varčevalni paketi 

(za starejša vozila)

Več informacij o spomladanski ponudbi dobite na pooblaščenem 
servisu SEAT.

s0

Akcijske cene za vozila iz zaloge!

SEAT Cordoba 1,416V, 85 kW, klimatska naprava že za 10.915,00 €
SEAT Ibiza Sportrider 1,416V 85kW, klimatska naprava že za 10.718,89 €

JORAS CENTER
Ob železnici 7, 1310 Ribnica 

tel. 01 836 90 40
PE Prestranek, Reška cesta 1 b, 6258 Prestranek pri Postojni 

tel.: 05 754 05 20, gsm: 031 793 114

Vabljeni v Joras Center na testne vožnje z novo 
Škodo Fabio Combi!

PfsTTTN
Akcijske cene za modele Škoda 
veljajo do 31.3.2008:

Nova Fabia popust 800,00 € 
Roomster popust 1500,00 € 
Octavia Combi popust 1500,00 € 
Octavia popust 1500,00 € 
Praktik popust 1500,00

Na servisu smo vam pripravili UGODNE varčevalne pakete za starejša vozila znamke Škoda!

Refleksoterapija je naravna metoda zdravljenja, ki so jo že v davnih časih uporabljali 
Indijci, Kitajci in Rusi. Slike masaže stopal so vklesane celo v hieroglife v Egiptu. 
Refleksoterapija je masaža oz. stimulacija refleksnih eon oz. točk na stopalih, ki so 
povezane z vsemi organi in funkcijami našega organizma. Znanstveno je dokazano, d; 
se okoli refleksnih živcev, ki so povezani z obolelimi organi, naberejo kalcijevi kristali, 
ki zavirajo pretok živčnih impulzov in telesnih tekočin. Z globoko sproščujočo masažo 
- refleksoterapijo, odkrijemo občutljiva mesta, ki so povezana s patološkimi organi in 
sistemi ter tako stimuliramo imunski sistem in omogočimo procese samozdravljenja. 
Refleksoterapija je primerna za večino ljudi vseh starosti, od tistih, ki se želijo le 
sprostiti in si privoščiti telesno in duševno dobra počutje, kot tudi za ljudi z duševnimi 
in telesnimi težavami. Sem izkušena terapevtka z več kot desetletnimi izkušnjami v 
tujini in mednarodno diplomo.

KLASIČNA MASAŽA
Klasična masaža je bolj znana naravna terapija. Masaža pripomore k odplakovanju 
strupov iz telesa, koncentrira pa se na mišice in mišične vozle. Ko je mišica v 
delovanju, proizvaja mlečno kislino in če je prekrvavitev mišic slaba, se mlečna kisline 
zadrži v mišicah in povzroča nastanek majhnih brazgotinih v mišicah. Tako z leti 
mišica izgublja elastičnost. Masaža omogoča, da se mišice prekrvavijo in ohranjajo 
zdravje. Pri tem tretmanu uporabljam eterična olja.

PSIHOTERAPIJA
Imate težave psihičnega izvora? V tempu današnjega življenja je čedalje več ljudi 
podvrženih težavam psihičnega izvora. Zakaj ne bi težav z odnosi, duševnih stisk, 
žalosti in depresij premagali s pomočjo pogovora? Sem priznana psihoterapevtka v 
Sloveniji ter članica društva psihoterapevtov Slovenije. Doštudirala in delala sem v 
Angliji.

ZA TRETMAN SE LAHKO NAROČITE NA TEL. 01/78 89 721 
ALI NA MOBITEL 041/824 047

POLONA MCPARTLIN, MALA SLEVICA 2, 1315 VELIKE LASCE

KUPON ZA OBJAVO BREZPLAČNIH MALIH 
OGLASOV

Besedilo:

KUPON ZA NAGRADNO IGRO

Rešitev:,

Ime in priimek:

Pošta:

Izpolnjeni kupon izrežite in ga v pismu oziroma na dopisnici 
pošljite na naslov:
REŠETO, Škrabčev trg 40, 1310 RIBNICA, 
najkasneje do 18. aprila 2008.

MALI OGLASI
PRODAM
Prodamo dvosobno stanovanje v izmeri 58,60 m2 v stanovanjskem 
bloku na Prijateljevem trgu v Ribnici, IV. nadstropje, JZ lega, zgrajeno leta 
1982. ZK stanje se ureja. Vseljivo jeseni 2009. Cena 80.000,00 EUR. 
Informacije na tel. št. 040 737 330/ 031 551 862.
Ugodno prodam hišni domofon za dve stanovanji. Tel.: 01 / 836 31 20. 
Prodam zamrzovalno skrinjo Electrolux, energijski razred A+, 255 
litrov, skrinja je še v garanciji. Tel.: 041 / 613 526.
Prodam šest let staro, malo rabljeno zamrzovalno skrinjo LTH.
Tel.: 040 / 775 044.
Prodam skoraj nov tiskalnik Lexmark, cena je 60 EUR in dve zamrzovalni 
skrinji. Tel.: 040/890 991.
Prodam že sestavljene sestavljanke (puzzle) z otroškim motivom in 
motivom jadrnice. So zelo lepe in primerne za otroške sobe oz. ostale 
prostore. Tel.: 031 / 829 636.
Prodam bukova in mešana drva (s prevozom).
Vse informacije na:041/ 733-402.
Prodajam zemljo (s prevozom). Vse informacije na: 041/ 733-402.

ODDAM, NAJAMEM, MENJAM
V bližini Ribnice oddam hišo v najem. Info: 051/ 890 398.

KUPIM
Kupim staro pohištvo, vojaške obleke, sablje, bajonete, vojaško opremo, 
medalje, fotografije, razglednice, knjige, časopise, revije, slike, kipe, por
celan, steklo, glasbene instrumente, ostale starine... Tel.: 041 / 649 267.

RAZNO
Podarim psičke mešančke, stare osem tednov. Tel.: 031 / 456 208. 
Posodim dve dekliški obhajilni oblekici, skupaj s čevlji.
Tel.: 041 / 450 664.
Nudim brezplačen odvoz poškodovanih in neregistriranih vozil in prevoz 
kmetijske mehanizacije. Tel.: 041 / 678 920.
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TRIGLAVOV KVIZ (pripravil Marko Modrej)

Na vsako vprašanje vam pontyamo več odgovorov in trditev, a le enoje pravilno. Črko pred pravilnim odgovo
rom vpišite v razpredelnico in dobili boste nekaj povezanega s pokroviteljem nagrad...

1. Živjo! Bomo začeli? Pa začnimo od vrha oz. iz naslova. Koliko meri 
v višino naš očak, imenovan Triglav?

N 2846 
Z 2864 
R 2684

2. V katere Alpe spada ta ponos slovenstva?

B Kamniško-Savinjske 
A Julijske 
E Karavanke

9. Zavarovalnica Triglav je v takšni obliki, kot jo poznamo danes, svoje 
zametke dobila petega julija 1900, v...

B
C

ideji Jakoba Aljaža, da zavaruje pohodnike na Triglav 
rojstvu Vzajemne zavarovalnice iz Ljubljane 
proučevanju lunarnih sprememb

triglav

10. Skozi preobrazbo in spremembo našega ekonomskega sistema 
je zavarovalnica postala delniška družba leta...

T 1990 
A 1992 
P 1993

Z
■i

3. Ko govorimo o najvišji in eni najbolj obiskanih gora v Sloveniji, in 
najdemo asociacijo na podjetje, ugotovimo, da gre za veliko pod
jetje, ki se ukvarja z...

P računalništvom 
V zavarovalništvom 
K razmnoževanjem planinskih izkaznic

4. Sedaj, ko vemo, da teče beseda oz. tokratni kviz o
Zavarovalnici Triglav, poglejmo še, katere velike prireditve 
je tradicionalni pokrovitelj?

D moške smučarske dirke pod Vitrancem 
R Planiškega praznika v dolini pod Poncami 
E Mariborske Zlate lisice

5.

R
H
O

Preneseno v naše loge, katere naše prireditve je vsakoletni pokro
vitelj Zavarovalnica Triglav? ___

Aninega pohoda 
Salamiade pri Sv. Ani 
Ribniškega semnja

6. Ups, omenjena je bila Salamiada (spontano) in dobro je ostati pri 
dobrem. Katera po vrsti bo jutri ta dobra in okusna prireditev pri 
Sv. Ani?

O sedma 
L osma 
J deveta

7. Tako, podprli smo se oz. se bomo, zdaj pa znova v dolino pod 
Poncami. Zavarovalnica Triglav že več kot 20 let ob četrtkih pred 
zaključkom vrhunca skakalne smučarske sezone pelje na ta 
praznik številne...

N otroke iz vse Slovenije 
V ljubitelje malih živali 
B izdelovalce domačih salam

11. Če smo začeli na vrhu, tudi končajmo tam. Direktor ljubljanske 
Območne enote Zavarovalnice Triglav je Matjaž Rakovec, vodja 
predstavništva Ribnica pa...

U Ojoj, zdaj me pa je...
Č ma, na koncu jezika oz. v 3876. možganski celici jo imam, 

a je to...
G Milena Oražem?
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Pravilna rešitev 2. številke Rešeta je:
FRAGMAT IZOLIRKA

FRAGMAT
izolirka

Nagrade, darilne pakete, ki jih poklanja skupina FRAGMAT IZOLIRKA 
Sodražica, prejmejo:

ŠTEFKA JORAS, Slemenska cesta 12, 1317 SODRAŽICA 
MIŠA KNAFELJ, Prijateljev trg 13, 1310 RIBNICA 
JURE VESEL, Blata 2a, 1331 DOLENJA VAS 
SARA KUUN, Gorenjska cesta 23, 1310 RIBNICA 
SIMONA ZORC, Breže 32, 1310 RIBNICA

8. Spomini na letošnji planiški smučarski praznik so še dokaj sveži. 
Kdo je bil letošnji junak Planice (po doseženi daljavi)?

I Gregor Schlierenzauer 
C Janne Happonen 
M Thomas Morgenstern

RESETQ.MBNICA SIQLNET

Nagrajencem iskreno čestitamo! 
Obvestilo o prevzemu nagrade boste

PREJELI PO POŠTI.
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1 Naročanje pri 
osebnem

Zavod za zdravstveno zavarovanje Slovenije si 
prizadeva izboljšati kakovost zdravstvenih storitev 
v javni zdravstveni službi in ohraniti dostopnost 
do teh storitev na primernem nivoju. V ta namen 
je preteklo leto Zavod s sodelovanjem Ministrstva 
za zdravje ter Republiškega strokovnega kolegija 
za splošno in družinsko medicino in drugimi 
zdravstvenimi dejavniki pričel z akcijo skrajševanja 
nepotrebnega čakanja v ordinacijah osebnih 
zdravnikov. Organiziran je bil posvet na to temo, 
izdana zloženka ter informativni plakat. Z zaključki 
posveta in informativnim gradivom so bili seznan
jeni vsi izvajalci zdravstvenih storitev. Navedeno 
gradivo je dostopno vsem zavarovanim osebam 
v zdravstvenih domovih in zasebnih ambulantah 
splošne medicine ter na Zavodu za zdravst
veno zavarovanje Slovenije (Območne enote in 
izpostave, internetni naslov www.zzzs.si). 
Raziskave ugotavljajo, da bolniki izgubijo precej 
časa zaradi čakanja pred ambulantami, hkrati 
pa je čas trajanja posveta oziroma pregleda 
bolnika pri osebnem zdravniku mnogokrat 
prekratek. Vzroke takega stanja gre iskati pred
vsem v nenačrtnem upravljanju s časom ter s 
tem povezano neprimerno organizacijo dela v 
splošnih ambulantah. V dobršni meri te probleme 
odpravlja sistem naročanja bolnikov pri oseb
nem zdravniku. Uveljavitev tega sistema zahteva 
spremembo ravnanja bolnikov in zdravstvenega 
osebja.
Učinki sistema naročanja bolnikov pri osebnem 
zdravniku se kažejo v več smereh: znižuje se 
število bolnikov, ki prihajajo na pregled, zmanjšuje 
se število neposrednih stikov, znižujejo se stroški 
obravnav v ambulanti, omogoča se povečanje 
časa za obravnavo bolnika pri zdravniku, zago
tavlja enakomernejša obremenitev zdravstven
ega osebja in bolj urejeno poslovanje, skrajšuje 
se nepotrebni čas čakanja za bolnike, ki zato 
lahko bolj smotrno planirajo svoje aktivnos
ti in razpoložljivi čas. Končni zastavljeni cilj je 
skrajšanje čakanja pred ordinacijami osebnih 
zdravnikov na največ 20 minut.
Glede na omejene možnosti, zdravstveni delavci 
ne morejo vseh želja bolnikov po takojšnjem 
pregledu uresničiti, zato preglede oziroma obiske 
pri osebnem zdravniku razvrščajo na:
- nujne: neposredna dostopnost do osebnega 
zdravnika ali zdravnika v službi nujne medicinske 
pomoči takoj oziroma v 24 urah, glede na zdravst
veno stanje bolnika, z namenom ohranjanja 
življenjskih funkcij ali preprečevanja poslabšanja 
zdravstvenega stanja z nepopravljivimi posledi
cami;
- hitre: dostopnost do osebnega zdravnika ali nje
govega namestnika v roku do 3 dni, z namenom 
zagotavljanja zdravstvene oskrbe za vse akutno 
zbolele in poslabšanje kroničnega stanja, ko ne 
gre za neposredno življenjsko ogroženost, ali bol
nike, ki so se dolžni zglasiti pri zdravniku zaradi 
delovne zakonodaje;
- redne: pregledi v okviru dostopnosti osebnega 
zdravnika, ob rednem delu v roku 7 dni, za redne 
kontrolne preglede zaradi kroničnih stanj, pojas
nitve izvidov, posveta, predpisa terapije oziroma 
katerekoli druge potrebe bolnika, ki jo lahko reši 
osebni zdravnik;

<?S'

- preventivne preglede: v okviru nacionalnega 
programa preventive bolezni srca in ožilja za 
odrasle prebivalce, ki so naročeni glede na 
obseg trenutno že opravljenega programa in čas 
bolnika, ki je vabljen na tak pregled. 
Zagotavljanje krajšega čakanja je za bolnike 
pridobitev, ki pa temelji na njihovi smotrni upor
abi pravic do zdravstvenih storitev, zato morajo 
upoštevati naslednja pravila:
1. pravilo: Naročeni bolniki imajo prednost 
pred nenaročenimi, ki morajo počakati na prosti 
termin, ali pa dobijo prosti termin v naslednjih 
dneh.
2. pravilo: V nujnih primerih, ko bi bilo lahko 
ogroženo življenje bolnika, ima medicinska ses
tra ali zdravnik etično in strokovno dolžnost dati 
prednost takemu bolniku ne glede na podeljene 
termine.
3. pravilo: Bolniki so dolžni o svojem stanju in 
razlogih za obisk ob naročanju ali v nujnem prim
eru pred vrati ordinacije medicinski sestri dati 
resnične podatke, na podlagi katerih medicinska 
sestra lahko strokovno utemeljeno razporeja bol
nike na proste termine.
Sistem naročanja bolnikov je obravnaval stro
kovni kolegij Zdravstvenega doma dr. Janeza 
Oražma v Ribnici. Po sklepu kolegija se tudi pri 
nosilcih zdravstvenega varstva, ki doslej niso 
naročali bolnikov, postopoma uvede naročanje. 
Možnost, da se bolnik za pregled naroči, je tako 
zagotovljena za vse dejavnosti od januarja dalje. 
Obstajajo pa posamezne razlike med zdravniki, 
zaradi česar smo se odločili, da objavimo telefon
ske številke in čas naročanja po nosilcih. 
Naročanje je za zdaj mogoče telefonsko ali 
neposredno pri zdravniku, v prihodnosti pa bo 
možno tudi preko drugih poti sodobnega komu
niciranja.
Dosledno upoštevanje navedenih pravil pri 
naročanju bo omogočilo s 1. aprilom 2008 na 
primarni ravni zdravstvene dejavnosti uveljavljanje 
standarda čakanja bolnikov pred ambulantami 
izbranih osebnih zdravnikov na področju splošne 
oziroma družinske medicine ter otroških in 
šolskih zdravnikov, kadar niso razporejeni v izvaja
nje dnevne urgentne službe ali ne nadomeščajo 
drugih zdravnikov, ki poprečno ne bo daljše od 
20 minut ob normalnih pogojih delovanja zdravst
vene službe.

ZAVOD ZA ZDRAVSTVENO ZAVAROVANJE SLOVENIJE 
ZDRAVSTVENI DOM DR. JANEZA ORAŽMA RIBNICA

Občane občine Ribnice obveščamo, da je 
župan občine Ribnica dne 3. 3. 2008 sprejel 
Sklep št. 430-11/2007 o javni razgrnitvi 
dopolnjenega osnutka podrobnega pros
torskega načrta ČN Dolenja vas. Občina 
Ribnica na krajevno običajen način že 
obvešča občane z naslednjim

JAVNIM NAZNANILOM
o javni razgrnitvi dopolnjenega osnutka 
Občinskega podrobnega prostorskega 
načrta - Čistilna naprava Dolenja vas

Občina Ribnica obvešča javnost in lastnike 
zemljišč v območju urejanja ter vplivnem območju 
čistilne naprave, da javno razgrinja:
- dopolnjen osnutek Občinskega podrobnega 

prostorskega načrta Čistilna naprava Dolenja 
vas (OPPN ČN Dolenja vas).

II.
Gradivo iz prejšnje točke bo od 11. marca 
2008 do 11. aprila 2008 javno razgrnjeno v 
prostorih Občine Ribnica, Gorenjska cesta 3, 
1310 Ribnica.

III.
Javna obravnava o razgrnjenih dokumentih bo 
potekala v prostorih Gasilskega doma Dolenja 
vas, Lončarska ulica 66, 1331 Dolenja vas, dne 
26. marca 2008, s pričetkom ob 18. uri.

IV.
V okviru javne razgrnitve ima javnost pravico 
dajati mnenja in pripombe na dopolnjeni osnutek 
OPPN. Pripombe in mnenja se lahko daje do 
11. 4. 2008 pisno na mestu javne razgrnitve 
z vpisom v knjigo pripomb in mnenj ali pošlje 
na naslov Občina Ribnica, Gorenjska cesta 3, 
1310 Ribnica ali posreduje na elektronski naslov 
obcina@ribnica.si.

Občina Ribnica bo proučila mnenja in pripombe, 
podane v okviru javne razgrnitve, in do njih zav
zela stališče ter v roku 21 dni po končani javni 
razgrnitvi z njimi seznanila javnost preko spletnih 
strani Občine.

Župan: JOŽE LEVSTEK

Ambulante splošne oz. družinske medicine:

Lidija Šmalc, dr. med., spec. spl. med., tel. št. za naročanje: 837-22-40
Marjeta Jeranko, dr. med., spec. spl. med., tel. št. za naročanje: 837-22-46
Štefan Čampa, dr. med., specializant, tel. št. za naročanje: 837-22-00
Matjaž Kolenc, dr. med., specializant MDPŠ, tel. št. za naročanje: 837-22-23
Alenka Nadler Žagar, dr, med., spec. spl. med., tel. št. za naročanje: 836-12-68
Irena Češarek, dr. med., spec. spl. med., tel. št. za naročanje: 836-64-33
Peter Rus, dr. med., spec. spl. med., tel. št. za naročanje: 837-00-46

V vseh ordinacijah je čas naročanja v času dopoldanske ordinacije 
od 12. do 13. ure 30 in v času popoldanske ordinacije od 19. do 20. ure.

Otroška ambulanta

Anica Pustoslemšek Marolt, dr. med, spec. pediater, tel. št. za naročanje: 837-22-51

Šolska ambulanta

Justina Lušin, dr. med., spec. šol. med. in ped., tel. št. za naročanje: 837-22-49

Naročanje v obeh ambulantah poteka med ordinacijskim časom.
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Z VAMI JE:

IVANO CHAMPOLLINI!!!!!!!!!!!!!!

Vsake toliko se komu uresničijo sanje. Ali pa je 
morda toliko prepričan, da bo uresničil svoj cilj, 
da o njem govori že leta poprej, kot je to počel 
Ivan Čampa, ko je razglašal, da bo enkrat pa 
prišel čas, ko bo posnel svoj prvi glasbeni demo 
posnetek. In ga je, ker mu nikakor ni dal miru! Z 
njim v roki ponosno kroži po Ribnici in izmed 50 
zgoščenk, kolikor jih je posnel, jih je prodal že 
40, nekaj pa razdelil. »Glih za glasbeni stolp sem 
pokasiral, ki ga imam pri serviserju,« je dejal.
Ko poslušate zgoščenko, najprej zaslišite:
»Z vami je Ivano Champollinii«, umetniški vzde
vek, ki si ga je Ivan nadel s pomočjo svojega 
snemalca Gašperja Škulja, animatorja v bivalni 
enoti v Sodražici, kjer živi tudi Ivan. Tako je 
podoba CD-ja popolna in ne zruši je niti kakšno 
prigovarjanje, da so na zgoščenki tri verzije iste 
pesmi Nasvidenje. Ivan pravi, da je to pač začetna 
izdaja, in sčasoma misli napredovati ter izdati 
10 različnih skladb na enem CD, ki se bi potem 
prodajal tudi na prodajnih policah. A na to bo 
treba malo počakati. Najprej se je treba veseliti 
majhnih korakov. Pevec, ki smo ga navajeni v 
vseh prostorih in na odrih poslušati že vrsto let, 
zdaj uživa ob tem, ko sliši, da postaja poznan tudi 
preko spleta. Komad lepo kroži, pravi, in zato bo 
še najprej delal v glasbeni smeri, »da bom enkrat 
uspel in postal fenomen«.

Tak kot Fredi Miller?
Niti malo se ne zgledujem po njem. Nisem Fredi 
Miller. Meni bolj ležijo ljubezenski komadi, tur- 
bofolk, hrvaška glasba ali pa narodno-zabavna. 
Nadarjen sem za muziko. No, tudi za ženske, 
čeprav sem že pet let z eno in isto.

No, nek vzornik pa verjetno je v tvoji glavi?
Sam sebi sem največji vzornik, se mi zdi. Rad pa 
pojem stare komade Pop designa in upam, da 
mi bo uspelo kako pesem odpeti tudi 2. maja na 
dobrodelnem koncertu Sožitja, na katerem bomo 
oboji nastopili.

Toda, Ivan, od kod ti tako dober spomin za 
besedila? Zdi se, kot da ti nobeno ne uide iz 
glave. Kako hitro se jih uspeš naučiti?
Uh, dobro vprašanje. Imam CD-jev, kot bi jih 
narisal! Zbiram tudi stare gramofonske plošče 
in vse to dostikrat preposlušam. Komad pa čez 
noč preštudiram in si ga zapomnim. Potem pa 
ga dostikrat pojem. Za sabo imam že kar nekaj 
nastopov - nazadnje sem pel ob odprtju bivalnih 
enot, v Sodražici pa na 1. Pasjegiavski noči, pred 
leti na Karaokah, pa na Jugo Karaoke šovu...

Imaš pa tudi neverjeten spomin za številke. 
Vse naše registrske poznaš...
Heheheheh....Zato pa tudi avtoštop ni nevaren 
zame, ker najprej pogledam številko tablice, in 
če mi ni znana, potem nočem prisesti. Če je 
prava, pa grem. Ribniške tablice imam v malem 
mezincu!

In simbolni pomen številk tudi, a ne?
Moja telefonska številka ima na koncu 388. To je 
‘ful’ dobro, ker je podjetniška.

.S-EšEro

Pomeni, da me bo še kdo kdaj rabil in da bom 
lahko kako dobro uslugo naredil.

Ivan se je oglasil v pisarni nenapovedano, tako 
kot se pojavi marsikje po Ribnici, ko se dogov
arja za kako majhno, priložnostno opravilo. Bolje 
rečeno, uslugo. »Veš, da me Ribnica rabi!« se mi 
je pridušal, potem ko je moral dan poprej delati 
od jutra do mraka. »Vse po malem; kar so rabili, 
to so dobili.« Raznašal je reklamne letake, komu 
odnesel loto listič, prodajal vžigalnike, namesto 
koga opravil kako drugo obveznost in tako naprej. 
»Hočem, da se nekaj dela. In to pozitivno, ne 
negativno!«

Z Ivanom v sliki in besedi ALENKA PAHULJE

Še ena prireditev se bo letos 
pridružila tistim, ki jih označujemo 
s pridevnikom ‘VELIKA’. Društvo 
Sožitje Ribnica, ki skrbi za osebe 
z motnjami v duševnem razvoju, to 
hvalevredno delo počne že 25 let 
in 2. maja bo ob jubileju pripravilo

VELIKI DOBRODELNI 
KONCERT.

Sožitje Ribnica ima jasen namen in cilj:
• izkupiček od dobrodelnega koncerta bi radi 
namenili novozgrajeni bivalni enoti, ki potrebu
je igrala oz. specialne pripomočke za delovno 
terapijo ter drobno opremo, prilagojeno za vsak
danje aktivnosti tudi otrokom z najtežjo motnjo v 
duševnem razvoju.

Le kako jim človek ne bi pomagal?
Ribniško okolje varovance VDC, prebivalce bival
nih enot in društvi vseskozi lepo sprejema in 
vključuje, zato ne dvomimo, da se dobri ljudje 
tudi tokrat ne bi odzvali povabilu. Pomagali boste 
ljudem, ki jih poznate, ki so z nami, ki delajo tudi v 
prid okolja in so za vsak dar neizmerno hvaležni.

Vstopnica na koncert vas bo stala le 6 evrov,
uživali pa boste lahko v poslušanju Ansambla 
Roke Žlindra, Sodraških tamburašev, na odru bo 
ponovno Pop design, Ribniškemu pušeljcu se bo 
pridružila stanovalka bivalne enote Petra Kužnik, 
razveselil vas bo tudi Ivan Čampa alias Ivano 
Champollini, ki je izdal svoj prvi demo posnetek. 
Vrsta nastopajočih se še ne neha! Veseli svatje, 
Radio Mlajku, Teja Asič, Zdumarji, Duble Truble, 
Petra Stopar in Tone Fornezzi TOF!

VELIKI DOBRODELNI KONCERT 
DRUŠTVA SOŽITJE BO

V PETEK, 2. MAJA,
OB 19. URI

V ŠPORTNEM CENTRU RIBNICA!

Na prireditev vas bomo ponovno spomnili konec 
aprila, tik pred zdajci, a 2. maj si rezervirajte v 
glavi že sedaj. Saj veste, kako to gre: Pomagajmo 
si!

DOBRODELNI 
KONCERT LIONS 
KLUB RIBNICA

Pomagajmo pri nakupu mamografa!

Ženska vokalna skupina 
DEORINA

Petek, 25. april, ob 19. uri, župnijska 
cerkev Ribnica

Vstopnina: 10 EUR 
Vabljeni, da pomagate!
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Dogodka za zgodovino
Pred nekaj dnevi seje v Bruslju končalo spomladansko zase
danje Evropskega sveta, ki mu je prvič predsedovala Slovenija. 
Slovenija je prva izmed držav izza “železne” zavese, ki ji je bila 
namenjena ta naloga in tudi čast. Ne slučajno.
Po vseh pomembnih kriterijih, po katerih EU ocenjuje svoje 
članice, je naša država med novimi pristopnicami najboljša, 
najprodornejša in tudi najbolj spoštovana.
Z rezultati že prehitevamo nekatere članice stare Evrope.

Na zasedanju, na katerem so se zbrali voditelji 
sedemindvajseterice držav Evropske unije, je 
bila naša država oziroma vlada tista, ki je bila 
zadolžena za organizacijo, potek in predvsem 
za vsebino in zaključke srečanja. Po 
mnenju komentatorjev in analitikov 
je srečanje potekalo uspešno, brez 
zapletov. Naši ministri in njihove ekipe 
so poskrbeli, da so se razlike med 
članicami pravočasno odpravljale.
Vlada, na čelu s premieram Janšo, je 
prvo polovico zahtevnega predsedo
vanja EU opravila z odliko.
Sprejeti so bili pomembni sklepi, ki 
ta del Evrope potrjujejo kot nosilca 
sprememb razmišljanja ter konkret
nih zavez in usmeritev na področju 
klimatskih sprememb, okolja, ener
getske politike in drugih, za kvaliteto življenja 
pomembnih področij. Po tem delu Evrope se 
zgledujejo tudi drugi deli sveta, tudi druge vele
sile. Prav evropski odnos do varnega in zdravega 
okolja vse bolj prodira v zavest ljudi povsod po 
svetu.
Sklepom Evropskega sveta bodo sledile tudi 
Direktive in drugi ukrepi, ki bodo postavljali nove 
standarde in nove zahteve in jih bo potrebno 
spoštovati in uveljaviti v domači zakonodaji. Cilji 
visoke gospodarske rasti se bodo morali usk
lajevati z učinkovitejšimi, varčnejšimi, varnejšimi, 
okolju in ljudem prijaznejšimi tehnologijami in 
pristopi.
Zaveze so trdne, države članice EU pa odločene, 
da bodo storile potrebne korake za dosego teh 
ciljev. Tudi Slovenija gre vse bolj po tej poti in po 
svojih zmožnostih dodaja k moči in potencialom 
EU.
Kakšna je moč EU, se je pokazalo tudi na primeru 
Hrvaške, ki je morala sprejeti bolečo odločitev 
o zamrznitvi izvajanja ekološko ribolovne cone 
(ERC) v Jadranu. Naša vlada je vseskozi trdila, 
da razglasitev in uveljavitev sporne ERC ne pose
ga samo v odnose med Slovenijo in Hrvaško, 
ampak predvsem v odnose med Hrvaško in EU. 
Pokazalo se je, da je bilo njeno stališče pravilno. 
Za zamrznitev enostranske Hrvaške odločitve 
niso bili potrebni nikakršni radikalni ukrepi 
Slovenije, kar so predlagale nekatere politične 
skupine in s čimer bi vsekakor po nepotreb
nem trajnejše poslabšali medsosedske odnose s 
Hrvaško. Zadoščala so že resnejša opozorila EU. 
Hrvaška je morala storiti velik korak nazaj. Ta je 
bil še posebej boleč za nacionalistično obarvane 
poudarke hrvaških politikov. Njihov nacionalni 
interes se ni prelil v evropski koncept. Še enkrat 
več se je pokazalo, da je igra s čustvi državljanov 
neprimerna in celo škodljiva. Najverjetneje pa 
to ni zadnji hrvaški korak nazaj. Še enkrat več 
se je pokazalo, da je v politiki potrebno pred
vsem veliko potrpežljivosti in razsodnosti in da 
se je potrebno izogibati paničnim, rokohitrskim

in na videz všečnim potezam. Z njimi se sicer 
lahko mobilizira velik del prebivalstva, vendar 
velike težave nastopijo takoj, ko jih ni možno 
uresničevati. Koraki nazaj pa so izredno težki.

Mislim, da se je potrebno zgle
dovati po evropskem konceptu in 
pristopu. Za EU niso sprejemljive 
enostranske in agresivne poteze 
katerekoli članice, saj celotni 
koncept delovanja EU temelji na 
soglasju in zadovoljstvu vseh part
nerjev oziroma članic. Morda tudi 
zato nekateri procesi v EU pote
kajo dlje kot bi sicer, če bi pris
tajala na drugačne, bolj izzivalne 
metode, vendar pa zato skoraj ni 
prikrajšanih ali prizadetih.
Ta pristop je razumljiv, saj se z ukin

janjem meja in s postopnim razširjanjem skupnih 
vrednot gradi vse tisto, kar nas lahko povezuje, 
dela močne in uspešne. Pristopi z izsiljevanjem in 
izzivanjem ter netenjem nacionalnih egoizmov ne 
sodijo v ta koncept in so obsojeni na neuspeh.

Jože Tanko, poslanec SDS

VELIKE POLJANE - lepa in 
urejena vas?
Odgovor na javno vprašanje

Del vasi Velike Poljane, t.i. zaselek pri Sv. Tomažu 
je bil leta 1987 v družbenem planu občine 
Ribnica opredeljen kot razpršena gradnja. Z 
Odlokom o spremembah in dopolnitvah prostor
skih sestavin dolgoročnega plana občine Ribnica 
1986 - 2000 in srednjeročnega družbenega 
plana občine Ribnica 1986 - 1990 (Uradni list 
RS, št. 42/2003) je bilo območje zaselka Sv. 
Tomaž opredeljeno kot ureditveno območje 
počitniškega naselja (vikendi).
Od leta 1995, po nam znanih podatkih, Občina 
Ribnica nikomur od investitorjev ali lastnikom 
počitniških in ostalih objektov ni zaračunavala 
kakršnekoli dajatve v zvezi s komunalnim opreml
janjem zemljišč na tem območju. Občina Ribnica 
tako ni dolžna zgraditi komunalne opreme.

Odmev na odmev

Spoštovana gospa Benčina! Pomirite se! 
Skrajnost škoduje zdravju. Predvsem pa ne 
sodite! Saj veste, kaj pravi svetopisemski rek: 
»Ne sodite, da...« Niste članica našega društva, 
niste bili na našem občnem zboru, na katerem so 
bile izrečene besede, ki jih napadate, niti mene 
osebno ne poznate, mimogrede: tudi jaz vas 
ne poznam, pa v postnem času streljate na nas z 
vsemi topovi. Se vam ne zdi, da je nekaj narobe z 
vašo krščansko etiko?
Veste, mnogi nama enaki ne vedo, da evropski 
možje zahtevajo od Slovenije reformo pokojnin
ske zakonodaje. Ker smo Slovenci poslušen 
narod, bomo po vsej verjetnosti to tudi poskušali 
realizirati. Vsaka reforma, tudi ta, pa bo šla 
na škodo tudi nas, že upokojenih. Upokojenci 
nimamo sindikata, ki bi nas branil. Mi imamo le 
tisto stranko, na katero vi zlivate gnojnico, ki po 
potrebi reče kaj v naše dobro. Pa je čisto vseeno, 
ali so ljudje vanjo delegirani po politični ali po 
stanovski liniji.
Očitate, da ne prejšnje ne sedanje vodstvo ni 
politično nevtralno. Nakazujete na delitev na 
»leve« in »desne«. Pravite, da je bilo (in da 
bo tudi sedanje) vodstvo po vaših kriterijih 
levo usmerjeno. Zato niso vanj vstopali »desno« 
usmerjeni upokojenci. Morda bi bilo enako, če bi 
bili v vodstvu vi, seveda pa bi bil obraten pojav. 
Predvidevam, da so v društvu »levi« in »desni«, 
pa kar složno živimo in se nič ne ocenjujemo, 
kam je kdo usmerjen. Šele vi ste začeli s tem, ko 
sploh niste članica tega društva.
Gospa Benčinova! Čeprav pričakujem z vaše 
fronte nadaljevanje kanonade, vam moram reči, 
da s tem zapisom končujem z vami polemiko 
na to temo. Vabim vas pa, da se včlanite v naše 
društvo, da boste videli, da smo kar v redu ljudje 
in tudi midva bova morda postala še dobra pri
jatelja.

Predsednik Društva upokojencev Ribnica 
Ivan Šega

Nekateri izmed lastnikov objektov so si pred 
letom 2003 pridobili odločbe za spremembo 
namembnosti iz vikend hišice v stanovanjsko 
hišo, in sicer pod pogoji, ki jih določa Odlok o 
PUP-u R2-KS Velike Poljane. Med drugim PUP 
R2-KS Velike Poljane v 39. členu določa, da 
mora v zaselkih, kjer ni javnega vodovodnega 
omrežja, investitor zgraditi ustrezno individualno 
vodooskrbno napravo (kapnico, vodnjak ali lastni 
vodni vir). Tudi v teh primerih Občina Ribnica ni 
zaračunala nobenih dajatev v zvezi s komunalno 
opremo, tako da so investitorji zavestno s pogoji 
speljali postopek spremembe namembnosti iz 
počitniškega v stanovanjski objekt.
Na območju Velikih Poljan so po sedaj velja
vnih planskih aktih predvidene štiri vikend cone. 
Občina Ribnica pa je do sedaj izvajala do vseh 
enako politiko komunalnega opremljanja.

Z lepimi pozdravi 
župan Jože Levstek

ilEšem



INLES - OBVESTILO ZA JAVNOST

Na samem začetku je potrebno poudariti, da 
ne gre za odgovarjanje avtorju članka, ki je bil 
objavljen v preteklem mesecu. Želimo predvsem 
seznaniti lokalno javnost z dejstvi.
INLES je resnično prejel v začetku sanacije 
državno pomoč, saj je bil v letu 1998 zrel za 
stečaj. Na osnovi razvojnih programov, ki so bili 
tudi uresničeni, je bil INLES prvo podjetje izmed 
okrog 40-tih, katerih poslovanje je v določenem 
delu nadzorovala država, ki je končal sanacijo. 
Sredstva, ki jih je INLES dobil, so bila, glede na 
ostala podjetja v podobnem stanju in velikost, 
relativno majhna, v veliki meri pa je šlo za različne 
kreditne pomoči, ki so se z obrestmi vračale, del 
pa je bil pretvorjen v lastniški kapital države. V 
zadnjih petih letih INLES vseskozi posluje pozitiv
no z naraščajočim trendom v pozitivnih rezultatih. 
Da je poslovanje uspešno, nakazuje tudi ocena 
Ministrstva za finance, objavljena v Delu FT 28. 
januarja 2008, kjer je INLES dobil najvišje ocene 
podeljenih uspešnosti državnih pomoči.
Ni odveč poudariti, da bi bili rezultati še bistveno 
boljši, če nas ne bi še nadaljnjih pet let bremenile 
izjemno visoke obveznosti iz preteklosti.
INLES je delniška družba, katere delnice koti
rajo na borzi in v skladu z zakonodajo in stat
utom vedno objavlja vse informacije, vezane 
na poslovne rezultate, lastniške spremembe in 
druge pomembne dogodke. Iz teh informacij so 
torej različni mediji tudi prejeli podatke, ki so jih 
objavljali.
V INLES-u obstaja želja vodstva, da čim več 
delnic kupijo vodilni in ostali zaposleni, zato so 
bili večkrat pozvani k nakupu. Samo od osebne 
odločitve posameznika pa je odvisno, ali bo lastni 
denar vložil v delnice Inlesa ali pa ne. Vse delnice 
so bile torej kupljene prostovoljno in iz lastnih 
sredstev. Kdor se vsaj malo spozna na trgovanje 
z delnicami, ve, da je cena samo rezultat ponud
be in povpraševanja. Torej za dogovorjeno ceno 
sta vedno potrebna dva usklajena partnerja.

Tuja vlaganja ‘alias’ podarjenemu 
konju se ne gleda v zobe

Kaj pomeni, če se investicija popolnoma prepusti 
večinskemu vlagatelju, že kaže dom za ostarele, 
ki ga gradi Vegrad. Občina ima bore malo vpliva 
na odločanje, kadrovsko politiko ali sprejem novih 
stanovalcev v Dom, čeprav si je v začetku, ko je 
z Vegradom soustanavljala družbo RIVE d.o.o., 
skušala priboriti to pravico. Občani, ki so oddali 
vloge zase ali za svoje najbližje, se pritožujejo, da 
ne morejo do odgovorne osebe, ki bi jim znala 
povedati, kdaj se bodo njihove vloge reševale. 
Skrbi jih toliko bolj, ker vedo, da je prispelo okrog 
364 prošenj, in to iz vse Slovenije.

Rešeto

Če so bile delnice po predstavi nekoga prodane 
po prenizki ceni, so te delnice po isti ceni na raz
polago vsem, ki jih želijo kupiti. Torej pri nakupu 
borznih delnic smo vsi enakopravni, cena nakupa 
pa nikoli ni previsoka ali prenizka, temveč vedno 
prava.
Zanimivo je tudi razmišljanje partnerjev Inlesa, 
bodisi so to kupci, dobavitelji, banke ali kdo 
drug, da sta se Inlesu boniteta in zaupanje 
dvignila takoj, ko je vodstvo odkupilo določeno 
število delnic. Nakup delnic lastnega podjetja je 
v razvitem poslovnem svetu vedno zelo pozitiven 
signal. Seveda bi pri lastninjenju Inlesa lahko 
večinski del kupili tujci ali pa tuji konkurenti. 
Tudi v Sloveniji se bo pokazalo, in se je že, kam 
vodi nakup podjetij s strani tuje konkurence. 
Trdno smo namreč prepričani, daje za obstoječa 
podjetja skoraj vedno najboljše, da ostanejo 
v večinski slovenski lasti, in upamo, da se bo 
čimveč zaposlenih tudi v bodoče odločalo za 
nakup Inlesovih delnic.
Sestava nadzornega sveta družbe je v celoti v 
skladu s statutom in sklepi skupščine, ki opre
deljuje, da so štiri člane izbrali lastniki, dva pa 
izvolil Svet delavcev.
Sicer pa smo v Inlesu ponosni, da se na lokalnem 
nivoju ne govori oz. sprašuje samo to, kdaj bo 
Inles propadel, kar se je dogajalo pred desetimi 
leti, temveč tudi o stabilnem poslovanju v sicer 
izjemno težki lesarski branži. Naši izdelki se poja
vljajo na več celinah, v najprestižnejših objektih, 
priznamo pa, da je naša velika slabost, da se ne 
znamo ustrezno hvaliti, ker smo osredotočeni v 
lastno delo in rezultate, zato si želimo predvsem 
to, da nas tisti, ki nam želijo slabo, pustijo pri 
miru.
V letošnjem letu praznuje Inles 60 let svojega 
obstoja in razvoja in upam, da bomo lahko v 
Ribnici skupaj praznovali ta izjemno visoki jubilej 
s pozitivno željo po nadaljnjih uspehih.

Inles d.d.

a
IŠČEMO PROSTOVOUCE

Območno združenje RDEČEGA Sg
KRIŽA RIBNICA vabi vse, ki ste 
pripravljeni prostovoljno prispevati A 
svoj čas in uresničevati svoje ideje L* 
pri delu z otroki in s starejšimi, da 
se oglasite osebno na Kolodvorski 
11, po tel. 836 20 56 ali na e- naslov: 
ribnica.ozrk@rks.si

POTREBUJEMO OBLAČILA ZA 
7- DO 12 - LETNE DEKLICE IN DEČKE

Za vse, ki ne veste, kam z oblačili za otroke, stare 
od 7-12 let: na OZ Rdečega križa poznamo nekaj 
otrok in staršev, ki bi vam bili hvaležni zanje.

OZ RDEČEGA KRIŽA RIBNICA SE 
PRIPOROČA ZA DONACIJO !

Občani lahko od DURS-a zahtevate, da lahko do 
0,5 % dohodnine, ki jo plačate državi, nameni za 
financiranje splošno koristnih namenov. OZRK 
lahko učinkovito podprete, ne da bi sami imeli 
dodatne stroške.

Prosimo, da se odločite za to možnost. Kako to 
storite?

Na izpolnjeno davčno napoved, ki jo boste 
dobili pod rubriko »Zahteva za nameni
tev dohodnine« v okence vnesete davčno 
številko OZRK: 466 80 209 in v okence 
poleg: 0,5 % ali manj. Veseli bomo vsakega 
prispevka.

Ali bodo prednost pri izbiri dejansko imeli 
Ribničani, kot je to obljubila Občina, se bo dokaj 
hitro pokazalo. S kislimi obrazi so se z razgovorov 
za zaposlitev vračali mnogi Ribničani ali Kočevci, 
ki so se zanimali za delo v domu, saj so jim bile po 
njihovem mnenju ponujene premajhne plače - za 
višje do visoko izobražene bi se plača gibala med 
700 do 800 evri. Motilo jih je tudi, da se tiste brez 
izkušenj obravnava enako kot strokovnjake z 10- 
ali 20- letnimi izkušnjami. Tudi iskalci dela so se 
spraševali, zakaj tako dolgo niso dobili odgovo
rov, ali so sprejeti ali ne. Vegrad nam je odgovoril, 
da bodo odgovore prejeli do konca marca, ker so 
zaradi velikega števila vlog razgovore z vsemi kan
didati opravili šele sredi marca. Ravno tako ima 
Občina malo besede tudi pri slovesnem odprtju 
Doma, ki bo 16. aprila ob 13. uri. Razen tega, 
da bo in da program ureja znana oglaševalska 
agencija Pristop, do 25. marca nismo uspeli izve
deti (še manj nam je to kdo vedel povedati), kako 
bo program videti in kdo bo slovesni govornik. 
Podoben ‘nevpliv’ je bil očiten že pri projektu 
bivalnih enot VDC, samo tamkaj je vsaj neuradno 
znano, da naj bi se nekaj mest vendarle hranilo 
za ribniške osebe z motnjami v duševnem razvoju 
in se jih vsaj kak kratek čas ne bo oddajo drugim 
zainteresiranim.
Enako vzporednico lahko potegnemo pri cestnih 
investicijah, ki jih gradi država. Le-ta se obnaša 
zelo suvereno in dela izvaja tako, kot je to v njeni

dosedanji praksi. Projektne rešitve niso vedno 
optimalne, toda Ribničani naj bi bili srečni, da se 
projekt vsaj izvaja. Tako smo že večkrat slišali s 
strani Države. Zanimivo je, da se nam mnogi ljud
je iz drugih občin čudijo, kako dopuščamo, da 
se toliko stvari dogaja mimo nas, saj smo vendar 
gospodarji svojega ozemlja in bi lahko odločneje 
usmerjali podobo občine, ne pa, da nam jo krojijo 
‘ljudje od zunaj'. Kaže, da imajo ‘tuja’ vlaganja tudi 
svoj drugi konec: kolikor smo lahko srečni, da 
nam ni treba trošiti lokalnega denarja in ga lahko 
usmerjamo v druge investicije, z drugimi vlagatelji 
izgubimo nadzor nad dogajanjem in lahko le 
upamo, da se bodo lastniki obnašali gospodarno 
in korektno.

AP
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PO NAGRADI NAGRADA

RIKO D.O.O. DOBITNIK NAGRADE

Ko smo Janeza Škrabca pred 
kratkim predstavili v časopisu, 
smo se pogovarjali tudi o tem, 
ali je prišel čas za nagrade in 
priznanja, pa je direktor Rika 
d.o.o. dejal, da jih kaj posebej 
dosti niti ni dobil. Toda takoj 
za nagrado časnika Finance 
je prišla že nova - nagra
da Gospodarske zbornice 
Slovenije za izjemne gospodar
ske in podjetniške dosežke.
GZS jih je letos podelila že 40. in se 
štejejo kot najstarejša tovrstna priznanja, 
ki jih je v tej dolgi zgodovini prejelo 278 
gospodarstvenikov. Med njimi leta 1984 
tudi Stane Škrabec, Janezov oče. Sta 
edini oče in sin, ki sta prejela to nagra
do in sta bila, kot zanimivost slovesne 
podelitve 6. marca, oba na odru. Janez 
Škrabec je nagrado namreč prejel kar iz 
rok svojega očeta. Letošnjih nagrajencev 
je 7, prihajajo pa iz štirih regij in šestih 
panog: Franjo Bobinac, Gorenje, d.d.,
Anton Papež, TCG UNITECH Lth-ol 
d.o.o., Franci Pliberšek, MIK, d.o.o.,
Celje, Janez Škrabec, RIKO d.o.o.,
Savinka Urbašek, NIEROS Metal d.o.o,
Rok Uršič, Instrumentation Technologies 
d.o.o. in Aleksander Zalaznik, Danfoss 
Trata d.o.o.
Pri ocenjevanju njihovih dosežkov se 
poleg splošnih tržnih in razvojnih rezultatov gosp
odarske družbe, rezultatov poslovanja in izvoznih 
rezultatov, internacionalizacije ter uveljavljenosti 
v EU upoštevajo tudi hitra in učinkovita tržna 
širitev gospodarske družbe, obetavna vizija in 
jasna strategija na daljši rok, lastni razvoj in ino
vacije. Številčnih meril je kar 60, dodatno pa se 
upoštevajo tudi merila, kot so visoka poslovna in 
podjetniška kultura.

V obrazložitvi nagrade Janezu Škrabcu je zapisa
no, da je to »ugleden slovenski gospodarstvenik, 
ki je s svojim umirjenim, premišljenim, a vztrajnim 
in vizionarskim pristopom uspel z nesluteno veli
kimi projekti, še posebej v Rusiji, pa tudi drugod 
po svetu in doma«.
Obrazložitev bi lahko že končali, a objavljamo tudi 
tisti del, ki se pri Rikovem imenu vedno nanaša 
še na Ribniško dolino. »Podjetje Riko s spon
zorskimi, donatorskimi in mecenskimi sredstvi 
aktivno podpira kulturne, umetnostne in športne 
projekte, tako v Ljubljani, kjer je sedež pod
jetja Riko d.o.o., kot v svojem izvornem okolju, 
kot je Ribniška dolina, pa tudi v tujih okoljih, kjer

posluje podjetje, npr. Makedonija, Ruska feder
acija. Poleg uveljavljanja na tujih trgih v Rusiji, 
Belorusiji, Veliki Britaniji, Ukrajini, Makedoniji 
in Švedski je Riko razširil dejavnost tudi na 
domačem trgu z inženiring projekti s področja 
energetike, skladiščnih sistemov in ekologije.«

AP, Foto arhiv GZS

Vsak od nagrajencev je nagrado sprejel od zanimivega 
gosta - Janez od svojega očeta, ki je tako nagrado dobil 
leta 1984. Sta edini oče in sin, ki sta prejela to nagrado.

INLES prejel prvo nagrado 
EVROPSKA ZVEZDA

Na sejmu DOM 2008 je INLES že drugič prejel 
prvo nagrado za izdelek zunanjega stavbnega 
pohištva in s tem naziv EVROPSKA ZVEZDA. 
Strokovna komisija je nagrado podelila za energi
jsko varčno leseno okno ISO 68.
To je še ena od mnogih potrditev kvalitete izdel
kov, ki jih proizvaja in prodaja INLES. INLES je 
v bližnji preteklosti razvil za vse programe cele 
družine energijsko varčnih oken in pasivnih oken, 
tako da lahko zahtevnejšim investitorjem ponudi 
najvišjo stopnjo energetske varčnosti pri lesenih, 
les-aluminij in plastičnih oknih.
S tem je INLES tudi odgovoril na vsak dan 
aktualnejše teme, ki zadevajo energetsko varčnost 
oken in s tem objektov ter varovanje okolja.

Inles d.d.

Koncert legendarnih

PANKRTOV
v petek, 18. 4., ob 23h v 
Športni dvorani Kočevje.

Predskupini KOSMATE DLESNI (ob 21h) in 
SELL OUT (ob 22h).

VABUENI!

J8

Društvo invalidov 
Ribnica bo 19. 
aprila organiziralo 
izlet v Velenje

Predviden program izleta:

Pred Turistično-informacijskim in promoci
jskim centrom Velenje, pri Rdeči dvorani 
v Velenju, nas bo zjutraj pričakal turistični 
vodnik in skupaj z njim bomo nadaljevali 
pot. Sledil bo kratek sprehod do središča 
mesta Velenje, kjer nam bo turistični vodnik 
predstavil moderno in mestno arhitekturo 
(knjižnico Velenje, mestno občino, dom kul
ture, ljudsko univerzo, Titov trg...).
Nato se bomo odpeljali do Muzeja 
premogovništva Slovenije, kjer nas 180 
metrov pod površjem čaka nepozabno 
doživetje. Spoznali bomo, kako so rudarji 
v preteklosti trgali »črno zlato« iz zemlje in 
kako rudarjenje poteka danes. Globoko pod 
zemeljskim površjem se bomo okrepčali tudi 
s pravo »knapovsko malico«.
Sledil bo ogled Turistično - rekreacijskega 
centra Jezero, kjer se bomo malo sprehodili 
ob Velenjskih jezerih in spoznali nastanek 
le-teh. Nato si bomo v Restavraciji Jezero, ki 
je locirana v neposredni bližini velenjskega 
jezera, privoščili obilno kosilo. Po kosilu pa bo 
sledilo kopanje v Termah Topolšica.

Vse dodatne informacije dobite v 
pisarni društva v uradnih urah, in sicer:

v ponedeljek in petek od 9. do 11. ure 
ali po telefonu 836-11-69

Društvo invalidov Ribnica

VABILO!

Ob svetovnem dnevu zdravja- 7. aprilu, Območno 
združenje RDEČEGA KRIŽA RIBNICA
organizira, v soboto, 5. aprila, v TVD Partizanu
naslednje aktivnosti:

1. V sodelovanju z ZD Ribnica
- od 8.00 - 9.30 preventivno merjenje krvnega 
tlaka in sladkorja

2. V sodelovanju z Društvom Joga v 
vsakdanjem življenju Ribnica
- od 9.30 - 11.00 joga za upokojence , ( lahko 
tudi tisti, ki niste upokojenci, s seboj prinesite 
podlago - armič ali deko)

3. V sodelovanju z Društvom 5 ritmov
-od 11.15 - 13.45 plesno - gibalno delavnico 5 
ritmov za vse, ki se radi gibate in plešete ob glasbi. 
Predhodno znanje ni potrebno, starost in oblika 
telesa nista ovira. Dobrodošli vsi. Delavnico bo 
vodil licenčni učitelj 5 ritmov Damjan Makovec. 
Vstopnina za delavnico je 10 eur.
( S seboj prinesite plastenko z vodo.)
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OBNOVLJEN SPOMENIK ZMAGE V JELENOVEM ŽLEBU

V Jelenovem Žlebu je bil postavljen spomenik 
zmage, ki so jo partizanske brigade, predvsem 
Cankarjeva in Gubčeva, pri breznu v Jelenovem 
Žlebu izbojevale nad številčno in po oborožitvi 
občutno močnejšim bataljonom italijanske divizije 
MACERATA 26. marca 1943.
Spomenik, narejen po zamisli kiparja Stojana 
Batiča, je bil iz brona, visok 2 metra. Na najem so 
bili motivi iz NOB, odkrit pa je bil 22. julija 1958, 
na dan vstaje slovenskega naroda in je spominjal 
na svetlo zmago in dogodke tedanjega časa vse 
do oktobra 2006, ko ga je ukradla tolpa, ki je 
po ribniški dolini kradla predmete iz plemenitih 
kovin in med njimi tudi naš spomenik. Spomenik 
je stal nad breznom, na parceli lastnika gospoda 
Jurija Rudeža, in je bil registriran pri Zavodu za 
spomeniško varstvo v Ljubljani.
Takoj po dogodku je Združenje borcev za vred
note NOB Ribnica o izginotju - kraji spomenika 
- obvestilo Policijsko postajo Ribnica, Občino 
Ribnica, Zavod za spomeniško varstvo Ljubljana 
in Glavni odbor združena ZB za vrednote NOB 
Slovenije Ljubljana. Na letni konferenci lanskega 
15. aprila smo sprejeli sklep za obnovitev spo
menika zmagovite bitke v Jelenovem Žlebu do 
praznovanja 65. obletnice le-te.
24. julija 2007 smo trije člani odbora za post
avitev spomenika ( Franc Lapajne, Mirko Oražem 
in Jože Andoljšek) in fotograf Drago Mohar odšli 
v Jelenov Žleb. Očistili smo teren pod spomins
kimi ploščami, da so bile kamnite gmote dobro 
vidne, fotograf Mohar pa je ponovno poslikal 
prostor pod ploščami. Ob ponovnem pregledu 
terena, poslikavi in posnetkih s kamero smo prišli 
do odločitve, da bo najboljša rešitev, da spome
nik postavimo na obstoječi prostor nad breznom..

Plošče, nameščene na 
ostenju pod spomins
kimi ploščami, bi bile za 
mimoidoče in pohodnike iz 
smeri Rakitnice zelo slabo 
vidne. Na naslednjem ses
tanku smo se dogovorili, kaj 
vse je potrebno postoriti in 
pridobiti za postavitev novega 
spomenika. Arhitekt Boštjan 
Češarek se je s predlogom 
- skico- strinjal in predlagal 
izdelavo spomenika. Prevoz 
in en kubični meter peska, 
ki ga je podaril Janez Rigler 
z Griča, je donirala trgovina 
»FEGRO d.o.o.« iz Ribnice.
Prevoz, ki ga je opravil 
Janez Jakopič po službi, je 
bil izvršen v 1. septembra 2007. Obema se 
lepo zahvaljujemo. Enaka zahvala gre tudi Dragu 
Moharju, ki je poslikal vsa dela po fazah in nam 
slike tudi podaril. Okvirna cena obnove naj bi 
bila ca. 3500 eur, zato smo se po pomoč obrnili 
na Združenje borcev za vrednote NOB Ribnico, 
občine Ribnica, Loški Potok in Sodražico, banko 
Kočevje, Merkator Ljubljana, Kmetijsko-gozdar- 
sko zadrugo Ribnica, Gozdarstvo Grča Ribnica 
in delovne organizacije v Ribnici. Za pomoč smo 
poprosili tudi člane naše organizacije ZB v višini 
5-10 eur na člana. Odziv članov je bil izjemen. 
Vsem članom Združenja borcev za vrednote 
NOB Ribnica se Odbor za njihove izdatne prisp
evke lepo zahvaljuje.
Hvala tudi Borisu Žnidaršiču iz podjetja Košček 
d.o.o., ker nam je izdelal petokrako zvezdo in

nam tudi povečal sliko prejšnjega spomenika 
(80x150cm) ter nam oba izdelka podaril.
V sredini januarja je bilo vreme toplo, brez snega, 
tudi napoved vremena je bila prava, tako da 
smo se za 18. januarja dogovorili za namestitev 
spominskih plošč na kamniti del spomenika. 
Na koncu bi se v imenu Odbora za postavitev 
novega spomenika v Jelenovem Žlebu, ki ga 
bomo svečano odkrili ob 65. obletnici zmagovite 
bitke, 29. marca 2008, lepo zahvalil vsem, ki ste 
delovno, finančno, idejno, s prevozi in materialno 
podprli našo akcijo in pripomogli k idejni rešitvi in 
odkritju spomenika zmage nad okupatorjem pri 
breznu v Jelenovem Žlebu.

Predsednik Odbora za obnovitev spomenika 
J0ŽEAND0UŠEK, foto Drago Mohar

BOJAN ŠROT OBISKAL SVOJO VOLILNO BAZO

Župani, svetniki in člani občinskih odborov SLS s kočevsko - ribniške 
regije so 14. marca dočakali najvišji obisk - predsednika stranke 
Bojana Šrota. V Ribnici so ga sprejeli pred župnijsko cerkvijo, mu 
pokazali lokalne znamenitosti, nato pa se z njim sestali na sedežu 
stranke, kjer je bil na voljo tudi novinarjem.
Šrot je delo lokalnih odborov ocenil kot zelo dobro, zadovoljen pa 
je tudi z rezultatom zadnjih županskih volitev, kjer je SLS odnesla 
zmago oz. največje število županov. Na našem koncu so to Valentin 
Južnič, ki vodi Kostel, najmlajši slovenski župan Blaž 
Milavec uraduje v Sodražici, potoški Janez Novak in 
osilniški župan Antun Volf. Na Kočevskem se SLS ne 
more prebiti v ospredje, v 25-članskem občinskem 
svetu pa je le en njihov svetnik, je dejal Vincenc Janša.
Tudi ribniškemu kandidatu Alojzu Marnu v drugo ni 
uspelo, a Benjamin Henigman pravi, da bo stranka 
vseeno delala v dobro kraja. SLS se zdaj že priprav
lja na evidentiranja poslanskih kandidatov za letošnje 
volitve; ribniški odbor imen še ni posredoval, a tudi v 
24 drugih regijskih odborih naj bi bila znana v roku treh 
tednov. Zadeva je resna, saj javnomnenjske ankete 
kažejo, da se stranki ta hip sploh ne bi uspelo uvrstiti 
v parlament, a Šroti slabim rezultatom ne daje preve
like pomembnosti.
»Vedno smo imeli manjšo javnomnenjsko podporo, na 
koncu pa smo vendarle presenečali z rezultati.«
Trenutno potekajo volilna usklajevanja s Stranko mladih, ki je postala 
zaveznica SLS, z njo pa je želela stranka pridobiti glasove mlajših 
volivcev, do starosti 30 let.

ŠROT:
Uspešno županovanje 
možno, če ni političnih 
zdrah

Celjskega župana, ki že 10 let 
župan uje, se seveda povpraša 
po recepturi za tako uspešno 
vodenje. Je ni, je dejal. Razen 
tega, da v Celju ni političnih 
zdrah in da se občinska upra
va ukvarja s projekti, namesto 
da bi trošila energijo v prazno.

ilEšero

Luka Ilc, vodja podmladka

‘Stari’ člani SLS so zato stranki 
očitali, da spreminja dolgoletno 
podobo, ker se stranki tudi v pro
gramskih izhodiščih zelo razlikuje
ta, a je Šrot navedel nekaj skupnih 
točk: varovanje okolja, pridelava 
zdrave hrane, družinska politika, 
problemi mladih družin, demograf
ski problemi itd. Odločujoča se 
mu zdi tudi osebna kompatibil
nost vodstev strank, pri čemer je 
nanj s svojo ambicioznostjo dober 
vtis naredil Darko Kranjc. Glede 
Šrotu nerazumljivih napadov 
koalicijskih partnerjev pa je dejal, 

da se bo SLS koalicije še vedno 
držala, vendar opozarja partnerje, da je zadeva 
prišla do roba...

Tekst in foto ALENKA PAHULJE
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ESKIMSKO DOPOLDNE
V VRTCU RIBNICA
»Kako poznamo življenje Eskimov?« so se 
vprašali otroci iz skupine Zajčki iz Vrtca Ribnica. 

j Otroci so hiteli s pripovedovanjem: živijo v iglujih, 
tam živijo severni medvedi, tam je sam led in 
sneg, jedo ribe. Potem pa je nastala dolga tišina.
V mislih so se otrokom porajali vprašanja, misli, 
predvidevanja...
Indijski pregovor pravi, da če hočemo razumeti 
drugega, moramo vsaj tri mesece hoditi v nje
govih natikačih. In to je v resnici storila Andreja 
Rustja , turistična vodička, novinarka in popotni
ca, ki je nekaj mesecev preživela med Eskimi. Na 
skrajnem severu našega planeta je spoznavala 
običaje in navade tamkajšnjih ljudi, nam pa jih 
je prenesla z vsem spoštovanjem do kulture in 
ljudi, ki živijo prilagojeni polarnemu podnebju. 
Dopoldne je minilo, kot bi mignil, saj je bilo novih 
informacij in zanimivosti zelo veliko.

In kaj se je otrokom najbolj vtisnilo v spomin?
- Eskimi nimajo avtomobilov, se vozijo s sanmi.
- Imajo tudi drugačno ime - Inuiti.
- Umivajo se s snegom.
-Za rojstni dan nimajo torte, jedo surovo meso.
- Lasje si umivajo z urinom.
- Tam ne raste nobena roža.
- Mamice nosijo dojenčke v »kapuci«, ko pa več 
ne pijejo mleko pri mamici, gredo z očkom na 
lov.
- Obleko si naredijo iz kože severnega medveda, 
iz kosti naredijo sanke, iz krempljev in zob pa 
ogrlice.

Katarina Zupančič, vzgojiteljica

Po OGLEDU DIAPOZITIVOV SMO KATARINO OBLEKLI 

KOT ESKIMSKO ŽENO.

Mali Eskimčki se ne vozijo v vozičkih. Mamice jih 
NOSIJO V VREČI NA HRBTU. KO SE VEČ NE HRANIJO Z 
MATERINIM MLEKOM, GREDO Z OČKOM NA LOV.

Poizkusili smo eskimski kruh ...

ČE MAMA JE VESELA, VSA SREČNA JE 

DRUŽINA.
DA M&VIA BO VESELA, NAJ SE POTRUDI 
VSA DRUŽINA.

Za materinski dan - družinski daŠi

OBILO BLAGOSLOVA IN VSE DOBRO VAM 

ŽELIMO.

0 NSi Ribnica
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... SE ODELI V ŽIVALSKO KOŽO...
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DO VIŠJE KAKOVOSTI S 
SAMOEVALVACIJO (3. del)

41 % učencev ima učne težave redko, zelo 
pogosto pa ima take težave 3 % učencev. Večji 
delež uspešnih (prav dobrih in odličnih) dečkov 
izraža pogostost učnih težav. Učno uspešne 
deklice teh težav ne izražajo v tolikšni meri. Učno 
manj uspešna dekleta (zadosten in dober uspeh) 
presenetljivo redko izražajo prisotnost učnih 
težav. Učno manj uspešni dečki se svojih učnih 
težav bolj zavedajo in jih v večji meri priznavajo. 
Večina učencev (89 %) brez težav najde pomoč 
v primeru učnih težav. 11 % učencev pa izraža 
težave pri iskanju učne pomoči.
Razlike po spolu ni.

Večina učencev vidi vzrok učnih težav predvsem 
v sebi (88 %). Večjih razlik po spolu ni.
Najbolj zastopano merilo učencev glede 
uspešnosti učne pomoči je izboljšanje ocene 
(24 %). Temu sledijo boljše razumevanje snovi in 
pohvala staršev, večja motivacija za sodelovanje 
pri pouku ter povečana samozavest. Na oceno 
učencev glede uspešnosti učne pomoči pa ne 
vplivata naslednja razloga: »sošolci me bolje 
sprejemajo, se veselijo mojega uspeha« in »v 
razredu sem dobil nove prijatelje«.
Med spoloma ni pomembnih razlik.

■ 5% J 6%

m 2% □3%

Razlogi, ki vplivajo na učne težave učencev

Področji našega ugotavljanja kakovosti zajemata 
vedno pereči področji učnih težav in pomoči pri 
le - teh ter preživljanje prostega časa.

D n Ju ilEšEro
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EKONOVIČKE IZ 
VRTCA RIBNICA
Mednarodni dan voda, 22. marec

V okviru ekobralne značke so se otroci seznanili 
z ekološkimi problemi. Na izviren način so izrazili 
svoja doživljanja in odnos do perečih problemov 
z vodo. Z različnimi likovnimi sredstvi so sode
lovali na 18. likovnem natečaju:
Otroci odraslim na temo MISLIMO MODRO, 
RIŠEMO VODO.

Otroci iz skupine ZAJČKI so se predstavili 
z gledališko izpovedjo o pomembnosti vode 
za zdravo življenje. S predstavo Juri Muri v Afriki 
so sodelovali na območnem srečanju otroških 
gledaliških skupin.

Najmlajši so svet ekologije odkrivali ob Flupijevih 
dogodivščinah. Smotrna raba vode; Flupi prosi: 
»Ne porabi mi vse vode.«

Otroci starejših skupin so si ogledali čistilno 
napravo. Ogled in predstavitev naprave nam je 
omogočilo podjetje Komunala Ribnica, za kar se 
jim iskreno zahvaljujemo.

EKODAN
Ob svetovnem dnevu zdravja, 7. aprilu 2008, 
Vrtec Ribnica organizira dan odprtih vrat.
Vljudno vas vabimo na:
- delavnice: Zdrava prehrana
od 9.30 do 10.30,
- predavanje: Ali znamo otrokom približati 
zdravo prehrano?
Ob 17. uri v skupni prostor vrtca - oranžni vhod. 

(p)ostanite eko

Koordinatorka ekovrtca: MOJCA SEVER MRHAR

Avtor risbe Jerneja, 6 let: »Slap se 
LESKETA, VESELE RIBE, VODNI POLŽ, VODNE 
TRAVE, ŠTORKUA OB VODI, VESELO SONCE 
IN OBLAK.«

Avtor risbe Damjan, 6 let: »Bicikli in

SMETI OB REKI, SONCE JOKA.«

Turistično informacijski center Ribnica vas 
obvešča, da lahko v centru Ribnice, na 
Škrabčevem trgu 23, kupite vstopnice za pri
reditve, ki so v sistemu Eventim. Za mesec 
april smo izbrali nekaj prireditev za vas:

Kad bi bio BIJELO DUGME:
Bebek, Alen & Tifa - trije pevci skupine Bijelo 
Dugme - Bebek,Alen in Tifa bodo končno nasto
pili tudi v Sloveniji! 5. april, Hala Tivoli, Ljubljana

Maksim Mrvica, ekstravagantni, sve- 
tovnoznani hrvaški pianist prihaja k nam z azijske 
turneje! 17. april, Dvorana hotela Grand Union

Riblja Čorba, legendarni jugo rokerji v 
ljubljanski Cvetličarni! 17. april, Cvetličarna 
Ljubljana

Oliver Dragojevič končno pri nas, 
v Ribnici! 19. april, Športna dvorana Ribnica

Opera Carmen, letošnja slovenska operna 
uspešnica! 20. april, Hala Tivoli

Katie Melua, najuspešnejša ženska izva
jalka zadnjih let, vam bo razkrila, koliko koles je 
na Kitajskem! 27. april, Hala Tivoli

V prodaji so tudi vstopnice za hokejsko ligo 
Ebel in odbojkarsko Ligo prvakov. V prodaji so 
tudi vstopnice za Slovensko narodno gledališče 
Drama v Ljubljani.

V ljubljanski Cvetličarni v aprilu nastopajo: Gogol 
Bordello, Chris Jager s Atcha, Perus Mustafov.... 
In za dolgo pričakovani koncert Bon Jovija v 
Nemčiji in Avstriji! Na voljo so vstopnice s pre
vozom.

Vse prireditve si lahko ogledate na 
www.eventim.si

Obveščamo vas, da imamo v TIC-u Ribnica 
tudi DVD - igrani film o jezikoslovcu, patru 
Stanislavu Škrabcu.
Za vse informacije smo dosegljivi na telefon
ski številki:836 93 35, elektronski pošti: turizem. 
ribnica@siol.si ali pa nas enostavno obiščite!

| lenoba
| zanemarjanje domačih nalog 
D nepozornost pri učni uri in razlaganju snovi 
0 odpor do določenih predmetov 
| pogosta odsotnost od pouka 
| pomanjkanje učnih sposobnosti 
| pomanjkanje učnih veščin (spretnosti)
0 snov je pretežka za starostno stopnjo učencev 
|snov je preobsežna 
| nerazumljiva razlaga učitelja
0 nered in razgrajanje učencev med razlago 
| prehitro podajanje snovi s strani učitelja
| učenci si ne upajo prositi učitelja za dodatno razlago 
| učitelj pritegne k sodelovanju le nekaj najboljših učencev 
| učenec računa na to, da mu bodo snov naknadno razložili

1 učenci so preobremenjeni s preveliko količino snovi pri 
vseh predmetih

| učenci nimajo želje po znanju

Čeprav se zavedamo, da sta bili obe področji že 
večkrat v ospredju strokovnih raziskav, menimo, 
da sta še vedno (če ne še bolj) aktualni spričo 
naraščajočih zahtev izobraževalnega sistema in
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spremenjene vloge staršev oz. družine v tem 
okviru.
Pri analizi preživljanja prostega časa smo ugoto
vili, da mladi ne čutijo in ne izražajo pomanjkanja 
glede ponudbe prostočasnih dejavnosti v kraju 
in v šoli. Možne razlage vidimo v pasivizaciji 
preživljanja prostega časa (TV, računalnik...) ali 
pa v sicer eksplozivni in komercialno narav
nani ponudbi preživljanja prostega časa (plesni, 
športni klubi...).
Področje pomoči pri učnih težavah razkriva še 
vedno aktualne in nerazrešene težave. Poglavitni 
vir pomoči v učnih težavah so starši, še zlasti pa 
je obremenjena mama. Sam učitelj predmeta, pri 
katerem nastopijo učne težave, pa je za učence 
najbolj iskan vir pomoči za reševanje le-teh. Tako 
pogosto iskanje učiteljeve pomoči je verjetno 
pogojeno z novo naravo odnosa učitelj - učenec 
(pristnejši odnosi), lahko pa tudi z ekonomsko 
dimenzijo (visoke cene inštruktorjev).
Zanimivo je tudi, da veliko učno uspešnih

učencev izpostavlja svoje učne težave, medtem 
ko učno slabši učenci teh zastojev pri razumevan
ju učne snovi ne izražajo. Večje zavedanje učnih 
težav učno uspešnejših učencev lahko izhaja iz 
večjih delovnih in učnih zahtev njihovega ožjega 
družinskega okolja. Vemo namreč, da sta učna 
uspešnost in spodbudnost družinskega okolja 
tesno povezani.
Skrb za kvaliteto dela v vseh njenih razsežnostih 
seveda tudi naša šola zasleduje po svojih 
najboljših močeh. Osredotočeni na omenjeni 
področji kakovosti želimo še naprej, na osnovi 
pridobljenih praktičnih spoznanj, prispevati k 
plodnejšemu preživljanju prostega časa mladih 
in poiskati nove poti reševanja učnih težav.

KONEC

Zapisali:
France Ivanec, Nena VVeithauser-Plesničar, 
Marinka Mate, Nika Verbinc Mihelič
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< PLANINCI Z NOVIM 
STARIM PREDSEDNIKOM

Planinci so imeli 7. marca že 29. redni letni občni 
zbor; tokrat je bil tudi volilni. Društvo živi in deluje 
v ustaljenem ritmu. Število članstva se je malo 
povečalo, kar jih veseli, vedo pa tudi, da ko nekat
eri odpadejo, pridejo drugi, zagnani.
Za svoje pohodniške potepe, ki jih je bilo kar 23 in 
so osnova vsakega planinskega društva, so imeli 
dve predstavitvi. Projektor jim je z veseljem poso
dila ribniška osnovna šola, kjer imajo planinci pod 
vodstvom učiteljice Damijane Arko tudi planin
ski krožek. Kot je povedal predsednik PD Stane 
Babič v svojem poročilu, je leto, ki je minilo, šlo 
mimo brez pretresov. »Predvsem je pomembno, 
da smo vse ture opravili brez hujših poškodb. 
Tukaj gre posebna zahvala vsem vodnikom, saj 
je to tudi rezultat njihovega dela in truda.« Tako 
so med drugim obiskali Jalovec in Škrlatico ter 
Triglav med višjimi vrhovi ter še mnogo nižjih. 
Kot vsako leto tradicionalno organizirajo pohod 
v Jelenov Žleb, pohod po RPP, nočni pohod k 
Sv. Ani, letos bo tudi soorganizator že drugega 
Aninega pohoda. Tradicionalno postaja druženje 
s sosednjimi PD, tako sta skupna pohoda s PD 
Kočevje in Velike Lašče. V maju so tradiciona
lno gostili tudi prijatelje iz Trsta, to je bilo že 10. 
srečanje. »V lanskem letu smo prvič organizirali 
kolesarski izlet, ki pa kljub množici gorskih kole
sarjev, ki se podijo po naši okolici, ni bil dovolj 
obiskan. Dobro se je prijela tudi novost, A- in 
B- tura, se pravi, dva pohoda z istim izhodiščem, 
vendar različno zahtevna in naporna, tako da se 
ga lahko udeležijo tudi pohodniki, ki so slabše 
pripravljeni, ali pa nimajo ravno najvišjih ciljev. V 
zadnjem času se povečuje obisk naših poti tudi iz 
drugih krajev, tako so za našo pomoč pri vodenju 
prosili PD Celje, Telekom Ljubljana, Škofja Loka, 
Koper in drugi.« Tudi pri planinski koči pri Sv. Ani 
se trudijo in prostovoljcev dežurnih, ki bi dežurali 
in ponudili topel čaj ter zavetje planincem, je 
čedalje več. Res vzpodbudno. V naslednjem 
obdobju pa bodo prenovili šank oz. kuhinjski del, 
ki je po tolikih letih prepotreben obnove. V letu 
2007 pa so prenovili tudi sistem sončne energije. 
Predsednik Babič je pohvalil kočo in gospodarja: 
»Da je koča v takem stanju, urejena in vzdrževana, 
z urejeno okolico, gre vsa zasluga gospodarju 
Dušanu Nosanu, ki se mu za ves trud iz srca 
zahvaljujem.« Za dežurne, ki jih PD nagradi pri 
pohodih, so novembra organizirali zaključni izlet 
po Obali in slovenski Istri, a je bil datum nekoliko 
neposrečeno izbran, ker je sovpadal z drugimi 
dogodki, zato je bil odziv izredno nizek. »Letos 
planiramo zaključni izlet kar na začetku sezone 
- maja ali junija, ko se lanska martinovanja že 
iztečejo, za letošnja pa je še prezgodaj.« Da so 
poti krožne transverzale, ki se imenuje Ribniška 
planinska pot, lepo označene, oskrbovane in 
vzdrževane, skrbijo markacisti. V njihove vrste 
planinci vabijo vse, ki imajo voljo do dela in jim 
ni vseeno za ribniške poti po Mali in Veliki gori. 
»Prav tako pozivam vse obiskovalce, ki se vsa
kodnevno podajajo k Sveti Ani, da vejo, ki leži na 
stezi raje umaknejo, kot pa da se prebijajo mimo 
nje, kajti umakniti ene veje ni težko, očistiti celo 
pot pa je že kar težavno delo,« je predsednik poz
val prisotne in preko njih tudi vse ljubitelje narave. 
Za svojega predsednika so planinci še enkrat 
izvolili dosedanjega predsednika Staneta Babiča 
in mu zaupali delo še za nadaljnji dve novi leti.

3E

Zdenka Mihelič

PRVI PLAVALNI MITING V RIBNICI 
ZBRAL KAR 17 KLUBOV

Prvi plavalni miting, ki gaje 
Ribnica doživela 9. marca v 
organizaciji Plavalnega kluba 
Inles Ribnica, je bil zares 
uspešen. Predvsem je bila 
organizacija na zelo visoki 
ravni, organizatorji pod vodst
vom vodje tekmovanja Riharda 
Pavlina, so že v dneh pred 
samo tekmo pripravili vse do 
zadnje pikice, tako daje dan 
tekmovanja potekal po načrtu, 
kot so si ga zastavili.
Tudi prisotni klubi in cele Slovenije, ki se jih je v 
Ribnici zbralo kar 17, so bili vsi mnenja, daje prvi 
plavalni miting v Ribnici, imenovan »1.
Pokal INLES 2008«, bil pripravljen zelo dobro, 
predvsem ker so se Ribničanje s tem zalogajem 
spopadli prvič. Povprašali smo nekaj zvenečih 
imen med trenerji. Videli smo legendo - nepoz
abnega Boruta Petriča, pa nekdanjega slov
enskega reprezentanta Blaža Medveška, ki je 
po najboljši slovenski uvrstitvi med plavalci na 
olimpijskih igrah v Atenah, zaključil svojo bogato 
kariero.
Borut Petrič zdaj trenira punce in fante med 
trinajstim in osemnajstim letom, torej kadete, 
mladince in člane v Kranjskem plavalnem društvu 
Zvezda. Po uspešni karieri je bil kar 18 let izven 
plavalnega športa, toda življenjska usoda se je 
kasneje obrnila tako, da ga je pripeljala nazaj, 
in kot pravi, je tega vesel: »To je ena lepših 
stvari, ki se mi je v življenju zgodila.« Kot zelo 
dober poznavalec plavanja v Sloveniji je ocenil 
tudi ribniški klub. »Ribnica je dokazala, da se 
da narediti zelo dober rezultat iz čiste nule. Če 
bi le bilo več takih, kot je ribniški klub. Vsem je 
lahko za zgled, tako z znanjem kot voljo. Mesto 
bi lahko naredilo še 50-metrski odprti bazen, kar 
bi plavalci potrebovali, in prepričan sem, da bi 
bilo to tudi v interesu občanov, saj bi imeli poleti 
luštno kopališče. Noben bazen ne more biti tako 
drag, da ne odtehta življenje. Če v dvajsetih letih 
en otrok ne utone, ker si naredil bazen, ali če reši 
koga drugega zato, ker zna plavati, sta vredna ves 
trud in denar. Od kar ne tečemo več pred levi, je 
plavanje tisti šport, ki ti lahko reši življenje ali ga 
rešiš ti drugemu.«

Blaž Medvešek, nekdanji odlični slovenski 
reprezentant, je v Ribnico pripeljal 15 svojih 
varovancev iz PK Branik Maribor. Trenira dečke v 
starosti 10 do 12 let. Po končani karieri aktivnega 
izvrstnega plavalca je še vedno v plavalnem 
športu, tako kot trener kot komentator pri TV 
Slovenija. Pa tudi še sam zelo rad plava. Poleg 
treniranja mlajših dečkov počasi končuje študij 
ekonomije. Ko smo ga povprašali, ali ga mika tudi 
tujina, je z zadovoljstvom in nasmeškom rekel, da 
ga le-ta trenutno še ne mika. V Ribnici je bil prvič. 
»Ta športni center mi je zelo všeč, navdušen sem 
nad njim. Mislim, da bi se tu dalo organizirati zelo 
dobre priprave.« Mnenja je bil, da je objekt za 
kakšen mednarodni miting premajhen, toda za 
slovenske je prav gotovo primeren.
In mnenje ene izmed tekmovalk?

Ula Kozinc, varovanka Boruta Petriča, je v Ribnici 
plavala 100 m hrbtno in 100 m delfin: »V Ribnici 
še nisem bila, mi je pa všeč, prav tako tek
movanje. Zadovoljna sem tudi s svojim plavan
jem tu.« Nekdaj je trenirala v Kamniku, a se je 
zaradi boljših razmer v Kranju in boljših treningov 
odločila za Zvezdo v Kranju in njen trener je tako 
postal Borut Petrič. »Trener je najboljši, zares je 
super delati pod njegovim vodstvom.«
V Ribnico je prišlo kar 276 tekmovalcev in tek
movalk različnih kategorij. Fantje v kategorijah 
1993 in starejši (dekleta 1995 in starejše), 1994 
in 1995 (dekleta 1996/ 97), potem v kategoriji 
1996 (dekleta 1998) in najmlajši so se pomerili v

Maja Guduraš na zmagovalnih stopničkah

kategoriji 1997 in mlajši (1999 in mlajše).
Prvi trije v vsaki kategoriji so za vsako disciplino 
prejeli pokal, najbolje ovrednoten rezultat abso
lutno v moški in ženski kategoriji pa je bil nagra
jen s pokalom Inles. Ribničani sojih nagradili tudi 
z lepimi praktičnimi nagradami.

Legenda plavanja Borut Petrič

Sodniške niti so imeli v rokah sodniki PK Inles 
Ribnica pod vodstvom glavnih sodnikov Milene 
Slivšek in Ivana Rajha. Napovedovalec in glavni 
časomerilecje bil Iztok Pečirer s Timinga Plavalne 
zveze Slovenije. Tekmo pa so si ogledali tudi 
direktor Plavalne zveze Slovenije Ciril Globočnik, 
selektor Vladimir Čermak in ribniški župan Jože 
Levstek.
Ribniški plavalci so se odrezali odlično, najbolj 
pa so izstopali Chad Andoljšek, ki je zmagal 
kar v štirih disciplinah, pa Maja Guduraš, Samo 
Jeranko, Jan Mate, Nejc Lovšin, Tim Zobec. 
Ne gre pa pozabiti tudi na vse ostale naše 
nastope, kajti vsi tekmovalci so se odrezali po 
svojih najboljših močeh. In premierni nastop pred 
domačim občinstvom zagotovo ni mačji kašelj. 
Vsi si ga bodo zagotovo zapomnili za vedno.

Fotografirala in navijala: ZDENKA MIHELIČ
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KADETI DRŽAVNI 
PRVAKI V FUTSALU

Nogomet je na našem koncu 
čedalje bolj priljubljen šport. 
Trditvi veselo prikima mladež, 
ki pridno trenira, si nabira 
izkušnje in živi z motom »Vsi 
za enega, eden za vse.« Kadeti 
ekipe Extrem Sodražica iz dveh 
združenih klubov v tem duhu 
tudi igrajo v futsalu in žanjejo 
uspeh za uspehom. Zadnji 
in največji je naslov državni 
prvaki.

Slovenski kadeti, igralci Ul7, so se v 32 ekipah, 
razdeljenih na šest skupin, pomerili na državnem 
prvenstvu v dvoranskem nogometu, futsalu. 
Ekipa Extrem Sodražica, ki jo sestavljajo igralci 
dveh klubov, ŠD Extrem in KMN Sodražica, je 
igrala v skupini s FSK Stripy Škofja Loka, KMN 
Svea Litija, KMN Ratitovec Železniki in ŠD Mokre 
OŠ IG. Suvereno so pometli s konkurenco in se 
kot prvak skupine uvrstili v polfinale. Fantje, ki 
prihajajo iz Loškega Potoka, Sodražice, Kota in 
Žlebiča, so šli na polfinalne tekme 17. februarja 
v Tolmin, polni pričakovanj, a kar malo z rezervo, 
saj so Tolminci z ekipo Puntar veljali za absolutne 
favorite, pa tudi KMN Bronx Škofije ni bil kar tako. 
Toda ko so se naši fantje popolnoma prepustili 
igri, se je pravljica začela. Po dveh prepričljivih 
zmagah so si priigrali tako želeni finale, Tolmince 
pa pustili čisto brez besed (premagali jih z 7:1), 
še napovedovalec je od presenečenja menda 
utihnil. Finale državnega prvenstva v futsalu U17 
se je odvijal 9. marca, ko so v Novi Gorici pred 
številnimi bučnimi navijači, gledalci, fotoreporterji 
in kamerami odigrali eno svojih najboljših tekem. 
KMN Dobovec, zmagovalca skupine Vzhod, so 
po dramatični tekmi premagali z rezultatom 5:3 
in se veselili sanjskega uspeha - postali so 
državni prvak v futsalu U17 v sezoni 2007/08. V 
ekipi državnih prvakov igrajo pod vodstvom tren
erja Tadeja Levstka, profesorja športne vzgoje in 
diplomiranega višjega trenerja, naslednji igralci: 
Suad O kič, Grega Ilc, Peter Čampa, Marko 
Hočevar, Blaž Stupica, Uroš Arko, Jošt Stupica, 
Grega Janeš, Jure Kordiš, Matej Gregorič ter 
vratarja Smajil Okič in Franci Lesar. Poleg naslo
va in pokala državnih prvakov so pobrali še naslov 
najboljšega strelca državnega prvenstva, to je 
postal Matej Gregorič.

Kot je povedal trener Tadej Levstek, so fantje 
pridno trenirali. Nič jih ni ustavilo, tudi slabo 
vreme ne. »V ekipi je vsak enako pomemben, 
sam posameznik ni nič, uspe lahko le homogena 
ekipa. Naša strategija na tekmah je bila čimprej 
narediti rezultat in potem ponuditi možnost igran
ja vsem igralcem, tudi tistim malo mlajšim, da 
nabirajo izkušnje. Ter igrati s športno filozofijo: 
Vsi za enega, eden za vse,« je pripovedoval tren
er, ki je te igralce dobil kot osnovnošolce petega 
razreda in z njimi pridno delal. 4-krat tedensko so 
pri njem obiskovali treninge in nastopili na ogrom
no ligaških in drugih tekmovanjih. Vzporedno pa 
je v Loškem Potoku vodil treninge tudi Boštjan 
Slavec, tudi sam odličen nogometaš, ki mu 
pripada del zaslug za lovoriko. Kasneje jih je 
Levstek združil, povabil nekaj igralcev iz Slavčeve

isšsro

v svojo ekipo, tako da so zdaj praktično isti fantje 
skupaj že drugo sezono. Levstek je navdušen 
nogometaš in igralec mnogih klubov od Kočevja 
do Cerknice, iz slovenske nogometne pravljice je 
celo diplomiral (»Analiza slovenske nogometne 
reprezentance in njenih nasprotnikov v kvalifi
kacijah za Euro 2000«), med lanskimi poletnimi 
pripravami pa je vodil kondicijske priprave v FC 
Bonifika Koper. Za zdaj trenira še starejši ekipi, 
hkrati pa se zaveda, da je lahko trener odličen le 
za eno ekipo, za več pa je morda le poprečen. 
Tako si želi, da bi v klub prišlo še več zagnanih 
ljudi in strokovnih sodelavcev, trenerjev, da bi 
po svojih najboljših močeh pomagali v klubu 
ter skupaj naredili odlične ekipe. Potem se za 
prihodnost ne bi bilo treba bati. »Računamo na 
bivše igralce, ki bi bili pripravljeni prevzeti kakšno 
ekipo.« Sicer pa pohvali: »Za vso organizacijo 
kluba sta zaslužna gonilni sili tajnik Jože Zidar in 
predstavnik kluba Stane Hočevar.« Če so kadeti 
U17 odlični, pa so žal člani krog pred koncem 
tekmovanja na zadnjem mestu, kar pomeni selitev 
drugo državno ligo. Ostajajo pa optimistični, saj 
je ta generacija Ul7 zares visoko motivirana, 
nadarjena in tudi generacije za njo so odlične. 
»Rabijo le dobro vzpodbudo in strokovno delo, 
zato si zares želimo več strokovnih delavcev, tren
erjev.« V naslednji sezoni bo iz ekipe U17 žal pet 
igralcev prestarih za Ul 7, toda trener že vidi kar 8 
primernih igralcev, ki bi lahko prišli v to ekipo.

Zdenka Mihelič 
Foto: www.kapodol.com

Trenerjevo veseue nad zmago

Takšne navijače si lahko samo želimo...

Kotiček za 
zdravje

mleko?
Vsaka ženska, ki je dojila, ve, 
koliko je vsaka sprememba v 
njeni prehrani vplivala na kolike ali 
druge reakcije pri otroku. V mleko 
se je »zapisala« vsaka sprememba 
v materni prehrani. Krava tu ni 
izjema. Vse, kar poje, vsa zdravila, 
s katerimi jo zdravijo, vse prej ali 
slej konča v mleku.

Večina mleka, ki ga danes dobimo, prihaja od 
krav, ki večji del življenja preživijo v velikih hlevih, 
privezane na enem mestu, ob umetni svetlobi in 
krmljene s pripravljenimi zasoljenimi mešanicami 
(silažami) ali s konzervirano travo (v plastiko zavi
ta sveža trava, embalirana na polju). Oplojujejo 
jih umetno, molzejo jih »rostfrei« naprave. Vendar 
to za proizvajalce na žalost ni pomembno, bolj 
pomembno je, da danes dajejo krave skoraj 
6000 litrov mleka na leto, pred 40-imi leti pa so 
ga dajale povprečno 2600 litrov.
Kasneje v proizvodnji mleko pasterizirajo (pod 
pritiskom ga stiskajo skozi fino šobo, da se kaplji
ce maščob razpočijo), sterilizirajo (10 do 20 
minut kuhajo pri temperaturi 110 do 140 stopinj) 
in ultra visoko segrevajo (UHT oz. UVT pomeni, 
da se je mleko za nekaj sekund segrelo na 130 
do 150 stopinj, potem pa hitro ohladilo). S tem 
ubijejo vse življenje v njem. Celo če se pokvari, 
ne postane skisano, temveč neprijetno grenko. 
Se vam zdi, da je to, da se nekaj ne spreminja, 
znak življenja? Vse raziskave o koristnosti mleka 
veljajo le za ŽIVO in zdravo MLEKO, takšno, ki 
ga mnogi še nikoli niso zares preizkusili.
Zadnje čase je na tržišču vse več mleka z 
dodatkom kalcija, vitaminizirano mleko, mleko 
z 1,6 odstotka mlečne maščobe ali manj in 
podobnimi »potegavščinami«. To je samo še en 
dokaz, da nam poskušajo »poturiti« mrtvo mleko, 
z dodatkom kalcija, katerega je mleko včasih že 
samo po sebi veliko vsebovalo.

Kako do živega mleka?
Edino pravo mleko je tisto, ki je od živali do vas 
prišlo brez veliko posrednikov. To pomeni, da 
je treba poiskati kmeta, ki mu zaupate in čigar 
krave so dobro in naravno hranjene. (Op.p.: 
veliko testov je pokazalo, da imajo krave najraje 
suho travo oz. svežo pašo na travnikih). Če ga 
že kupujete v trgovinah, kupujte sveže mleko, ki 
je pasterizirano, vendar ga niso homogenizirali 
in sterilizirali, kar pomeni, da je v njem ostalo 
vsaj nekaj življenja. Odlična alternativa kravje
mu mleku so napitki iz žitaric (ovseno, riževo, 
sojino mleko), ki imajo to prednost, da ne vse
bujejo holesterola, so brez mlečne kisline in so 
večinoma iz ekološke pridelave. Poleg tega pa 
vsebujejo tudi obilo drugih hranilnih snovi.

nadaljevanje na strani 34

33

■ 
>i

 rx
ji*

 i



■ 
>■

 rx
j 

i i i
Kotiček za 

zdravje
Jogurtnosadni čudeži
Se spomnite jogurtov, ki ste jih kupovali pred 20- 
imi leti? Imeli so rok trajanja 3 do 5 dni in že po 
nekaj urah izpostavitve toploti jim je grozilo, da bo 
aluminijski pokrovček kar razneslo. Takrat nismo 
rabili posebnih dokazov, da je jogurt poln žive 
flore in favne, probiotičnih bakterij, koristnih za 
naše zdravje. Potem so tehnologi iznašli načine, 
da so rok uporabnosti podaljšali, sprva za nekaj 
dni, danes pa so dnevi prerasli v tedne. To so 
dosegli tako, da so »utišali« življenje v jogurtih 
z agresivno termično obdelavo. Dobesedno so 
jogurt prvo ubili, na koncu pa so mu dodali 
ščepec kakšne »posebno patentirane« bakterije, 
ki naj bi imela čudežne lastnosti. Že lepo in prav, 
da vam povedo, koliko milijard koristnih bakterij 
oz. probiotičnih kultur z znanstvenim imenom 
boste zaužili. Tisto, česar vam ne povedo, pa je, 
da je njihova količina le delček tistega, kar so 
imeli navadni domači jogurt (katerega danes na 
policah trgovin ne najdete več), kefir in drugi 
fermentirani mlečni napitki. Le cena je občutno 
višja. Reklame, ki jih gledamo na naših zaslonih, 
so v marsikateri evropski državi že prepovedane 
zaradi kršitev kodeksa o korektnem oglaševanju. 
V reklamah se vrstijo tudi razni jogurtno-sadni 
čudeži, ki nam obetajo nezaslišane užitke, v 
katere pa lahko verjamete le, dokler ne preberete 
etikete. Tam vas čaka neokusno presenečenje. 
Sadje, ki se tako bahato ponuja na lončkih, 
po navadi ne presega 6 odstotkov vsebine. To 
pomeni, prevedeno v človeku razumljiv jezik, da 
boste našli v 150 - mililitrskem lončku le 6 do 9 
gramov sadja, ali še hujše, sadnega pripravka, 
v katerem več kot polovico predstavlja sladkor. 
Ali ste kdaj poskusili narediti sadni jogurt z eno 
žlico sadja? Kako to potem uspe proizvajalcem? 
Enostavno tako, da vse, kar so »pozabili« dodati v 
svojo sadno čarovnijo, dopolnijo z aditivi, dosežki 
kemične industrije. Samo pri jagodah obstaja 
deset različnih arom in barvil, ki naj bi »sfrizirali« 
okus jogurta in spominjali na jagode. Pomembno: 
barvila, ki niso škodljiva, so: E160 (naravna rdeča 
in oranžna), E161 (naravna rumena), E162 (bar
vilo iz rdeče pese) in E163 (naravno vijolično 
barvilo iz cvetja).
Kremast občutek jogurti dolgujejo želatini (E441) 
in modificiranemu škrobu (E1414, 1420, 1422). 
Pogosto sta uporabljena tudi pektin (E440) ali 
guar gum (E412), ki ne sodita med nevarne, 
vendar v večjih količinah povzročata napenjanje 
in vetrove. V nizkokaloričnih jogurtih sta umetni 
sladili, kot sta aspartam (E952) in acesulfam 
K (E950). Za aspartam je vse več dokazov, da 
povzroča vrsto zdravstvenih težav. Acesulfam K 
pa povzroča raka pri poskusnih živalih in škodljivo 
vpliva na ščitnico. Enako velja za ciklamat in 
saharin. Res je, da morajo živila vsebovati adi
tive le v dovoljenih količinah, toda ko začnemo 
le - te seštevati v vseh živilih, ki jih zaužijemo, 
kaj hitro dovoljena količina preraste v prevelike 
količine. Ali je zdrava prehrana draga? Drago 
je ne ukvarjanje z njo. Posebej, ko vam čez leta 
izstavijo »poračun« v obliki bolezni.

Pripravila ANDREJA POGORELC,
prirejeno po člankih Sanje Lončar, vodje projekta
Skupaj za zdravje človeka in narave

Načrti za letošnjo 
motokros sezono

Vremenske razmere nam že omogočajo 
treninge zunaj, zemlja je že popolnoma 
suha, kar pomeni, da lahko skoraj nor
malno vozimo. Za mraz se pri pravi meri 
adrenalina tako ali tako nihče ne zmeni. 
In ko se takole dobivamo na zunanjih 
površinah, razmišljamo tudi že o nastopih 
na tekmovanjih.

3. poljanski turnir v 
taroku
Športno društvo Velike Poljane je 15. marca 
organiziralo 3. tradicionalni turnir v taroku, ki seje 
odvijal v gasilskem domu na Velikih Poljanah. 
Turnir se je začel ob 18. uri zvečer, ko se je v 
domu zbralo 12 tekmovalcev in nekaj gledalcev. 
Igrali so po trije igralci, zato so bili tekmov
alci razdeljeni na 4 skupine. Sedežni red se je 
izžrebal pred vsakim krogom posebej. Odigrani 
so bili štirje krogi, v vsakem krogu po 12 iger. 
Po dveh odigranih krogih sta sledila večerja 
in malo premora. Nadaljevali smo še z dvema 
napetima krogoma 12 iger. Kmalu po polnoči se 
je igralni del turnirja končal s podelitvijo pokalov 
in praktičnih nagrad najboljšim trem.
Zmagovalec letošnjega turnirja je bil Štefan 
Pirnat (Ljubljana), drugo mesto je zasedel Jože 
Andolšek (Velike Poljane), tretji je bil Gašper 
Pirnat (Velike Poljane).
Po opravljenih stiskih rok je sledilo še slikanje 
večine udeležencev turnirja vključno z najboljšimi 
tremi, nato pa smo se bogatejši za nekaj izkušenj 
v taroku počasi odpravili domov.

Anita Andolšek

Velike načrte pa imamo letos tudi s tujino, saj 
smo lani tam dosegali prav lepe rezultate: 
Hrvaška: kolesarski dvoboj z gorskimi kolesi 
v Puli (1 dirka), dvoboji na Braču (5 - dnevni 
festival); Avstrija: avstrijsko-madžarsko prvenstvo 
v BMX-u (9 dirk), 4x v Pichli in svetovno prven
stvo v 4x-u v Shladmingu; Madžarska: avstrijsko- 
madžarsko prvenstvo v BMX-u (9 dirk).
Seveda pa bomo imeli letos tekmovalce tudi v 
spustu; ti se bodo za zdaj še držali slovenskega 
teritorija (državno prvenstvo in slovenski pokal 
- vsega skupaj 10 dirk).
Upamo pa tudi, da bomo letos še številčnejši 
prav na vseh prireditvah.

5. tradicionalno 
srečanje konjenikov 

in blagoslov konj

PGD Velike Poljane
vas vabi v

nedeljo, 20. aprila 2008,

na 5. tradicionalno srečanje konjenikov in blago
slov konj na Starem gradu nad Ortnekom, poleg 

cerkve sv. Jurija.

Začetek prireditve bo ob 13:30, zbor konjenikov 
pa bo na Marofu pod Starim gradom pol ure 

prej, to je ob 13. uri.

Srečanje bo popestril ansambel Zdomarji. 

Vljudno vabljeni!

Ker nas v Ribniški dolini večina vozi 4x in BMX, 
se bom osredotočil predvsem na ta tekmovanja.

Skupinski posnetek Ribniških tekmovalcev v 4 krosu 
iz Ljubljane leta 2007
Čaka nas torej slovenski pokal v 4x (štiri krosu) 
(približno 5 dirk), državno prvenstvo v 4x (1 
dirka), pokal za KD Rajd v 4x in BMX-u (2-3 
dirke), državno prvenstvo v BMX-u (1 dirka), slov
enski pokal v BMX-u (3 dirke), kolesarski dvoboj 
z gorskimi kolesi v sklopu Rumene-Koprske 
noči, gotovo pa se bo pojavila še kakšna dirka 
prijateljskega značaja. Ne smemo pozabiti sve
tovnega prvenstva v gorskem kolesarstvu, ki bo 
okoli 10. maja pod Mariborskem Pohorjem, kjer 
naj bi imeli možnost nastopa (dogovarjanja še 
potekajo).

Še koledar dirk v 4 krosu (samo za Slovenijo):

24. maj Ljubljana - Pokal Slovenije 
12. julij Črni Vrh nad Idrijo - Državno prven
stvo in Pokal Slovenije 
19. julij Ajdovščina - Pokal Slovenije 
23. avgust Ljubljana - Pokal Slovenije

Za toliko dirk pa potrebuješ veliko denarja. 
Če bi imeli boljša finančna sredstva, bi 
se morda udeleževali tudi tekmovanj po 
Franciji in Angliji, kjer je raven gorskega 
in BMX - kolesarstva kar nekaj nivojev višja 
kot pri nas.
Do sedaj smo tekmovali večinoma "na 
lastni žep". Letos pa bi radi, da se stanje 
vsaj malo spremeni. Idealno bi bilo, če bi 

pridobili še kakšnega sponzorja več, da bi lahko 
tudi bolje promovirali ta šport v Ribniški dolini, 
ter da bi se lahko bolj posvečali treningom in pa 
samemu dirkanju, ne pa finančnim težavam, ki 
nas pestijo pri našem športu, kajti ta je relativno 
drag. Če bi nam kdo rad pomagal, naj to sporoči 
na tel. številko 051-370-875 (Domen).
Lahko pa nakaže sredstva na račun:
02321 0255436264. Hvala vsem.

Gašper Hren

34 Rešeto



PO BISTRICI 
PRVIČ ZAPLULI 
GREGORČKI

Poslikane hiške iz papirja in 
lesa, v katerih so gorele svečke, 
prinesle pomlad

Tako prisrčnega in simbo
like polnega dogajanja pa že 
dolgo nismo spremljali, kot je 
bilo spuščanje gregorčkov po 
Bistrici.
Ta tradicijaje od vekomaj živa 
v Kropi in Železnikih, pri nas 
pa se nihče ne spomni, da bi 
se Ribničani kdaj v preteklosti 
lotili starega običaja, po 
katerem so predvsem vajenci 
obrtnikov po vodi spuščali 
lesene cokle z gorečimi 
svečkami, kar je pomenilo, 
da se veselijo, ker pri delu ne 
bodo več potrebovali luči.
A zamisel Turistično-informaci- 
jskega centra, ki je k 
izdelovanju malih papirnatih 
hišic, v katerih je gorela 
svečka, povabil še Vrtec in 
OŠ, je v trenutku osvojila srca 
navzočih. Otroci so vzhičeno 
letali od mosta do mosta, 
da bi videli, kje bo njihove 
klice k pomladi pogoltnila 
voda. Ugonobil jih je jez pri 
župnišču, a namen je bil 
dosežen. Če smo še uro pred 
dogodkom gledali v nebo in 
trpeli dež, seje 11. marca 
v mraku vendarle prečistilo 
ozračje in naslednje jutro je 
lahko nastopilo gregorjevo, 
ko se menda ‘ptički ženijo’. 
Množica na grajskem mostu 
je bila tokrat bolj sestavljena 
iz staršev otrok, ki so prišli 
spuščat gregorčke, a niti naj
manj ne dvomimo, daje to 
Dri reditev, ki bo že naslednje 
eto pritegnila mlado in staro, 
tavajoče lučke nosijo v sebi 
veliko simboliko in zato so 
bile na Bistrici videti tako zelo 
čarobne, da si je gledalec 
zaželel, da bi se kaj takega 
pred njegovimi očmi vrtelo 
nekajkrat na leto.
Alenka Pahuue

Pri nas še najbolj veua, da se ptički ženijo na Gregorjevo. 
Ko je veljal še stari julijanski koledar, je namreč Gregor,
SICER ZNAN KOT PRINAŠALEC LUČI, GODOVAL PRAV NA PRVI SPOM
LADANSKI DAN, KO JE NAVADNO RES ŽE TOPLO. TA SVETNIK JE BIL V
resnici papež Gregor Veliki, kije vpeljal nov koledar - upor
abljamo GA ŠE DANES IN SE PO NJEM IMENUJE GREGORIJANSKI. 
Tako se je Gregorjevo z novim koledarjem premaknilo nazaj, 
JE POVEDALA VESNA SAVIČ.

ČAS JE, DA SPUSTIMO SVETLOBO PO BISTRICI. IN TAKO 
POVABIMO POMLAD, NAJ ČIM PREJ PRIDE K NAM! JE 
POZVALA VODJA TIC-A VESNA SAVIČ.

IN TAKOLE JE VIDETI GREGORČEK

Ni BIL LAHEK ZALOGAJ MIRNO IN VARNO SPUSTITI 
GREGORČKE PO BISTRICI, KAJTI GRAJSKA TLA SO BILA 

MOKRA IN SILNO SPOLZKA, TODA OTROCI SO KLJUB 
IZJEMNEMU NAVDUŠENJU (IN POSKRBUENI VARNOSTI 
ODRASLIH) ZNALI PAZITI NASE. POMLAD JE SREČNO 
PRIŠLA V NAŠE KRAJE...NO, ZA VELIKO NOČ SE JE 
MALCE POTUHNILA.



OBUJANJE TRADICIONALNIH 
VELIKONOČNIH JEDI

Društvo podeželskih žena Ribnica, ki je nedavno tega 
imelo tudi svoj občni zbor, šteje kar 89 članic iz Ribnice, 
Sodražice in okolice. V Inlesovi menzi se je 13. marca 
zbralo skoraj 30 žensk in nekaj moških, ki so ustvarjali 
čudovite, okusne in predvsem zanimive velikonočne jedi, 
ki niso bile vsem poznane, saj so nekatere značilne le za 
določene vasi.

Niso pa samo pekle, kuhale in pražile, temveč tudi delale 
prave belokranjske pisanice. V čare te domače umet
nosti, kar izdelava pisanic prav gotovo je, jih je uvedla 
Marija Zobec iz Dolenje vasi, sicer doma iz Adlešičev, 
ki je v Ribniško dolino z doto prinesla tudi znanje 
in veselje do pisanic. Večina žensk in nekaj moških 
navdušencev pa se je z vsem navdušenjem podalo v 
odkrivanje priprave velikonočnih jedi. Kot so mi dejali, 
je bil vodja delavnice nihče in vsak izmed njih. Vsak je 
po svoje prinesel k izdelku in končni pravi velikonočni 
pojedini, kjer ni manjkal ne hren ne pravi pogrinjek, ni 
manjkala domača šunka niti potica. Presenetil pa je prav 
gotovo mladenič, po poklicu pek, sicer pa zaposlen v

vojski, Darijan Oražem iz Dolenje 
vasi, ki je ženske naučil delati 
prekrasne pletenice in rožice iz 
testa. Naredil je velikansko plete
no srce. Nekaj starejših žena pa 
je svoje spretnosti pokazalo v 
prelepih ptičkihjz testa. 
Predsednica DPŽ Ribnica Marinka 
Vesel, ki že šesto leto vodi 
društvo, je prav gotovo gonilna 
sila, ki poskrbi za razne aktivnos
ti društva med letom, je pa tudi 
prava zaklad niča idej, improvizaci
je in receptov svojih babic in 
tet. Skupaj z ostalimi članicami 
in njihovimi recepti so ustvarile 
zares bogato pojedino. Pripravile 
so kašnato in velikonočno povan- 
co, prato, bonfeljne, Kristusovo 
krono, salove piškote, pisan 
kvašen kruh s šunko, palje- 
no slano testo (značilno za 
Makedonijo), krompirjevo juho, 
velike ajdove svaljke in seveda 
potico, pletenico, ptičke, pa 
razne namaze s hrenom, jajci in 

čemažem za popestritev k šunki. Postregli^so z vsemi 
simboli in jedmi velike noči. Letos članice DPŽ namreč ne 
bodo pripravile velikonočne razstave, kajti nimajo pros
tora. So pa zato še bogateje in slikovito obložile mizo: 
Avgust Miklošič je prinesel celo star molitvenik in križ, 
tako daje človek zares imel občutek, kot daje doma in 
da vsa velika družina čaka samo še gospodarja, da se 
skupaj usedejo k žegnu.

Tekst in foto Zdenka Mihelič


